

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား
သီလရှိခြင်းသည် အိုသည့်တိုင်အောင် ချမ်းသာ၏။ အခိုင်အမြဲတည်သော သဒ္ဓါတရား ရှိခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ အသိဉာဏ်ပညာကို ရခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကို မပြုခြင်း သည် ချမ်းသာ၏။
နာဂဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၃၃၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ရေရှည်တည်တံ့သည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေရန် လူငယ်များကိုအသိပညာပေးခြင်းသည် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍအဖြစ် ပါဝင် မိမိတို့၏ လက်ရှိနှင့်အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် နိုင်ငံ၏ရေအရင်းအမြစ်များ ရေရှည်တည်တံ့ပြီး မျှတစွာသုံးစွဲနိုင်စေရန်၊ ရေအရင်းအမြစ်ကို ထိရောက်အကျိုးရှိစွာ ရေရှည်အသုံးပြုသွားနိုင်ရေး ရေဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍများတွင် အတူတကွပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-II)၌ ကျင်းပပြုလုပ် ရာ အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ် များမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက Video Conferencing ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ★
အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



Fluoride ပါဝင်သောကြောင့် သွားနာ ! သွားကိုခွဲခြင်းမှကင်းဝေးစေပြီး သွားဆရာဝန်များ၏ ထောက်ခံချက်ရရှိထားပါသည်။

ထာဝရလှပသောအပြုံးအတွက်
MAXIMUM STRENGTH WITH FLUORIDE
DENTOMECH
TOOTHPASTE FOR SENSITIVE TEETH & CAVITY PRESERVATION

ပင်လယ်အော်စတိုးနာ
ရမ်း - ၀၉ ၆၉၅၁၀၆၉၄၃
ရမ်း - ၀၉ ၇၉၀၈၁၄၃၃၁

STARMART NINE MILE Showroom
(၉)ပိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့
ရမ်း - ၀၉ ၃၀၈၆၀၀၀၀

KHA YAE PIN MART
မင်္ဂလာ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့
ရမ်း - ၀၉ ၆၇၄၄၄၄၅၅၅

STARMART MANDALAY Wholesale
မြလမ်း၊ မှိုင်လမ်း၊ အောင်ယုဂံလမ်း
ရမ်း - ၀၉ ၆၈၁၇၂၂၄၄

STARMART Nay Pyi Taw
ရန်ကင်း - ယွဂလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ယွင်မုန်း
ရမ်း - ၀၉ ၆၈၁၇၁၀၇၇

မြေးမြူ

နိုင်ငံတိုးတက်ရေး အစွမ်းကုန်လက်တွဲကြိုးပမ်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ရှေးရှုပြီး အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ဖြစ်နိုင်သမျှနည်းလမ်းများဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးကိုအခြေခံသည့်နိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေး၊ ပြည်ပမှ စားသုံးဆီတင်သွင်းမှု လျှော့ချနိုင် ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေး၊ ဝါကို ပြည်တွင်း၌ လုံလောက်စွာ ထုတ်လုပ်ပြီး အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

အရည်အသွေးမြင့်မားပြီး လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ပညာရေး၊ ပြည်သူ့လူထု ဗဟိုပြုကျန်းမာရေး၊ လူငယ်များ ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံရေး၊ အားကစားနှင့် နိုင်ငံ့ ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ရေးတို့ကို အားပေးမြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို အတတ်နိုင်ဆုံးထိန်းထားနိုင်ရန် အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို ပြင်ပဈေးနှုန်း ထက် သက်သာစွာ ဝယ်ယူရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

မည်သို့သော စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများရှိသည်ဖြစ်စေ နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသည့် “ရှေ့သို့ချီဆောင်ပန်းတိုင်ဆီ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း နိုင်ငံတော် အကျိုး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံး၏အကျိုးကို ရှေးရှု၍ နိုင်ငံ့စီးပွားရေး၊ လူမှု စီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးတိုးတက်ရေးအတွက် ကဏ္ဍအလိုက်လုပ်ငန်းများကို ယခုထက် တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

“နိုင်ငံတော်က မျှော်မှန်းထားသည့် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များ ပြီးမြောက် အောင်မြင်ရေးအတွက် ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဦးတည်ချက်များ၊ မူဝါဒရည်မှန်းချက်များကို လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များအဖြစ် အလေးအနက်ခံယူပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များက ဟန်ချက်ညီညီ အချိတ်အဆက်မိမိ ပူးပေါင်းပြီး တက်ညီလက်ညီ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် နှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့်လည်း ပြည်ထောင်စုကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာရေး၊ တိုင်းပြည်သာယာများ၏ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့ဗဟိုပြုလုပ်ငန်း များကို လူထုနှင့်လက်တွဲပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း” နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် က အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်(၁/၂၀၂၄) အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရည်မှန်း ထားသည့်အတိုင်း လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းအလိုက် အဆင့်ဆင့်ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်ရေး၊ စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားအကျိုးခံစားခွင့်များရရှိရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ နိုင်ရေးကို အားပေးမြှင့်တင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် နိုင်ငံရေးအင်အား၊ စီးပွားရေးအင်အား၊ ကာကွယ်ရေး အင်အားများ ကောင်းမွန်ရန်လိုအပ်သည်။ အဆိုပါအင်အားများ ကောင်းမွန်ရန် အတွက် တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးအကြီးဆုံးအချက် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါအချက်များကို အစိုးရတစ်ရပ်၊ တပ်မတော်တစ်ရပ်တည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်၍ ရနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။ အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်း လက်တွဲပြီး ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြုသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသို့ တက်လှမ်းနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ပြည်တွင်းအားဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း။

တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏အမျိုးသားရေး ရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့လူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော် သားများအနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာဆိုသည့် တပ်မတော်၏လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက် မြှင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

ကျွဲမငေးမြို့၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

ကျွဲမငေး မတ် ၂၂
 ကျွဲမငေးမြို့ အတုလုဗုဒ္ဓမဟာစွယ်တော်မြတ် ဗုဒ္ဓမူဇနိယ ပွဲတော်သို့ လာရောက်ကြသည့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအား ကိုယ်ရေးအချက်အလက်ကောက်ယူခြင်းတို့ကို လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဝါးခယ်မမြို့နယ် ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ပန်းခင်းစီမံချက် အဆင့်(၃)ဖြင့် ကျွဲမငေးမြို့ စိန်ရတုသာသနာ့ဗိမာန်တွင် အခြေပြု၍ မတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ပွဲတော်ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။
 အဆိုပါ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ဝင်းသိန်း၊ မြောင်းမြခရိုင် ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်မြင့်တို့က မတ် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ ပြည်သူများ လက်ဝယ်သို့ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၈၆ ကတ်၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း ၂၃ စုနှင့် Biometric မှတ်တမ်းရိုက်ကူးသူ အမျိုးသား ၁၇၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၃၁၅ ဦး စုစုပေါင်း ၄၉၁ ဦး ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဟင်္သာတမြို့နယ်၌ မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ဟင်္သာတ မတ် ၂၂
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတ နေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၀ ရှက်ခဲ့သည်။ မြို့နယ်ရှိ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးတွင် လုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဟောပြောခြင်း နှင့် မီးသတ်ဆေးဘူးဖြင့် လက်တွေ့မီးငြိမ်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မီးငြိမ်း သတ်ယာဉ်ဖြင့် ရေပက်စမ်းသပ်ခြင်း ဦးစီးမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး သတ်ခြင်း၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးပညာရပ် လက်တွေ့သရုပ်ပြသ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဦးဇော်မင်းဦး ဦးဆောင်မှုဖြင့် Family များကို အသိပညာပေးပို့ချခြင်းတို့အား သိရသည်။
 Private School တွင် ပညာသင်ကြား လက်တွေ့ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှု ဆောင်
 ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၂၂-၃-၂၀၂၄				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၄၀၀	၈,၅၀၀	၂၆၇	၂,၂၄၃,၁၀၀
MTSH	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၁၁,၀၅၅	၃၁,၅၀၆,၇၅၀
MCB	၇,၇၀၀	၇,၇၀၀	၅၀၁	၃,၈၅၇,၇၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၅၀၀	၁၄၈	၂၂၂,၀၀၀
TMH	၂,၆၀၀	၂,၈၀၀	၃၀၁	၇၈၂,၈၀၀
EFR	၁,၇၅၀	၁,၈၀၀	၃၃၉	၅၉၅,၇၅၀
AMATA	၅,၀၀၀	၄,၈၀၀	၃၁၃	၁,၄၅၆,၈၀၀
MAEX	၁,၈၀၀	၁,၈၀၀	၁၃၇	၂၄၆,၆၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

မြေးမြူ

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊	ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး	
	ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
	ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်နှင်းယုနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

★ ရှေ့ဖူးမှ

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် တေးသံရှင်သန်းမြတ်စိုး၏ “တိမ်တမန်” တေးသီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ရေသယံဇာတသည် သဘာဝအရင်းအမြစ်တစ်ခု အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် သက်ရှိများ အသက်ရှင်နေထိုင်ရေး အတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ လုံခြုံစေရေးအတွက် သန့်ရှင်းသည့်ရေသည် ကျန်းမာရေးကို အထောက်အကူပြုရုံသာမက ပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ကောင်းကျိုးပြုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူတိုင်း ကျန်းမာသန်စွမ်းနေစေရေး သန့်ရှင်းသည့်ရေသောက်သုံးရေး ရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း။

နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့ကို “ကမ္ဘာ့ရေနေ့” အဖြစ် သတ်မှတ် ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံများတွင် ရေကို စနစ်တကျ ချွေတာအသုံးပြုရန်နှင့် လူတိုင်း လုံခြုံစေရေးအတွက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အသိပေးနှိုးဆော်သည့် အနေဖြင့် နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့ကို “ကမ္ဘာ့ရေနေ့” အဖြစ် သတ်မှတ် ပြီး ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှစပြီး ကမ္ဘာ့ရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ နှစ်အလိုက် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ဆိုင်ရာ အထူးပြုအသိပေးလိုသည့် အဓိက အကြောင်းအရာဆောင်ပုဒ်များကို သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အတွက် ဆောင်ပုဒ်(Theme)မှာ “ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေး” “Leveraging Water for Peace” ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရေအကျပ်အတည်းသည် လူသားများရင်ဆိုင်နေရသည့် အရေးကြီးဆုံး စိန်ခေါ်မှုများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ အဆိုအရ လူဦးရေ



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နှစ်ဘီလီယံကျော်သည် ဘေးကင်းသည့်သောက်သုံးရေ မရရှိကြသည့်အပြင် လေးဘီလီယံကျော်သည်လည်း တစ်နှစ်အနည်းဆုံး တစ်လတာ ရေရှားပါးမှုခံစားနေကြရသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှုနှင့် လူသားများ၏ ပယောဂများကြောင့် ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ထိခိုက်မှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး ရေအရင်းအမြစ်များ လျော့နည်းလာနေကြောင်း။

ကမ္ဘာ့မြေမျက်နှာပြင်၏ ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ရေများဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိသော်လည်း ကမ္ဘာ့ရေထုစုစုပေါင်း၏ ၉၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာဆားငန်ရေများဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန် ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ရေချိုများဖြစ်ပြီး အဆိုပါရေချိုများ၏ ၆၈ ရာခိုင်နှုန်းသည်လည်း ရေခဲတောင်များ၊ ဝင်ရိုးစွန်းများနှင့် လေထုထဲတွင် မိုးတိမ်နှင့် ရေငွေ့များအဖြစ် တည်ရှိနေခြင်းကြောင့် အသုံးမပြုနိုင်ကြောင်း၊ မြေပြင်ပေါ်ရှိ ရေအားလုံး၏ သုည ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် မြေအောက်ရေ ၃၀ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းကိုသာ သုံးစွဲနိုင်သည့်အတွက် အသုံးပြုနိုင်သည့်ပမာဏ အလွန်နည်းပါးသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရေချိုအရင်းအမြစ်များ အကန့်အသတ်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(WHO)၏ လေ့လာမှုများအရ နှစ်စဉ်လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၄ သန်းသည် မသန့်ရှင်းသည့်ရေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သည့် ရောဂါများနှင့် မိလ္လာမသန့်ရှင်းမှုများကြောင့် သေဆုံးနေကြကြောင်း၊ လူဦးရေ ၇၄ သန်းသည်လည်း တဖြည်းဖြည်းနှင့် သက်တမ်းတိုတောင်းလာသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ လာမည့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ရေလိုအပ်ချက်သည် ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်လာမည်ဟု ပညာရှင်များက ခန့်မှန်းထားကြကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ တစ်ဝက်နီးပါးဖြစ်သည့် သန်း ၃.၆၀၀ သည် သန့်ရှင်းသည့် မိလ္လာစနစ်မရရှိသေးသည့်ကို စစ်တမ်းများ၌ ဖော်ပြထားကြောင်း။

ရေအရင်းအမြစ်များကို ထိရောက်စွာ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရေမူဝါဒများနှင့် ဥပဒေများ ဖော်ဆောင်ချမှတ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ ကဏ္ဍအတွက် ရေတိုးမြှင့်ရရှိရေး၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍအတွက် ရေအားလျှပ်စစ် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ အိမ်သုံးရေတိုးမြှင့်ပေးနိုင်ရေး၊

စက်မှုလုပ်ငန်းသုံးရေ ပိုမိုပေးဝေနိုင်ရေးတို့အတွက် ဘက်စုံရေစီမံခန့်ခွဲမှုနည်းလမ်းများဖြင့် ရေအရင်းအမြစ်များကို ထိရောက်စွာ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ရေစီမံခန့်ခွဲမှုသည် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုရှိစေရန်၊ ဆင်းရဲ

နွမ်းပါးမှုကို တိုက်ဖျက်ရန်၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများကို ကာကွယ်ရန်၊ ရေညစ်ညမ်းမှုများကို တားဆီးရန်နှင့် ရေဆိုင်ရာပဋိပက္ခဖြေရှင်းရန် စသည့် ပန်းတိုင်များစွာကို ရောက်ရှိစေနိုင်မည့် အရေးကြီးသည့်အခြေခံခြေလှမ်း တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာက ကောင်းမွန်ပြည့်စုံသည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှုအလေ့အကျင့်ကောင်းများကို နမူနာယူပြီး

စာမျက်နှာ ၄ သို့ ★



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် အလွတ်တန်းအဆင့်ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသူအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက “ ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်း”ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

မိမိတို့နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တည်ဆောက် ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့် ရေလှောင်တံခွန် ၁၄၄ ခု၊ ရေကန် ၇၂ ခု၊ ရေတံခါး ၁၉၉ ခုနှင့်မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်း ၂၁၉ ခုရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေခြင်း၊ သောက်သုံးရေ ပေးဝေခြင်းနှင့် အချို့ ရေလှောင်တံခွန်များတွင် ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အဓိက မြစ်ကြီး လေးစင်းဖြစ်သည့် ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်း၊ သံလွင်၊ စစ်တောင်းမြစ်နှင့် အခြားမြစ်ချောင်းများမှ ရေကိုစုတ်တင်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း စုစုပေါင်း ၃၉၀ ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေနိုင်သည့် မြေဧရိယာဧက ခုနစ်သိန်း ငါးသောင်းနီးပါးရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြေအောက် ရေတွင်းများဖော်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေခြင်းလုပ်ငန်း ၁၄၉၈၉ ခုမှ စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာဧက ကိုးသိန်းသုံးသောင်းနီးပါးကို ရေပေးဝေလျက်ရှိကြောင်း။

ရေအရင်းအမြစ်များကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေး မိမိတို့နိုင်ငံ၌ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍသည် ရေချိုသုံးစွဲမှုအများဆုံးဖြစ်ပြီး ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းကို သုံးစွဲလျက်ရှိနေသောကြောင့် ရေအရင်းအမြစ်များကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့စေရန် စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံအတွက် အရေးပါသည့်ကဏ္ဍတစ်ရပ်ဖြစ်လာကြောင်း၊ အနာဂတ်



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

လျက်ရှိကြောင်း။ နောက်ထပ် အရေးကြီးသည့် အချက်မှာ ရေဆိုင်ရာအချက်အလက် (Data) များကိုအခြေခံပြီး သိပ္ပံနည်းကျရေစီမံခန့်ခွဲမှုနည်းလမ်းများတွင် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် လူသားနှင့်သက်ရှိများစွာအတွက် အလွန်အကျိုးရှိကြောင်း သုတေသနများစွာက သက်သေပြနိုင်သည်ကိုတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ရေဆိုင်ရာ သိပ္ပံနည်းကျသုတေသနလုပ်ငန်းများတွင် ဆက်လက်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းဖြင့် မိမိတို့တွင်ရှိပြီး ဖြစ်သည့် ရေအရင်းအမြစ်များ၏ သဘောသဘာဝများကို ပိုမိုနားလည်နိုင်ရန် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပြီး ရေအရင်းအမြစ်

နိုင်ငံတွင်လည်း “ရေအားအရင်းအမြစ်စူးစမ်းလေ့လာရေးအဖွဲ့” ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ရေဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို စုစည်းကာ (Data Bank) တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း။ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း “ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး” နိုင်ငံရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဥပဒေအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ နည်းပညာအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ အစွမ်းကုန် ထိန်းသိမ်းသွားရန် လိုအပ်ပြီး အမြော်အမြင်ရှိစွာဖြင့် စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ အနာဂတ် ရေဖူလုံစေရေး လူငယ်များ၏ပါဝင်မှုသည် အရေးကြီးသည့်အတွက်



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသူများအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းပေးအပ်စဉ်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် ဝါသနာရှင်အဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသူအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ရေဖူလုံစေရေးအတွက် ရေစီမံအုပ်ချုပ်ရေးဟုခေါ်သည့် (Water Governance) လုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များ၏ပါဝင်မှုသည် လွန်စွာ အရေးကြီးသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေရန် လူငယ်များကို အသိပညာပေးခြင်းသည် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍအဖြစ် ပါဝင်

များကို အသုံးပြုနိုင်ရန်နည်းလမ်းများ၊ ရေနှင့်ဆိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို ရှာဖွေရာတွင်လည်းကောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်ခြင်း (Decision-Making) ပြုလုပ်ရာတွင် လည်းကောင်း ပိုမိုတက်ရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုမိမိတို့

- ❖ အနာဂတ် ရေဖူလုံစေရေးအတွက် ရေစီမံအုပ်ချုပ်ရေးဟုခေါ်သည့် (Water Governance) လုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များ၏ပါဝင်မှုသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်
- ❖ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေရန် လူငယ်များကို အသိပညာပေးခြင်းသည် အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍအဖြစ် ပါဝင်လျက်ရှိ

လူငယ်များကို လေ့ကျင့်ပေးထားရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မိမိတို့၏ လက်ရှိနှင့် အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ်များအတွက် နိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်တည်တံ့ပြီးမျှတစွာ သုံးစွဲနိုင်စေရန်၊ ရေအရင်းအမြစ်ကို ထိရောက်အကျိုးရှိစွာ ရေရှည်အသုံးပြုသွားနိုင်ရေး ရေဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍများတွင် အားလုံး

အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် အလွတ်တန်းအဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆုရရှိခဲ့ကြသူများကို ဆုများပေးအပ်

ချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက “ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်း” ဖြင့်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။ ဆက်လက်၍ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် ဝါသနာရှင်အဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့သူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် မှတ်တမ်းဗီဒီယိုနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများတင်ဆက်ကြသည့် “မေတ္တာရေတစ်စက်” ပြဇာတ်တို့ကို

ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသူများအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေတို့ကို ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် ပြခန်းများအတွင်း ပြခန်းတစ်ခုချင်းစီအလိုက် စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ

စစ်ရေးပြ အခမ်းအနား အစီအစဉ် အတိုင်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထိုသို့ လေ့ကျင့်နေမှုကို နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည်း) ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စောသန်း လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများ ဝတ်စုံပြည့်စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ခေါင်းစဉ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များ ပါဝင် ချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က အဆိုပါ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသမီး ကြောင်း သိရသည်။ လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ)နှင့် မြန်မာ အထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်(လေ) သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World TB Day) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World TB Day) အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်၌ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာတီဘီ၊ တီဘီ/အိပ်ချ်အိုင်ဗွီနှင့် ဆေးယဉ်ပါး တီဘီရောဂါအဖြစ်အများဆုံး နိုင်ငံ ၃၀ တွင် အပါအဝင်ဖြစ်ပြီး WHO ၏ Global TB report (2023)အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လူဦးရေတစ်သိန်းတွင် တီဘီလူနာသစ်ဖြစ်ပွားနှုန်း ၄၇၅ ဦးရှိပြီး သေဆုံးနှုန်းမှာ ၈၀ ရှိနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန အမျိုးသားတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်းမှ ဦးဆောင်ကာ ပြည်တွင်း ပြည်ပ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသားမဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း(National Strategic Plan) ၂၀၂၁-၂၀၂၅ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် စုစုပေါင်းတီဘီလူနာ တစ်သိန်း နှစ်သောင်းကျော် ရှာဖွေကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆေးကုသမှုအောင်မြင်နှုန်းမှာ ၈၈ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့ကြောင်း၊ တီဘီ ရောဂါရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနည်းသည့် ဒေသများတွင် တီဘီရောဂါရှိပြီး ဆေးကုသမှုမရရှိနိုင်သေးသည့် လူနာများရှိနိုင်သဖြင့် ပိုမိုကြိုးစား ရှာဖွေပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တီဘီရောဂါသည် ကုသပျောက်ကင်းနိုင်သည့် ရောဂါတစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် စောစီးစွာ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ကုသနိုင်ပါက ပြည်သူ



လူထုအတွင်း တီဘီရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာအရှိန်အဟုန်မြင့် ရှာဖွေခြင်းလုပ်ငန်း များကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာများအား မဖြစ်မနေမပျက်မကွက် သတင်းပို့နိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ/ဆေးခန်းများအနေဖြင့် ယခုထက်ပိုမိုပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း တီဘီလူနာရှာဖွေတွေ့ရှိမှု၏ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကလေးများတွင်ဖြစ်ပြီး အသက်(၈) နှစ်အောက် ကလေးများ၏ သလိပ်နှင့် Stool Specimen ကို GeneXpert စက်ဖြင့် တီဘီပိုးရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဆေးယဉ်ပါးတီဘီရောဂါရှာဖွေခြင်းကို လူနာများ လက်လှမ်းမီစေရန် Rapid Diagnostic Test ဖြစ်သော GeneXpert စက် အလုံး ၁၁၀ ကို တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာန ၈၆ ခုတွင် တပ်ဆင်လွှမ်းခြုံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အမျိုးသား မှီငြမ်းပြုတီဇာတ်ခွဲဌာန(ရန်ကုန်)တွင် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ မန္တလေးနှင့် တောင်ကြီးတို့တွင် အားဖြည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဆေးယဉ်ပါးတီဘီရောဂါကုသမှုတွင် (၆)လ သို့မဟုတ် (၉)လထိသာ ဆေးကုသမှုခံယူရမည့် ကုထုံးသစ် (BPaLM/ BPaL)ကို ဆေးယဉ်ပါး တီဘီလူနာကုသမှုပေးနေသည့်ဌာနများတွင် အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ တီဘီရောဂါကို ရှာဖွေကုသပေးရုံမျှသာမက တီဘီလူနာနှင့်အတူနေ မိသားစုထဲမှ အသက် ငါးနှစ်အောက်ကလေးများနှင့် တီဘီ/အိပ်ချ်အိုင်ဗွီရောဂါ ဝေဒနာရှင်များကို တီဘီရောဂါ မဖြစ်အောင် ကာကွယ်

ကုသခြင်း(TB Preventive Therapy, TPT) ကို လက်ရှိအခြေအနေထက် ပိုမိုထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာနှင့်အတူနေသူ အသက်(၅)နှစ်အထက်ရှိသူများကိုလည်း တိုးချဲ့ကုသမှုပေးနိုင်ရေး စီစဉ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း တီဘီလူနာအားလုံး၏ ၉၃ ရာခိုင်နှုန်းကို HIV ပိုးရှိ မရှိ စစ်ဆေးနိုင်ခဲ့ပြီး HIV ပိုးတွေ့ တီဘီလူနာ ၇၉၃၆ ဦးအနက် ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းကို ART ဆေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်ကမ္ဘာတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “Yes! We can End TB!” “တီဘီရောဂါပျောက်ဖို့ အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းလို့ ပိုပိုကူညီဆောင်ရွက်ဖို့” နှင့်အညီ တီဘီရောဂါပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ကာကွယ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို လူတိုင်း လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်ရန် အားလုံးပူးပေါင်း၍ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများသည် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ပြခန်းသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ရာ အမျိုးသားတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်း၏ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ အခမ်းအနားကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) စာရေးဝန်ထမ်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၀၈) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်)တွင် စာရေးဝန်ထမ်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၀၈) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် တက္ကသိုလ်စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပရာ ဦးစွာ သင်တန်းဆင်းတပ်ခွဲက နိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုပြီး ဆက်လက်၍ ပါမောက္ခချုပ်အား အလေးပြုကြသည်။ ပေးအပ်ချီးမြှင့် ထို့နောက် ပါမောက္ခချုပ်က သင်တန်းသားစံပြဆုကို သင်တန်းသားအမှတ် - ၃၀၄ ဦးအောင်ထက်သော်၊ အငယ်တန်းစာရေး၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနကိုလည်းကောင်း၊ သင်တန်းသူစံပြဆုကို သင်တန်းသူအမှတ်-၈၈ ဒေါ်နန်းနင်းယု လွှာဦး၊

အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ-၃ ကရင်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ သေနတ်ပစ်ထူးချွန်ဆု၊ စစ်ရေးပြထူးချွန်ဆု ရရှိသူများနှင့် သင်တန်းဆင်း အောင်လက်မှတ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး သင်တန်းဆင်းမိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ ယင်းသင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာနကြီးမှူး/ ပါမောက္ခများ၊ သင်ကြားစီမံဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းသား ၁၈၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၂၈၃ ဦး စုစုပေါင်း ၄၇၁ ဦး တက်ရောက်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းကာလမှာ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်မှ မတ် ၂၂ ရက်အထိ ရက်သတ္တ ၁၀ ပတ် ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



တပ်မတော်နေ့အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

စာဆိုစစ်သည်များ ရေးဖွဲ့ခဲ့သော တပ်မတော်သမိုင်းကြောင်း တစေ့တစောင်း

စာဖတ်ပရိသတ်တစ်ဦး

ဥဩပျိုငှက်တို့၏ တွန်ကျူးမှုနှင့်အတူ တပေါင်းလရာသီရောက်ခဲ့ချေပြီ။ စာရေးသူတို့ ငယ်စဉ်ကမူ ယခုလို နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက် တပေါင်းလရာသီရောက်ပြီဆိုလျှင်ဖြင့် ရုပ်ကွက်စာအုပ်အငှားဆိုင်မှ စာအုပ်မျိုးစုံငှားရမ်း၍ တဝကြီးဖတ်ရှု ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ စာအုပ်တွေကလည်း မျိုးစုံလှသည်။

တစ်ရက်၊ စာအုပ်အငှားဆိုင်တွင် စာအုပ်ရွေးရင်း ဗိုလ်မင်းခေါင်(ရဲဘော်သုံးကျိပ်)၏ “ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ရဲဘော်သုံးကျိပ်” စာအုပ်ကို တွေ့လိုက်၍ စာမြည်းသဘော ဖတ်ရှုရင်း စိတ်ဝင်စားလာသဖြင့် ငှားရမ်းဖြစ်ခဲ့သည်။ စာအုပ်က စာရေးသူတို့မသိမမိခဲ့သည့် အတိတ်ခေတ်ကာလ တစ်ခုကို ဆွဲခေါ်သွားသည်။

ဟိုင်နန်ကျွန်း၏ စစ်ကျောင်းမှ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ဝင်များ

“ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးအတွက် တပ်မတော်ဖွဲ့ဖို့ ဂျပန်ပြည်မှာကွယ်၊ တကယ်ပဲ အသက်နဲ့လဲလို့ ဆင်းရဲဒုက္ခခံကာ ကြံစည်တယ်။ သူ့ရဲကောင်းတဲ့ ဗိုလ်အောင်ဆန်းနဲ့ အာဇာနည်တွေရယ်” ဟူသည့် ဗိုလ်အောင်ဆန်းသီချင်းက ပို၍ပို၍ အသက်ဝင် ပီပြင်လာပါသည်။ ဟိုင်နန်ကျွန်း၏ စစ်ကျောင်းတွင် ဂျပန်ဆရာများထံမှ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ဝင်များ အပင်ပန်း အဆင်းရဲခံ၍ စစ်ပညာသင်ကြားရင်း ဇာတိချက်ကြွေမွေးရပ်မြေ မြန်မာပြည်ကို လွမ်းခဲ့ ကြပုံကိုဖတ်ရသည်မှာ ပို၍လွမ်းစရာဖြစ်ရပါသည်။

ညနေစောင်းအားလပ်ရက်တွင် ဗိုလ်လရောင်က “အင်း... ကဆုန်လပြည့်တောင် လွန်သွားပြီ။ ရန်ကုန်မှာဆိုရင် ကဆုန်ညောင်ရေသွန်းပွဲတော် မှာ ဘယ်လောက်ပျော်လိုက်မလဲ။ ခုတော့...” ဟု ဆိုလိုက်ရာ ကျန်ရဲဘော်များအားလုံး ဝိုင်းတွေတွေ ဖြစ်သွားခဲ့ကြသည်။ ဗိုလ်ရဲထွဋ်က “ဌာနီဟောင်းကို လွန်အောက်မေ့ပါသည်” သီချင်းကို မတိုးမကျယ် ဆိုညည်းလိုက်သည်။ “ဒါလားကွ... နေမဝင်တဲ့ အကြီးဆုံးအင်ပါယာကို ဖြိုမယ့်သူတွေ” ဟူသော ဂျပန်အမည် အိုမိုတာမွန်ချီခေါ် သခင်အောင်ဆန်း၏ အသံဩဇာကြီးနှင့်အတူ ရဲဘော်များ ပြန်လည် အသက်ဝင်လာပြီး ထိုင်နေရာမှထ၍ စစ်တန်းလျား ဆီသို့ စစ်ချီသီချင်းများသီဆို၍ လျှောက်သွားခဲ့သည် များကို ဖတ်ရှုရသည်မှာ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ဝင်များ နည်းတူ စိတ်ခံစားမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

တစ်ဖန် စစ်ပညာလေ့ကျင့်ခန်းတွင် ဗိုလ်ဇေယျ သည် နေအပူရိန်ကြောင့် ကျောပူ၊ သဲဒဏ်ကြောင့် ရင်ပူလှ၍ အမှတ်တမဲ့ ရင်ပူသက်သာစေရန် ခါးကို ကုန်းလျက်ထမိစဉ် ဂျပန်ဆရာက ဂျပန်ထုံးစံအရ



မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဗိုလ်မှူးကြီး စူဇူကီး ခေါ် ဗိုလ်မှူးကြီးတို့ ဦးဆောင်သော ရဲဘော်သုံးကျိပ်အဖွဲ့ဝင်အချို့ကို တွေ့ရစဉ်။

ပါးရိုက်ခုံပုံ၊ တန်းဖြတ်ချိန်တွင် ဗိုလ်ဇေယျက ခံပြင်း၍ “လွတ်လပ်ရေး ချက်ချင်းပေး၊ အရေး တော်ပုံအောင်ရမည်လို့ အော်ကြပါဦးလား။ အခု တော့ ကောင်းကြသေးရဲ့လား၊ ဒီမှာကြည့်စမ်းပါဦး လား” ဟု ပါးကိုလက်ညှိုးထိုးပြစဉ် သခင်အောင်ဆန်း က “ဒါလားကွယ်။ နေမဝင်ဘုရင်ကို စစ်ပြိုင်မယ့် သူတွေ၊ အသက်တောင် အသေခံမယ်လို့ဆုံးဖြတ် ထားကြပါပြီပဲ။ ဒီလောက်ဖြစ်ပျက်မှုကိုတော့ ခံနိုင် ရမယ်ပေါ့” ဟူသည့် ခေါင်းဆောင်မှုပေးခဲ့ပုံများ၊ ဂျပန်ထံတွင် စစ်ပညာသင်ကြားစဉ် အနေဆင်းရဲ အစားဆင်းရဲလွန်း၍ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ဝင်များသည် စတုရန်းအတွင်းမှ သစ်သီး၊ ဘီစကတ်၊ ဆီဒါပုလင်း များ စသည်ဖြင့် စားစရာ၊ သောက်စရာအချို့ကို အလစ်သုတ်ယူ၍ ဝေမျှစားခဲ့ရပုံများ၊ စိတ်ဝင် စားလွန်းလို့ စာအုပ်ကိုလက်ကမချနိုင်ခဲ့။

တပ်မတော်သမိုင်းကြောင်း စာပေလက်ရာများ

ထို့နောက်မှာတော့ စာဆိုစစ်သည်များ၏ ကိုယ်တွေ့ဖြစ်ရပ်မှန် တပ်မတော်သမိုင်းကြောင်း စာပေလက်ရာများကို လက်လှမ်းမီရာ ဆက်တိုက် ဖတ်ရှုလေ့လာဖြစ်ခဲ့သည်။ ဗိုလ်တာရာ (ရဲဘော် သုံးကျိပ်)၏ “တော်လှန်ရေးအတွေ့အကြုံများ”၊ ဗိုလ်သံတိုင်၏ “လွတ်လပ်ရေးအရေးတော်ပုံ မှတ်တမ်း”၊ ခင်မောင်ညို(မန်း)၏ “အညတရ

စစ်သည်တစ်ဦး၏ ကိုယ်တွေ့မှတ်တမ်း”၊ အငြိမ်းစား ဗိုလ်မှူးအေးငွေ၏ “သမိုင်းတစ်ကွေ့ ကိုယ်တွေ့ မှတ်တမ်း”၊ မှူးသမိန်၏ “ဘုံဘဝကြုံတွေ့ရ ဇာတ်လမ်းများ”၊ ဗိုလ်မှူးကြီး(ဟောင်း) တင်မောင် ၏ “ဂျပန်ခေတ်စစ်ပညာတော်သင်တစ်ဦး”၊ “တိုင်းပြည်ကနုနု မုန်တိုင်းကထန်ထန်”၊ “မုန်တိုင်း လွန်သော်”၊ “မင်းရေးကြွယ်ကြွယ်”၊ ထီလာစစ်သူ၏ “စီးဆင်းရစ်လေဦး ဧရာဝတီ” စသည် စသည် ဖြင့်...။

အငြိမ်းစားဗိုလ်မှူးအေးငွေ ခေါ် ဆရာ ဒဂုန် မြတ်လေးနွယ်က “သမိုင်းတစ်ကွေ့ ကိုယ်တွေ့ မှတ်တမ်း” စာအုပ်အမှာစာတွင် “ဒဂုန်မဂ္ဂဇင်းတွင် ဝတ္ထုအမြောက်အမြားရေးခဲ့ရာမှ ဒုတိယကမ္ဘာစစ် ကြီး၏ မီးတောက်မီးလျှံများသည် ဥရောပမှ ခုန်ပျံ ကျော်လွှား၍ အရှေ့ဖျားဆီသို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်း ခဲ့လေရာ မြန်မာပြည်တွင်လည်း စစ်မီးများ တဟုန်းဟုန်း တောက်လောင်ခဲ့လေတော့သည်။ သည်တွင် တိုင်းပြည်လွတ်လပ်ရေးအတွက် အဓိ မြန်မာပြည်ကလည်း လက်ယပ်ခေါ်နေပါပြီ။ တာဝန် ကိုသိကြသော မျိုးချစ်လူငယ်လူရွယ်တိုင်း မိခင်ကြီး ခေါ်ရာသို့ ဦးပြည်ကိုရိတ်၍ အတိတ်ကိုစွန့်ကာ အခွန်ကြာ အနာဂတ်လွတ်လပ်ရေးခရီးလမ်းဆီသို့ သေနတ်ကိုယ်စီထမ်း၍ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာ

ချီတက်ကုန်ကြပါသည်။ ကျွန်တော့်အဖို့တွင်လည်း မနေနိုင်တော့ပါပြီ။ သမိုင်းပေးတာဝန်က ကျွန်တော့် ကို ပေးအပ်နေပါပြီ။ အလှည့်ကျသောက နွားမသော် မှ ဝန်ထမ်းရသေးသည်မဟုတ်ပါလော” စသည်ဖြင့် “အစီရင်ခံပါရစေ” ဟု အစချီ၍ ရေးသားခဲ့ပါသည်။

ဗိုလ်မှူးကြီး(ဟောင်း) တင်မောင်က “ဂျပန် ခေတ် စစ်ပညာတော်သင်တစ်ဦး” စာအုပ်တွင် “တင်စားပြောဆိုရပါမူ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ အဖြစ် အပျက်တွေကိုဖယ်ထား၊ ကျန်သောအကြောင်းအရာ တို့သည် ဗမာ့တပ်မတော်သမိုင်း၏ အခန်းတစ်ခန်း ဖြစ်သည်လို့ပင် ဆိုချင်ပါသည်” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “သို့တင်ပြရာမှ ထိုခေတ်မင်္ဂလာခုံ ဗိုလ်သင်တန်း ကျောင်း၏ အခြေအနေ၊ ထိုသင်တန်းတွင် ဂျပန်တို့ လက်ဖဝါးအောက်၌ ပညာရှားမှီးခဲ့ကြရသော ရဲဘော်များ ဖြတ်သန်းခဲ့ကြရသည့်ဘဝ၊ ထိုမှ တစ်ဖန် ဂျပန်ပြည်ရှိ ဘုရင့်စစ်တက္ကသိုလ်သို့ ဆက်လက်သွားရောက် ပညာဆည်းပူးခဲ့ကြရသော ရဲဘော်တို့၏ အတွေ့အကြုံ အဖြစ်အပျက် စသည် တို့ကို စာဖတ်ပရိသတ်၊ အထူးသဖြင့် လက်ရှိ ယနေ့ တပ်မတော်သားများ၊ တိုင်းပြည်၏ အညွန့်အဖူးများ ဖြစ်ကြသည့် ဤခေတ် လူငယ်လူရွယ်များသည် ကျွန်တော်နှင့်အတူ အတိတ်ဆီသို့ တစ်ခါတစ်ခေါက် ပြန်ကာလျှောက်ကြရင်း ကျွန်တော်တို့ ထိတွေ့ခဲ့ကြ ရသော ခံစားမှုမျိုးစုံတို့ကို ထိတွေ့ခံစားနိုင်ကြပါ စေ” ဟူ၍လည်းကောင်း အမှာစာတွင် “စာရေးသူ ဆန္ဒ” ဟူ၍ ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

တိုင်းပြည်ကနုနု မုန်တိုင်းကထန်ထန်

ထို့အတူ “တိုင်းပြည်ကနုနု မုန်တိုင်းက ထန်ထန်” စာအုပ်တွင်လည်း “ဤမှတ်တမ်းကို ၁၉၄၆ ခုနှစ်မှ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် တိုင်းပြည်၏အခြေအနေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် လည်း ယူဆနိုင်ပါသည်။ ထိုစဉ်က တိုင်းပြည်၏ အခြေအနေနှင့် တပ်မတော်၏ အခန်းကဏ္ဍ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို သိရှိမှု တင်ပြထားခြင်းဖြစ်ပါ သည်။ ထိုအကြောင်းအရာတို့ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်းလေးဆယ်ခန့်ရှိခဲ့ပါပြီ။ ယနေ့အသက် အရွယ် လေးဆယ်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ လူလတ်ပိုင်းတို့ သည် ထိုအချိန်က မွေးဖွားကြပြီးမည်မဟုတ်ကြ သေး။ ဟုတ်စေဦးတော့ လေးဘက်တွားသာသာ မျှသာရှိကြပါဦးမည်။ ထိုလူလတ်ပိုင်းတို့တွင် လက်ရှိတပ်မတော်၌ အမှုထမ်းနေကြသော အရာရှိငယ်များနှင့် အကြပ်ရဲဘော်များ အများအပြား ပါရှိကြမည်ဖြစ်သည်။

ထိုသူတို့သည် အင်းစိန်တိုက်ပွဲ၊ ပုသိမ်တိုက်ပွဲ၊ မန္တလေးမြို့ကျဆုံးခြင်း၊ တောင်ငူမြို့ကျဆုံးခြင်း၊ ပဲခူးစစ်မျက်နှာ အစရှိသည်တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ‘ရန်ကုန်အစိုးရ’ ဟု နိုင်ငံခြားသတင်းစာအချို့တို့က သရော်လှောင်ပြောင် ခေါ်ဝေါ်ခဲ့သော ထိုခေတ်ကို လည်းကောင်း၊ ထိုအချိန်က ပြည်ထောင်စု အလံတော် ယိုင်လဲလုမတတ် ဖြစ်ခဲ့ရသည်ကို လည်းကောင်း ကြားဖူးချင်မှ ကြားဖူးကြမည် ဖြစ်သည်။ ထိုခေတ်တပ်မတော်သည် မည်သို့သော အခက်အခဲ၊ မည်သို့သော စွန့်စားမှုတို့ကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ ကြရသည်ဆိုသည်ကိုတော့ဖြင့် အသေးစိတ်သိရှိ ကြမည်မထင်။ ထိုအကြောင်းတို့ကို သူတို့အား သိစေလိုပါသည်။ သိစေလိုသဖြင့် ယနေ့ရေးရသည်” ဟူ၍ “စာရေးသူ၏အမှာ” အဖြစ် မိတ်ဆက်ရေးသား တင်ပြခဲ့ပါသည်။

စာဆိုစစ်သည်များ၏ ထိုထိုသောဆန္ဒမှန်၊ စေတနာများက ကြီးမားလှပါပေသည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့ □

“ဗိုလ်မှူးကြီး(ဟောင်း)တင်မောင်က “ဂျပန်ခေတ်စစ်ပညာတော်သင်တစ်ဦး” စာအုပ်တွင် “တင်စားပြောဆိုရပါမူ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ အဖြစ်အပျက်တွေကိုဖယ်ထား၊ ကျန်သောအကြောင်းအရာတို့သည် ဗမာ့တပ်မတော်သမိုင်း၏ အခန်း တစ်ခန်းဖြစ်သည်လို့ပင် ဆိုချင်ပါသည်” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “သို့တင်ပြရာမှ ထိုခေတ်မင်္ဂလာခုံဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း ၏ အခြေအနေ၊ ထိုသင်တန်းတွင် ဂျပန်တို့လက်ဖဝါးအောက်၌ ပညာရှားမှီးခဲ့ကြရသော ရဲဘော်များ ဖြတ်သန်းခဲ့ကြရသည့်ဘဝ၊ ထိုမှတစ်ဖန် ဂျပန်ပြည်ရှိ ဘုရင့်စစ်တက္ကသိုလ်သို့ ဆက်လက်သွားရောက်ပညာဆည်းပူးခဲ့ကြရသော ရဲဘော်တို့၏ အတွေ့အကြုံ အဖြစ်အပျက် စသည်တို့ကို စာဖတ်ပရိသတ်၊ အထူးသဖြင့် လက်ရှိယနေ့တပ်မတော်သားများ၊ တိုင်းပြည်၏ အညွန့်အဖူးများဖြစ်ကြသည့် ဤခေတ်လူငယ်လူရွယ်များသည် ကျွန်တော်နှင့်အတူ အတိတ်ဆီသို့ တစ်ခါတစ်ခေါက် ပြန်ကာ လျှောက်ကြရင်း ကျွန်တော်တို့ ထိတွေ့ခဲ့ကြရသော ခံစားမှုမျိုးစုံတို့ကို ထိတွေ့ခံစားနိုင်ကြပါစေ” ဟူ၍လည်းကောင်း အမှာစာ တွင် “စာရေးသူဆန္ဒ” ဟူ၍ ဖော်ပြခဲ့

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ စုပေါင်းရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြု အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်
မောင်အုန်းနှင့် ဇနီး တို့အား
အမှူးထား၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး
ဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏
စုပေါင်း ရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြုအလှူ
တော်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို
ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်
တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အလှူတော် မင်္ဂလာအခမ်း
အနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် ဇနီး၊
ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်နှင့် ဇနီး၊
အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်
မောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲ
များနှင့် ဇနီးများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစု
များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်
သည်တော်များ တက်ရောက်ကြ
သည်။
ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် ဇနီး အမှူး
ပြုသည့် အလှူရှင် အလှူအမ

ဝန်ထမ်းမိသားစုများသည် ရဟန်း
လောင်းများရှင်သာမဏေလောင်း
များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်း
တင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
ထို့နောက် မြန်မာ့ဆိုင်းဝိုင်း
ကြီးနှင့်အတူ အနုပညာရှင်
ဒိန်းဒေါင်နှင့် ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင်
ဇော်လင်းတို့က ဦးဆောင်ကာ
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်
မောင်အုန်းနှင့် ဇနီး အမှူးပြုသည့်
အလှူရှင် အလှူအမ ဝန်ထမ်း
မိသားစုများက မြန်မာ့ရိုးရာ
ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့် အညီ
ရှင်လောင်းထုတ်ခြင်း အစီအစဉ်
ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ယင်းနောက် ရဟန်းလောင်း
များ၊ ရှင်သာမဏေလောင်းများနှင့်
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၊ ဖိတ်ကြား
ထားသော ဧည့်သည်တော်များ
သည် သတ်မှတ်လမ်းကြောင်း
အတိုင်း လှည့်လည်၍ မာရဝိဇယ
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ သွား
ရောက်ပြီး ဦးခိုက်ကန်တော့
ခြင်းနှင့် ရှင်လောင်းလှည့်ခြင်း



တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ဆက်လက်၍ ရှင်သာမဏေ
လောင်းများသည် ရွှေနံသာ
ရပ်ကွက်ရှိ ရွာတော်ရှင် နတ်နန်း

သို့ သွားရောက်ပြီး နတ်အပူဇော်ခံ
ကြသည်။
ထိုသို့ ရှင်လောင်းလှည့်လည်
အပြီး ဝန်ကြီးရုံး အလှူတော်
မင်္ဂလာခန်းမအပြင်တွင် စုစည်း
၍ ရှင်လောင်းသွင်းခြင်း အစီ
အစဉ်ကို ထုံးတမ်းစဉ်လာနှင့်အညီ
ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ယင်းနောက် ရဟန်းလောင်း၊
သာမဏေလောင်းများ၊ မိဘ
ဆွေမျိုးများ၊ ဖိတ်ကြားထား
သည့် ဧည့်သည်တော်များအား
နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ
သည်။
ဆက်လက်၍ ဘိသိက်သွန်း
ခြင်း မင်္ဂလာအစီအစဉ်ကို ကျင်းပ
သည်။
ထို့နောက် သက်ဆိုင်ရာဌာန
အလိုက် ကုသိုလ်ပြု ဆောင်ရွက်

ကြမည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း
များ၌ ဆံချခြင်း၊ ရဟန်းလောင်း
များနှင့် ရှင်သာမဏေလောင်းများ
သင်္ကန်းတောင်းခြင်း၊ သင်္ကန်း
စည်းခြင်း၊ သီလရှင်လောင်းများ
အတွက် သီလရှင်ပြုဖွယ် ကိစ္စရပ်
များ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ရဟန်း
လောင်းများဥပသမ္ပဒ်ဆောင်ခြင်း
တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြရာ ပြည်
ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဇနီးနှင့်

အလှူတော်မင်္ဂလာနေ့ မတ် ၂၃
ရက်တွင် ရဟန်းလောင်းများ
သိမ်တက်ခြင်း၊ သိမ်ဆင်းလောင်း
လှူခြင်း၊ အလှူတော်မင်္ဂလာ
တရားနာယူခြင်း၊ ဆရာတော်
သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်
ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူ

အခမ်းအနား ဝန်ထမ်းမိသားစု
များ၏ စုပေါင်းရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြု
အလှူတော်မင်္ဂလာ အခမ်း
အနား၌ ရဟန်း ၃၃ ပါး၊ ရှင်သာ
မဏေ ကိုးပါး၊ သီလရှင် ခြောက်
ပါး စုစုပေါင်း ၄၈ ပါးတို့အား
သာသနာ့ဘောင်သို့ သွတ်သွင်း
ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။

သတင်းစဉ်



□ စာမျက်နှာ ၆ မှ
စာဆိုစစ်သည်များ၏ သမိုင်းတစ်ကွေ့ ကိုယ်တွေ့
မှတ်တမ်းများ၊ ဘုံဘဝကြုံတွေ့ရ ဇာတ်လမ်းများ
ကြောင့်ပင် စာရေးသူတို့အပါအဝင် နှောင်းခေတ်လူတို့
သည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်၏ အတိတ်သမိုင်း
ကြောင်းများကို လေ့လာခွင့်ရခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
စာဆိုစစ်သည်များ၏ စစ်မှတ်တမ်းစာပေများ
ဇာနည်မောင်၏ “ပြည်တွင်းစစ်နှင့်လေကြောင်း
အကူ”၊ “ဒို့နိုင်ငံကိုလာမထိနဲ့” စာအုပ်များ၊ လေသူရဲ
တစ်ဦး ဦးလှဝင်း၏ “တရုတ်ဖြူလေယာဉ်ပစ်ခံချ
ခဲ့စဉ်ကနှင့် ကိုယ်တွေ့လေကြောင်းဝတ္ထုများ”၊
တပ်ကြပ်မောင်ထူး၏ “အောင်ဆန်းသူရိယ
လှသောင်း”၊ မိုးမိုးတာရောစန်၏ “မုန်တိုင်းကိုမမူ
အန်တုလေသော်” နှင့် “ပန်းခင်းသောလမ်းမဟုတ်ပါ”
ဒေါက်တာမောင်မောင်၏ “သားမောင်စစ်သည်သို့”
နှင့် “မြန်မာနိုင်ငံရေးခရီးနှင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်း”
စာအုပ်များအပြင် ဗိုလ်မှူးချုပ်သန်းတင်(ငြိမ်း)၏
“စစ်ဆင်ရေးပြီး စစ်ဆင်ရေး”၊ နောင်စစ်သည်၏
“သေတစ်နေ့ မွေးတစ်နေ့”၊ တင့်ဆွေ(ဖျာပုံ)၏
“ကျောပိုးအိတ်လေးကိုချီကာလွယ်”၊ သောင်းဝေဦး
၏ “စစ်သားဘဝအမှတ်တရများ”၊ “အမှတ်တရ
တိုက်ပွဲများ”၊ “သက်မရောက် သက်မပျောက်”
အပါအဝင် စစ်မှတ်တမ်းစာစဉ်များ၊ မြန်မာပြည်သား
ကိုကို၏ “ငါ့နိုင်ငံတော်၊ ငါ့နိုင်ငံသား၊ ငါ့တပ်မတော်
အတွက်” စာအုပ်အတွဲများ စသည့် စာဆိုစစ်သည်
များ၏စစ်မှတ်တမ်းစာပေများကလည်း တပ်မတော်

တကယ်တော့ တပ်မတော်သမိုင်းနှင့် နိုင်ငံသမိုင်းသည် ခွဲခြား၍မရစေကောင်း
ပေ။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏သမိုင်းနှင့် တပ်မတော်၏သမိုင်းသည်
ထပ်တူထပ်မျှဖြစ်လေသည်။ တပ်မတော်သမိုင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ထိုထိုသော
စာဆိုစစ်သည်များစွာတို့သည် ရှုထောင့်အသီးသီးမှ ရေးဖွဲ့မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ကြ
ပါသည်။ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြသည်ကိုလည်း ဖော်ပြပါ အမှာစာ
များတွင် တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ ဗိုလ်မှူးချုပ်သန်းတင် (ငြိမ်း) ၏ “နောက်တစ်ကြိမ်
တော့ ဒို့နိုင်ငံ ကျွန်ပြန်မဖြစ်ချင်တော့ပါ” ဟူသည့် အမှာစာကလည်း
စိတ်ထိခိုက်ဖွယ်ကောင်းလှသလို အနာဂတ်အတွက်လည်း သတိပြုဆင်ခြင်
စရာဖြစ် ။

၏အတိတ်နှင့်ပစ္စုပ္ပန်ကိုချိတ်ဆက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။
စာရေးသူတို့အဖို့ ငယ်စဉ်မှ ယနေ့တိုင်
လက်လှမ်းမီရာ စစ်မှတ်တမ်းစာပေများကို စိတ်ပါ
ဝင်စားစွာ လေ့လာဖတ်ရှုခြင်းဖြစ်သည်။ စာဆို
စစ်သည်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဆရာတင်သန်းဦး၏
စာပေလက်ရာများနှင့်လည်းမကင်းဟု ဆိုရပေမည်။
ဆရာတင်သန်းဦး၏ “စောနန်း”၊ “ဝါဆာနာယော”
စသည့် အချစ်နှင့် စစ်ဝတ္ထုများ၊ “လေးစားပါသည်
ရဲဘော်”၊ “ဂုဏ်ယူပါသည်ရဲဘော်”၊ “တူယှဉ်ကာ
လေ” စသည့် စစ်ဝတ္ထုမှတ်တမ်းများက စာပေအနု
ပညာသဘော ခြယ်မှုန်းရေးဖွဲ့ထား၍ လူငယ်ဘဝ
တွင် ဆွဲဆောင်မှုအားကောင်းခဲ့ပါသည်။
**နိုင်ငံတော်အပေါ်သစ္စာရှိခဲ့သော
တိုင်းရင်းသားများ**
စာဆိုစစ်သည်တစ်ဦး မဟုတ်သော်လည်း
အတ္ထုပ္ပတ္တိစာပေတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသူ ဆရာ
တက္ကသိုလ်စိန်တင်၏ “ဗိုလ်ကြီးအောင်ဆန်းသူရိယ
တိုက်ချွန်း” စာအုပ်ကလည်း လူငယ်ဘဝတွင်

အကြိမ်ကြိမ် အထပ်ထပ် ဖတ်ရှုရလောက်အောင်
စိတ်ဝင်စားဖို့ ကောင်းလှသည်။ နိုင်ငံတော်ကြီး
အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းပေါင်းစုံ ကြုံတွေ့နေ
ခိုက်တွင် ဗိုလ်ကြီးအောင်ဆန်းသူရိယတိုက်ချွန်း၊
ဗိုလ်မှူးကြီးဟရန်သီယို၊ ဗိုလ်မှူးကြီးဗန်ကူးတို့
ကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အပေါ်သစ္စာရှိခဲ့သော တိုင်းရင်းသား
များကို တွေ့မြင်ကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။

တကယ်တော့ တပ်မတော်သမိုင်းနှင့် နိုင်ငံ
သမိုင်းသည် ခွဲခြား၍မရစေကောင်းပေ။ ပြည်ထောင်စု
သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်းနှင့် တပ်မတော်၏
သမိုင်းသည် ထပ်တူထပ်မျှဖြစ်လေသည်။ တပ်မတော်
သမိုင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ထိုထိုသော စာဆိုစစ်သည်
များစွာတို့သည် ရှုထောင့်အသီးသီးမှ ရေးဖွဲ့
မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ကြပါသည်။ မည်သည့်အတွက်
ကြောင့် ရေးဖွဲ့ခဲ့ကြသည်ကိုလည်း ဖော်ပြပါ အမှာစာ
များတွင် တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ ဗိုလ်မှူးချုပ်သန်းတင်
(ငြိမ်း) ၏ “နောက်တစ်ကြိမ်တော့ ဒို့နိုင်ငံ
ကျွန်ပြန်မဖြစ်ချင်တော့ပါ” ဟူသည့် အမှာစာ
ကလည်း စိတ်ထိခိုက်ဖွယ်ကောင်းလှသလို
အနာဂတ်အတွက်လည်း သတိပြုဆင်ခြင်စရာ
ဖြစ်ရပါသည်။

သို့ဖြင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်မောင်မယ်များသည်
မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်သမိုင်းကို လက်လှမ်းမီရာ
လေ့လာဖတ်ရှုသင့်ကြောင်း အကြံပြုတင်ပြရင်း
(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အခါသမယတွင်
စာဆိုစစ်သည်များအား ဂုဏ်ပြုလိုက်ရပါသည်။ ။

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ Knowledge Sharing Programme (KSP) သောကြာနေ့ စကားပိုင်း (Friday Talk) အမှတ်စဉ် (၅၁) ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဝန်ထမ်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်သည့် Knowledge Sharing Programme (KSP) သောကြာနေ့စကားပိုင်း (Friday Talk) ၏ “ငွေကြေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် နည်းပညာအသုံးပြုဆောင်ရွက်မှုနှင့် ငွေကြေးကြေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ” အမှတ်စဉ် (၅၁) ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁)၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော်က ယနေ့ဆွေးနွေးတင်ပြသည့် အကြောင်းအရာတွင် ပါဝင်သော ငွေကြေးကြေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဆိုင်ရာ လက်တွေ့အသုံးပြုဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုထိရောက်မြန်ဆန်လာကြောင်း၊ အီလက်ထရောနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ် (E-Payment) များဖြင့် ငွေပေးချေမှုများ ပိုမိုအသုံးပြုလာကြောင်း၊ E-Payment များ အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ပေးချေသူနှင့် လက်ခံသူအကြား တိကျသော ငွေကြေးပမာဏကို ကြားခံရန်မလိုဘဲ အချိန်တိုအတွင်း လျင်မြန်စွာ ပေးချေနိုင်ကြောင်း၊ နည်းပညာတိုးတက်လာမှုနှင့် အတူ စက်ရုပ်တု (AI) နည်းပညာပေါ်ပေါက်လာပြီး ဘဏ္ဍာရေးနည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပိုင်းတွင် တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် အသုံးပြုလာကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ ငွေပေးချေမှုစနစ်တွင် ဝန်ဆောင်မှုအများစု၌ အီလက်ထရောနစ်ငွေပေးချေမှုစနစ်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း အီလက်ထရောနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်ကို တွင်ကျယ်စွာ အသုံးပြုလာပြီ

ဖြစ်ပြီး ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာတိုးတက်မှုများကို ဝန်ထမ်းများအားလုံး သိရှိနားလည်ရန် လိုအပ်သဖြင့် တက်ရောက်လာကြသူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးလက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်သူချိုက တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေကြေးတက္ကသိုလ်တွင် တက်ရောက်သင်ကြားခဲ့

သည့် “ငွေကြေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် နည်းပညာအသုံးပြုဆောင်ရွက်မှုနှင့် ငွေကြေးကြေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများတွင် လက်ရှိအသုံးပြုနေကြသည့် အဓိကကျသော (ABCD) နည်းပညာများဟု ခေါ်ကြသည့် Artificial Intelligent- AI၊ Block Chain၊ Cloud Computing နှင့် Big Data နည်းပညာများ၊ ငွေကြေးကြေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများ (Financial Technology)၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု (Digital Services) တိုးတက်အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များ တိုးတက်လုပ်ဆောင်နိုင်စေရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက Financial Technology ကို အသုံးပြု၍ MSMEs လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှု၊ Big Data အသုံးပြုခြင်း၏ အရေးပါမှုများနှင့် E- Payment စနစ်များ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည်များကို ဝန်းမေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အခမ်းအနားသို့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒု-ဦးစီးမှူး (စက်/လျှပ်) များ လုပ်ငန်းခွင်ဝင် မွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ဒု-ဦးစီးမှူး (စက်/လျှပ်) များ လုပ်ငန်းခွင်ဝင် မွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ဗဟိုသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။



ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင် များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသင်တန်းမှ သင်ကြားပို့ချခဲ့သည့် သင်တန်းကို အခြေခံ၍ နည်းပညာဆိုင်ရာစာအုပ်များကို လေ့လာပြီး

အတွေ့အကြုံရှိ အင်ဂျင်နီယာများနှင့် ပူးတွဲဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်းနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုကို ဖန်တီးတည်ဆောက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့တတ်စွမ်းသမျှ အင်အားစွမ်းရည် အပြည့်အဝသုံး၍ လုပ်ငန်းအောင်မြင်ပြီးမြောက်ရေးကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများဖြစ်သည့်အတွက် ဝန်ထမ်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို မျက်ခြည်မပြတ်လေ့လာ၍ စည်းစနစ်ကျနစွာ ပြုမူနေထိုင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် ဌာနအကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုးတို့ကို စိတ်ကောင်းစေတနာ

အပြည့်ဖြင့် စွမ်းစွမ်းတစ်ကြိုးစားအားထုတ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သင်တန်းတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ထူးချွန်ဆု ရရှိသူများကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က သင်တန်းဆင်း လက်မှတ်များကို သင်တန်းသားများထံ ပေးအပ်ပြီး သင်တန်းဆင်းပွဲ အပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများသည် သင်တန်းနည်းပြများနှင့် သင်တန်းသားသင်တန်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံယှဉ်ပြိုင်မှုကော်မရှင် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

မြန်မာနိုင်ငံယှဉ်ပြိုင်မှုကော်မရှင် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရုံးအမှတ် (၃) စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံယှဉ်ပြိုင်မှုကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

စီးပွားရေးတွင် ယှဉ်ပြိုင်မှုဥပဒေ၏ အခန်းကဏ္ဍစသည်ဖြင့် အသစ်အသစ်သော အခြေအနေများတွင် လည်း ယှဉ်ပြိုင်မှုက ပိုမိုအရေးပါလာသည့်အတွက် နောက်ကျမကျန်ခဲ့စေရေး ပိုမိုအားစိုက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းတွင် တရားမျှတသည့် ယှဉ်ပြိုင်မှု ထွန်းကားရေးအတွက် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ပြည်ပဆက်ဆံရေးတွင်လည်း လစ်ဟင်းမှုမရှိစေရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



အစည်းအဝေးတွင် ယှဉ်ပြိုင်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒေသတွင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများ၊ ယှဉ်ပြိုင်မှုဥပဒေကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ၊ ယှဉ်ပြိုင်မှုဆိုင်ရာ တိုင်ကြားလာသည့် အမှုကိစ္စများ၊ တိုင်ကြားမှုများနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြသည်။ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံယှဉ်ပြိုင်မှုကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းမောင်၊ အတွင်းရေးမှူး ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်သူရ၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများသို့ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကြံဖိုစုကျေးရွာ ဆင်သေချောင်း လျှပ်စစ်ရေတင်မှ နွေသီးနှံရေပေးဝေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြု ကြိုဆိုသောအားဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများသို့ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲနှင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ စိုက်ပျိုးပညာပေးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးသင်တန်းကျောင်း AERDTC ၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာနတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြု ကျေးရွာများ ထူထောင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် မြို့နယ် များမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများ၊ စီမံကိန်းဝင်ကျေးရွာ ၄၀ မှ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနက ကိုရီးယားအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ အထောက်အပံ့ဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများ ထူထောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ကျေးရွာပေါင်း ၂၄၅ ရှာ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား များ၏ စွမ်းဆောင်ရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိကြောင်း။



ကျေးရွာများအနေဖြင့် ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မျိုး ထုတ်လုပ်ပြီး MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း၊ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စီမံကိန်း စံပြုဆောင်ရွက်ကြမည့် ကျေးရွာခေါင်းဆောင်များ အနေဖြင့် မိမိတို့ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီမံကိန်းတွင် မိမိတို့ရွာသူရွာသားများ တက်တက် ကြွကြွ ပါဝင်လာနိုင်အောင်စည်းရုံးပြီး စံနမူနာ ကောင်းပေးနိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန်နှင့် မိမိတို့ကျေးရွာများကို နေချင့် စဖွယ်ကောင်းသော စံပြုကျေးရွာများ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲတင့်ထွန်းက စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို တင်ပြသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျေးရွာ သစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများအတွက် ရန်ပုံငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးများက မတ် ၁၈ ရက်မှ ၂၂ ရက်ထိ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု အခြေခံ သင်တန်း(၁/၂၀၂၄)သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ကြရာ သင်တန်းသား ကိုယ်စားလှယ် များက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှစိုးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ

သည် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြု ကြိုဆိုသောအားဖြင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကြံဖိုစုကျေးရွာ ဆင်သေချောင်းလျှပ်စစ်ရေတင်မှ နွေသီးနှံရေပေး ဝေခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက လျှပ်စစ်ရေတင်စက်ရုံ ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် စီမံကိန်းရှင်းလင်းဆောင်တွင် ဒေသခံတောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဦးမင်းနောင်က စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်၍ စားရေရိက္ခာဖူလုံမှုကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့် သီးနှံများကို ဦးစားပေး စိုက်ပျိုးခြင်း၊ တစ်နှစ် သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှစိုးက စုပေါင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် လယ်ယာကုန်ထုတ် သမဝါယမအသင်းများ၏ စီးပွားရေးအောင်မြင်မှု အခွင့်အလမ်းများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားပြီး တောင်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် ကြံဖိုစုလျှပ်စစ်ရေတင် လုပ်ငန်းမှ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၄၅၀ ၏ နွေသီးနှံစိုက်ပျိုး နိုင်ရေး အကျိုးပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဧက ၉၀ ထပ်မံတိုးချဲ့ ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ စုစုပေါင်း ရေသောက် ဧရိယာ ဧက ၅၄၀ တွင် တစ်နှစ်သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များနှင့်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်သည် ယနေ့မှန်းလွဲ ပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းရင်း သားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဝန်ထမ်း များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။
ဆွေးနွေးပွဲသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောကျက်ကော့ထူး၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးက တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားများစည်းလုံးညီညွတ်မှ တိုင်းပြည်

ငြိမ်းချမ်းသာယာမှ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များဖြစ်သည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်း၊ စစ်မှုထမ်းရမည့် အသက်အရွယ်၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ရန်ကာလ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းစနစ်ကျင့်သုံးခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေကျင့်သုံးလျက်ရှိ သည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းတို့၏ ခံစားခွင့်များ၊ ကင်းလွတ်ခွင့်များနှင့် ယာယီရွှေ့ဆိုင်းနိုင်သူများ အစရှိသည်များကို ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု အသင်းအဖွဲ့များ က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး အထွေထွေဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက လိုအပ် သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လက်ရက်ကန်း ကာလတိုသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

မကွေး မတ် ၂၂
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှဦးစီး၍ ဖွင့်လှစ်သည့် ဒေသတစ်ခု၊ ထုတ်ကုန်တစ်ခု (One Region One Product)ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လက်ရက်ကန်းကာလ တို သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ချိန်က အမှာစကားပြောကြားသည်။
ထို့နောက်စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးဦးအောင်ချိန်က သင်တန်းသူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ရာ သင်တန်း သူနှစ်ဦးက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ

ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စုစုခိုင်က သင်တန်းသူများ ကိုယ်စား ကုန်ချောပစ္စည်းများပေးအပ်ရာ သင်တန်း သူတစ်ဦးက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး သင်တန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းသူများကိုယ်တိုင် ရက်လုပ်ထားသည့် အဝတ်အထည်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ သင်တန်း သား ၁၅ ဦးကို သင်တန်းနည်းပြတစ်ဦးက လက်ရက် ကန်းဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်သည့် သင်ခန်းစာ များအား ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မှ မတ် ၂၂ ရက်အထိ တစ်လကြာ စာတွေ့ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ကို (ပြန်/ဆက်)



ပြင်ပအလင်းရောင်ကို အသုံးချပါ။ မလိုအပ်သော အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်မီးများကို လျှော့သုံးပါ။

(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော် နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက ဂုဏ်ပြုအလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်း တွင် နေပြည်တော်စစ်ကြောရေး နှင့်တည်းခိုရေးစခန်းရှိ ဆင်ဖြူရှင် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအလှူငွေပေးအပ်ပွဲသို့ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင် အေး၊ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး စိုးမင်းဦး၊ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိ ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထိန်ဝင်း၊ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ



နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စောသန်းလှိုင်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဗိုလ်ချုပ်သိန်းဇော်နှင့် စစ်ကြောင်း တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ များများ၊ အလှူရှင်များနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (၇၉)နှစ်မြောက်

တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် ကုမ္ပဏီ ၂၁၅ ခုနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက ဂုဏ်ပြုအလှူငွေ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၃၆၅၆၃၀၀၀ (၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံကျော်)ကို ပေးအပ်လှူဒါန်း ကြရာ တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးထိန်ဝင်း၊ တပ်မတော် နေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေးစစ်ရေးပြလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်လေ့ကျင့် ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကိုလေး၊ တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြမှူးကြီး ဗိုလ်ချုပ်သိန်းဇော်တို့က လက်ခံ

ရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြသည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်များ ကိုယ်စား အလှူရှင်တစ်ဦးက လှူဒါန်းရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တပ်မတော် နေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂုဏ်ပြုအလှူငွေ ပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲအပြီးတွင် ညှိနှိုင်း ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တက်ရောက်လာ ကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်သမားများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချားကျေးရွာအတွင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဟိုပုံးမြို့နယ် မဲနယ်တောင်ဒေသရှိ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်သော ကျေးရွာများဖြစ်သည့် နမ့်ဟူးကျေးရွာ၊ ကျောက်ကချားကျေးရွာ၊ စံဖူးကျေးရွာ၊ ပါချားကလို့ ကျေးရွာ၊ ဒုံလီတောင်ကျေးရွာများသို့ အဖျက်အမှောင့် လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် PNLO၊ KNDF အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်မှစတင်၍ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား များအသွင်ဖြင့် စစ်ဆင်ပုံဖျက်ဝင်ရောက်ခြင်း၊ ကျေးရွာ များအတွင်းရှိ နေအိမ်များကို အကာအကွယ်ရယူ၍ ဝင်ရောက်နေရာယူလှုပ်ရှားခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ သည်။



နှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ PNLO၊ KNDF အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက် သမားများအနေဖြင့် ကျေးရွာများအတွင်းရှိ နေအိမ် များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ပြည်သူများအား လက်နက်အားကိုးဖြင့် အနိုင်ကျင့်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ ပိုင်ဆိုင်သည့်ပစ္စည်းများ အား အတင်းအဓမ္မ လုယက်ယူဆောင်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်၍ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် ဘေးလွတ်ရာ နေရာများ၌ ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာ နေထိုင်ခဲ့ကြရ

သည့်။

ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေး အဆိုပါအကြမ်းဖက်သမားများ ဖျက်ဆီးသွားခဲ့ သည့် ကျေးရွာများအတွင်း ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများ ပြန်လည်အခြေချ နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက်နိုင်ရေး၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့အတွက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချား ကျေးရွာအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ PNO အသွင်ပြောင်း ပြည်သူ့စစ်(ဌာန)တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများနှင့် ပူးပေါင်း၍ စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းများကို ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေး သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို အရှေ့ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဟိုပုံးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု ၍ လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ရှမ်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးပစ္စည်း များအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြား ရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်လှည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး အဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမားများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တိုင်းရင်း သားပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာ စွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက် နိုင်ရေးနှင့် အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ဥစ္စာ လုံခြုံမှုရှိစေရေး အတွက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး

နှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တပ်နယ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူး ချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် တိုင်းစစ် ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ ရှေ့တန်းစခန်းများနှင့် တပ်နယ် များအလိုက် နယ်မြေခံတပ်ရင်း ဌာနချုပ်များသို့ အလှည့်ကျ သွားရောက်၍ ကိုယ်ချင်းစာစိတ် အပြည့်အဝဖြင့် ဂုဏ်ပြုဖျော်ဖြေ လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ သွားရောက်ဂုဏ်ပြု ဖျော်ဖြေလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် လည်း တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင် ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့ များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမား များက စစ်ချီတေး၊ စစ်သည် တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်နှင့် ခေတ်ဟောင်းတေးသီချင်းများဖြင့် ဆက်လက်သီဆို ကပြဖျော်ဖြေ ကြရာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစု



ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း သည်။ ထိုကဲ့သို့ လာရောက်သီဆို ပစ္စည်းများပေးအပ်ကြပြီး ဒေသ ပျော်ဖြေပေးကြသည့်အဖွဲ့သူအဖွဲ့ ထွက် အစားအစာများဖြင့် ဧည့်ခံ သားများကို နယ်မြေခံတပ်များမှ ကျွေးမွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ဘာကြောင့်လိုအပ်သလဲ

မင်းခန့်

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံးမှာ မိမိနိုင်ငံရဲ့အချုပ်အခြာအာဏာကို ကာကွယ်ဖို့အတွက် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားစုတွေ စုဆောင်းနိုင်အောင် ကွဲပြားခြားနားတဲ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေတွေကို ကျင့်သုံးလျက်ရှိကြပါတယ်။ ဒီလိုကျင့်သုံးတဲ့နေရာမှာ မိမိနိုင်ငံအတွက် လိုအပ်မယ့်၊ ကိုက်ညီမယ့်ပမာဏကို စိစစ်ခေါ်ယူလေ့ရှိကြပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဒီလိုစစ်မှုထမ်းဥပဒေတွေရဲ့ တကယ့်အနှစ်သာရက နိုင်ငံသားအားလုံးသည် မိမိနိုင်ငံကို ကာကွယ်ဖို့ တာဝန်ရှိတယ်။ လိုအပ်ရင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတတ်ပညာတွေတတ်ရမယ်ဆိုတဲ့ အသိစိတ်ဓာတ်ရှိလာအောင် ပြဋ္ဌာန်းထားကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ပြဋ္ဌာန်းပြီး ရွေးချယ်စိစစ်ခေါ်ယူမယ့်နည်းလမ်းနဲ့ ပမာဏကို နိုင်ငံတော်က သုံးစွဲနိုင်မယ့်ဘဏ္ဍာငွေပမာဏနဲ့ နိုင်ငံရေးနဲ့ လုံခြုံရေးပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေတွေအရ ထိန်းညှိဆောင်ရွက်ကြရပါတယ်။

ဒီဆောင်းပါးမှာတော့ နိုင်ငံတကာမှာကျင့်သုံးနေတဲ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေတွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ဘာကြောင့်လိုအပ်သလဲ ဆိုတာကို ဆွေးနွေးပေးချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ စစ်မှုထမ်းစနစ်တွေကို ခြုံငုံလေ့လာကြည့်လိုက်တဲ့အခါ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ခြွင်းချက်မရှိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရတဲ့ စစ်မှုထမ်းမနေရစနစ် (Mandatory Conscription) စနစ်၊ ဥပဒေအရ စစ်မှုထမ်းမနေရစနစ်နဲ့ ဆန္ဒပြုစနစ်ကို တွဲစပ်ကျင့်သုံးသည့် (De Jure Conscription or Combination) ဆိုပြီး နှစ်မျိုး တွေ့ရပါတယ်။ အသက်အရွယ်နဲ့ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်းမီတဲ့ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး နိုင်ငံသားတိုင်း စစ်မှုထမ်းမနေရဖြစ်တဲ့ Mandatory Conscription စနစ်ကို လူဦးရေနည်းပါးတဲ့ နိုင်ငံငယ်လေးတွေနဲ့ တစ်ပါတီ စနစ်ကျင့်သုံးတဲ့နိုင်ငံတွေမှာ အတွေ့ရများပါတယ်။ တချို့နိုင်ငံတွေမှာတော့ ဥပဒေအရ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမယ့် နိုင်ငံသားများအားလုံး မှတ်ပုံတင်စေသော်လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ဖို့ ဆန္ဒပြုသူတွေနဲ့ အင်အားလိုအပ်သလောက်သာ အကန့်အသတ်နဲ့ဆင့်ခေါ်တဲ့ De Jure or Combination ပုံစံကျင့်သုံးတာကို တွေ့ရပါတယ်။

စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန်အတွက် မဖြစ်မနေ မှတ်ပုံတင်ရတဲ့စနစ် ပြုလုပ်ထား
လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံဖြစ်တဲ့ အမေရိကန်နိုင်ငံမှာလည်း ကမ္ဘာစစ်ကြီးတွေ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ကာလမှာ စစ်မှုထမ်းမနေရစနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ပြီး ယခုလည်း Selective Service လို့ခေါ်တဲ့ အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်လျှင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန်အတွက် မဖြစ်မနေ မှတ်ပုံတင်ရတဲ့စနစ် ပြုလုပ်ထားပြီး ဒီလိုမှတ်ပုံတင်တဲ့အထဲကမှ လိုအပ်သလောက်ကိုသာ စိစစ်ခေါ်ယူခြင်းပြုလုပ်ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် De Jure or Combination ပုံစံလို့ သတ်မှတ်နိုင်ပါတယ်။
အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်တဲ့ ထိုင်းမှာ စစ်မှုထမ်းမနေရစနစ်ကို ကျင့်သုံးနေပြီး လာအိုနဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာတော့ ဆန္ဒပြုစနစ်ဖြစ်ပေမယ့် နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်တဲ့အချိန်မှာ စစ်မှုထမ်းတွေ ဆင့်ခေါ်နိုင်တဲ့ ဥပဒေတွေ ပြဋ္ဌာန်းထားရှိပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံကတော့ အမေရိကန်နိုင်ငံလိုပဲ De Jure or Combination ပုံစံကို ကျင့်သုံးနေတယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ အင်အားကြီးနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ရုရှားနိုင်ငံကတော့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းပြီး လက်တွေ့

- ❑ ဒီလိုစစ်မှုထမ်းဥပဒေတွေရဲ့ တကယ့်အနှစ်သာရက နိုင်ငံသားအားလုံးသည် မိမိနိုင်ငံကို ကာကွယ်ဖို့ တာဝန်ရှိတယ်။ လိုအပ်ရင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတတ်ပညာတွေ တတ်ရမယ်ဆိုတဲ့ အသိစိတ်ဓာတ် ရှိလာအောင် ပြဋ္ဌာန်းထားကြတာဖြစ်
- ❑ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအမြင်နဲ့ အတတ်ပညာတွေဟာလည်း ပြည်သူများအားလုံး သိသင့်သိထိုက်တဲ့ သိရမယ့် ပညာရပ်တွေဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံလို တောင်အာရှနဲ့ အရှေ့တောင်အာရှကို ပေါင်းကူးပေးတဲ့ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျတဲ့နေရာ၊ အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေရဲ့အကြားမှာ တည်ရှိနေတဲ့နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအသိပညာနဲ့ အတတ်ပညာတွေဟာ နိုင်ငံသားတိုင်းသိသင့်၊ တတ်သင့်လှပါတယ်။

ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါတယ်။ ဒေသတွင်းနိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ တောင်ကိုရီးယား၊ မြောက်ကိုရီးယား၊ စင်ကာပူ၊ ဗီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွေမှာ စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းကျင့်သုံးလျက် ရှိပါတယ်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာလည်း De Jure ပုံစံကို ကျင့်သုံးပါတယ်။ World Population Review Website မှာ ဖော်ပြထားချက်တွေအရ ကမ္ဘာပေါ်မှာ စစ်မှုထမ်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ပုံစံမျိုးစုံနဲ့ ကျင့်သုံးနေတဲ့ နိုင်ငံပေါင်း ၈၆ နိုင်ငံရှိတယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။

ဆန္ဒအလျောက် စစ်မှုထမ်းဆောင်တဲ့စနစ်ကိုသာ ကျင့်သုံး
မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့မှာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ဆန္ဒအလျောက်စစ်မှုထမ်းဆောင်တဲ့စနစ် (Voluntary Enlistment) ကိုသာ ကျင့်သုံးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဒီလိုအချိန်ကြာလာတဲ့အခါမှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ဟာ စစ်မှုထမ်းတွေရဲ့အလုပ်သာဖြစ်တယ်။ ငါတို့နဲ့မဆိုင်ဘူးဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုးတွေ ဝင်လာတတ်ကြပြီး သောင်းကျန်းသူလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အများစုဟာလည်း လူမျိုးရေးကို အခြေခံပြီး အတင်းအဓမ္မ လူသစ်စုဆောင်းမှုတွေ ဆောင်ရွက်နေတာကို သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမှန်တော့ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးဆိုတာ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီမှာ တာဝန်ရှိပါတယ်။ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် တိုင်းပြည်အတွက်လိုအပ်ရင် နိုင်ငံရဲ့ တရားဝင်တပ်မတော်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်း စစ်မှုထမ်းရမယ်ဆိုတဲ့မူကို ၁၉၄၇ ခုနှစ်ကတည်းက ထုတ်ဖော်ပြောဆိုထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအမြင်နဲ့ အတတ်ပညာတွေဟာလည်း ပြည်သူများအားလုံး သိသင့်သိထိုက်တဲ့ သိရမယ့်ပညာရပ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံလို တောင်အာရှနဲ့ အရှေ့တောင်အာရှကို ပေါင်းကူးပေးတဲ့ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျတဲ့နေရာ၊ အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေရဲ့အကြားမှာ တည်ရှိနေတဲ့ နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး အသိပညာနဲ့ အတတ်ပညာတွေဟာ နိုင်ငံသားတိုင်း သိသင့်၊ တတ်သင့်လှပါတယ်။

ဒါကြောင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ စတင်အသက်ဝင်လာခဲ့တာဟာ နိုင်ငံတော်လိုခြုံရေးအတွက် ရေရှည်တစိုက်မတ်မတ်လုပ်ရမယ့် အထူးကောင်းမွန်တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်တယ်လို့ နားလည်မိပါတယ်။ ဒီဥပဒေဟာ ယခုမှ ဖြစ်ပေါ်လာတာတွေမဟုတ်ဘဲ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် နိုင်ငံဘာလကတည်းက ပြဋ္ဌာန်းထားခဲ့တာဖြစ်ပြီး ယခုမှ စတင်အသက်ဝင်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ အသက်ဝင်လာလို့ နိုင်ငံသားအားလုံး မဖြစ်မနေ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမယ့် ပုံစံမဟုတ်ဘဲ လိုအပ်သလောက်သာ အကန့်အသတ်နဲ့ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမယ့်ပုံစံ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အသက်အရွယ်အရ အကျုံးဝင်သူ စစ်မှုထမ်းဆောင်နိုင်တဲ့ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအားလုံးတစ်ပြိုင်နက်တည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမှာမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်အောင် သတ်မှတ်အသက်အပိုင်းအခြားအတွင်းက စိစစ်ပြီး အင်အားအနည်းငယ်ကိုသာ ခေါ်ယူမှာဖြစ်တဲ့အတွက် လတ်တလောမှာ အမျိုးသားတွေကိုသာ ခေါ်ယူပြီး အမျိုးသမီးတွေကို ခေါ်ယူဦးမှာမဟုတ်ဘူးလို့လည်း တာဝန်ရှိသူတွေ ပြောဆိုတာကို ကြားနေရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ဖို့ ရွေးချယ်ခံရတဲ့သူတွေအားလုံး ယခုတပ်မတော်သားများနည်းတူ ရသင့်ရထိုက်တဲ့ ရိက္ခာ၊ လစာတွေ၊ ခံစားခွင့်တွေကိုလည်း ရရှိကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

အတင်းအဓမ္မ လူသစ်စုဆောင်း
မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေနဲ့ ယခုမှ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို အသက်ဝင်စေပြီး ဥပဒေနည်းလမ်းတကျ စစ်မှုထမ်းများကို စိစစ်ရွေးချယ်ခေါ်ယူဖို့ ဆောင်ရွက်နေပေမယ့် မြန်မာနိုင်ငံက တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တွေနဲ့ သောင်းကျန်းသူတွေကတော့ အတင်းအဓမ္မ လူသစ်စုဆောင်းမှုတွေကို လုပ်ဆောင်နေကြတာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းကလို့ပဲ

ဆိုနိုင်ပါတယ်။ လတ်တလောကာလမှာ KIA သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ကျင့်သုံးနေတဲ့ စစ်ကိုင်တိုင်း မြောက်ပိုင်းဒေသက ပြည်သူတွေကို အပြစ်အမျိုးမျိုးရှာပြီး ပြစ်ဒဏ်အတွက် KIA အဖွဲ့ထဲ ဝင်ခိုင်းသလို ကျေးရွာအလိုက်၊ မိသားစုအလိုက်လည်း အဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းနေပါတယ်။ MNDA နဲ့ TNLA အဖွဲ့ကလည်း ထိုနည်းတူစွာဆောင်ရွက်ပြီး သူတို့အဖွဲ့ထဲ မဝင်လိုရင် အဆမတန် ဆက်ကြေးပေးဆောင်ရပါတယ်။ သိပ်မကြာသေးခင်ကပဲစစ်ဘေးရှောင်တဲ့ကလေးနဲ့ သံဃာတွေပါမချနဲ့ သင်္ကန်းချွတ်ပြီး အတင်းအဓမ္မ လူသစ်စုဆောင်းလို့ ပလောင်ဒေသက လူငယ်တွေထွက်ပြေးနေရပါတယ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်က သောင်းကျန်းသူ AA အဖွဲ့ကလည်း ရွာတစ်ရွာကို ၁၀ ဦးနှုန်းနဲ့ အဓမ္မလူသစ်စုပါတယ်။ AA ထဲ မဝင်ရင် ရွာကနေမောင်းထုတ်ပါတယ်။ 'ဝ'အဖွဲ့၊ မိုင်းလားအဖွဲ့၊ ဝမ်ဟိုင်းအဖွဲ့၊ ယွက်စစ်အဖွဲ့၊ MNSP မွန်အဖွဲ့၊ KNU အဖွဲ့တွေလည်း ထိုနည်းတူစွာပဲ ဆောင်ရွက်ကြပါတယ်။ PDF အကြမ်းဖက်တွေကတော့ သူတို့ထဲမဝင်ရင် ဒလန်လို့ စွပ်စွဲပြီး သတ်ဖြတ်နေကြလို့ ပြည်သူအားလုံးက အော့နလုံးနာနေကြရပါတယ်။ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံက လိုအပ်ချက်အရ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ဥပဒေကို အသက်သွင်းခဲ့တာကို ဆန့်ကျင်ဝေဖန်နေကြတဲ့နိုင်ငံတွေနဲ့ အဖွဲ့အစည်းတချို့ဟာ တရားမဝင် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူတွေရဲ့ အတင်းအဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းမှုကို မသိချင်ယောင်ဆောင်ပြီး အစိုးရတစ်ရပ်ရဲ့ ဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ချက်ကို ဝေဖန်ဆန့်ကျင်နေကြတာကိုလည်း အံ့အားသင့်ဖွယ် မြင်တွေ့ကြားသိနေရပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ တာဝန်သိ နိုင်ငံသားကောင်းလူငယ်တွေ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရာမှာလည်း လူတိုင်းတိုက်ခိုက်ရေးတပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့တွေကို သွားဖို့လိုအပ်တာမဟုတ်ဘဲ ကျွမ်းကျင်ရာ ပညာရပ်တွေအလိုက် တာဝန်ပေးအပ်မှာဖြစ်လို့ အခြားလက်ရုံးတပ်ဖွဲ့တွေကိုလည်း ရွေးချယ်နိုင်ပါသေးတယ်။ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမယ့် လူငယ်တွေဟာ တာဝန်ကျရာ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့တွေမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမှာဖြစ်ပြီး အခြားပြည်သူတွေအနေနဲ့လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းစနစ်ကို လေ့လာခွင့်ရမှာဖြစ်တာကြောင့် အထူးသင့်လျော်တယ်လို့လည်း ယူဆမိပါတယ်။ နည်းဥပဒေတွေ အတည်တကျ ထွက်လာရင်တော့ ဒီအချက်တွေ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပါဝင်လာမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၂ သို့ ❁

“မြန်မာနိုင်ငံမှာ အသက်အရွယ်အရ အကျုံးဝင်သူ စစ်မှုထမ်းဆောင်နိုင်တဲ့ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး အားလုံးတစ်ပြိုင်နက်တည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမှာ မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်အောင် သတ်မှတ်အသက်အပိုင်းအခြားအတွင်းက စိစစ်ပြီး အင်အားအနည်းငယ်ကိုသာ ခေါ်ယူမှာဖြစ်တဲ့အတွက် လတ်တလောမှာ အမျိုးသားတွေကိုသာ ခေါ်ယူပြီး အမျိုးသမီးတွေကို ခေါ်ယူဦးမှာ မဟုတ်ဘူးလို့လည်း တာဝန်ရှိသူတွေ ပြောဆိုတာကို ကြားနေရပါတယ်”

အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေရန် ရှင်းလင်းပြောကြား

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနရှိ အရာထမ်း/ အမှုထမ်းများအား ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ(B)၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ဦးစွာ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးထိန်လင်းက ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအကြောင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနားလည်စေရန်အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ယခုလို ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရသည့် အဓိကရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံသားတိုင်း စစ်ပညာကို သင်ကြားပြီး အမိန့်ခံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်တာဝန်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နောက်ခံသမိုင်းများ၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ အကြောင်းအရာများတွင်



ပါဝင်သည့် အချက်များဖြစ်သည့် စစ်မှုထမ်းရမည့် အသက်အရွယ်များ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့်ကာလ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းနိုင်သူများ၊ စစ်မှုထမ်းသူတို့၏ ခံစားခွင့်များ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ

ပြဋ္ဌာန်းခြင်းကြောင့်ရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ဝန်ထမ်းများအားလုံး ထဲထဲဝင်ဝင် သိရှိနားလည်သဘောပေါက်စေရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ မှန်မှန်ကန်ကန် နားလည်သဘောပေါက်ပြီး နိုင်ငံတော်၏

ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်စွာဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပေးအပ်ထားသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးက ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မေးမြန်းလိုသည်များနှင့် သိရှိလိုသည်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြပေးရန်၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိတို့နေထိုင်သည့် တိုက်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်မှု ရှိစေရေး ပုံမှန်ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ သီးပင်စားပင်များ စိုက်ပျိုးသွားကြရန်၊ လုံခြုံရေးအထူးဂရုစိုက်ကြရန်နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများတွင် သတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီသူများအား တည်းခိုနေထိုင်ခွင့်မပြုရန်၊ မိသားစုအခက်အခဲရှိပါက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများထံ ဧည့်စာရင်းတိုင်ကြားခြင်းနှင့် သတင်းပို့တင်ပြ၍ ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံပြီးမှ နေထိုင်သွားရန် မှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

မိုးနဲမြို့နယ်၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာသိကောင်းစရာ အသိပညာပေးရှင်းလင်း

မိုးနဲ မတ် ၂၂



ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ်တွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လွိုင်မြေရပ်ကွက်ရှိ ဦးရွှေအောင်စေတီဘုရားဓမ္မာရုံနေရာ၌ ကျင်းပသည်။ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်

အဖွဲ့ဝင်များက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ စစ်မှုထမ်းရမည့်အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြား၊ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည့်ကာလ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရမည့်သူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ရနိုင်သူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ ရရှိနိုင်မည့်အခွင့်အရေးများ၊ စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းကို ရှောင်လွှဲ

ပါက ကျခံရမည့်ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတို့၏ ခံစားခွင့်များ စသည်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ
ဒါကြောင့် ပြည်ပျက်မိဒိညာတွေ၊ အကြမ်းဖက်သမားတွေနဲ့ သောင်းကျန်းသူတွေ လှုံ့ဆော်နေတဲ့ မဟုတ်မမှန်တဲ့သတင်းတွေကို နားမယောင်မိကြဖို့ လိုပါတယ်။ ဒီအဖွဲ့တွေဟာ ပြည်သူတွေ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးပညာတွေ တတ်မြောက်ပြီး ဥပဒေနည်းလမ်းတကျ စစ်မှုထမ်းဆောင်လာကြမှာကို အင်မတန်ကြောက်ရွံ့နေကြတဲ့အဖွဲ့တွေ ဖြစ်ပါတယ်။
ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားစွာ ရပ်တည်နိုင်
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမယ့် လူငယ်တွေဟာ နိုင်ငံတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြတဲ့ နိုင်ငံသားကောင်းများ အဖြစ် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားစွာ ရပ်တည်နိုင်မှာဖြစ်သလို စစ်မှုထမ်းဆောင်စဉ် ကာလအတွင်း တစ်ကိုယ်ရေစည်းကမ်း ကောင်းမွန်လာခြင်း၊ ပင်ကိုအရည်အသွေးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်ခြင်း၊ ရင့်ကျက်မှုပိုမိုရှိလာပြီး မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှု၊ ဇွဲလုံ့လရှိမှုနဲ့ ကိုယ်ကာယကြံ့ခိုင်မှုတွေ တိုးတက်ရရှိလာမှာ ကျေနပ်လှဖြစ်ပါတယ်။
ဒါ့အပြင်စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ရရှိလာမယ့် အတွေ့အကြုံနဲ့ အသိပညာတွေကြောင့် အနာဂတ်လူငယ်တွေရဲ့ ဘဝရပ်တည်မှုကို များစွာ အထောက်အကူပေးနိုင်မှာဖြစ်လို့ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းခွင်နယ်ပယ်မှာ လည်း ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လာရမယ့် စိန်ခေါ်မှုများစွာကို ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့အတွက် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းမှုတွေလည်း ရရှိစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
နောက်ထပ်အရေးကြီးတဲ့တစ်ချက်က ပြည်သူတွေအများစု သို့မဟုတ် ရပ်ရွာအလိုက် အချိုးညီမျှစွာ စစ်မှုထမ်းဆောင်ကြရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အရပ်ဘက်နဲ့ စစ်ဘက်အကြား အပြန်အလှန်

ယုံကြည်နားလည်မှုတွေ တည်ဆောက်နိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံတကာမှာ စစ်မှုထမ်းမနေရ စနစ်တွေကို အရပ်ဘက်နဲ့ စစ်ဘက်အကြားက လူမှုပေါင်းကူးတံတား (Civil-military Social Bridge) လို့လည်း တင်စားခေါ်ဝေါ်လေ့ ရှိကြပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ အကောင်အထည် ပေါ်လာတာနဲ့အမျှ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ကာကွယ်ရေးနဲ့ လုံခြုံရေးအသိရှိတဲ့ နိုင်ငံသားများ ပိုမိုများပြားလာမှာဖြစ်တာကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ဖြစ်တည်မှု၊ အချုပ်အခြာအာဏာ ပိုင်ဆိုင်မှုကို ရေရှည်အာမခံနိုင်မှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံပြိုကွဲဖို့ နည်းလမ်းပေါင်းစုံက ထိုးနှက်နေတဲ့ နိုင်ငံတချို့အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ဝေဖန်ရေးလုပ်နေတာဟာ သူတို့ရဲ့စိတ်ရင်းအမှန်ကို လှစ်ပြနေတာနဲ့ တူနေပါတယ်။
အမှန်စင်စစ် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသာမက ဒေသတွင်း နိုင်ငံအများအပြားမှာ ကျင့်သုံးနေသလို ကမ္ဘာ့အင်အားကြီး နိုင်ငံများမှာလည်း နိုင်ငံကာကွယ်ရေး စွမ်းပကား မြင့်မားစေရေး မဖြစ်မနေ ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါတယ်။ သတ်မှတ်ကာလအတိုင်း စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးပါက ကျား/မ မရွေး လူငယ်တွေအနေနဲ့ သင့်တင့်မျှတစွာ စဉ်းစားချင့်ချိန်နိုင်ခြင်း၊ စည်းကမ်းစနစ် တကျရှိလာခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်ရှိလာခြင်း၊ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး မြင့်မားလာပြီး တပ်မတော်အပေါ် နားလည်ယုံကြည်မှုတွေ ပိုမို တိုးတက်လာစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
နိဂုံးချုပ်ရရင်တော့ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေ အားပြိုင်မှုကြားမှာ မိမိတို့နိုင်ငံအနေနဲ့ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျကျတည်ရှိမှုကြောင့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းပကားမြင့်မားရန် လိုအပ်မှု၊ ကျင့်သုံးနေတဲ့ ပြည်သူ့စစ်မဟာဗျူဟာကို ဟန်ချက်ညီပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်နေမှု၊ ပြည်သူလူထုရဲ့ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုရှင်သန်မြင့်မားလာစေရေးနဲ့ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်စေရေးတို့အတွက် ရေရှည်မြှော်တွေးပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ စတင်အသက်သွင်းလိုက်ခြင်းဖြစ်

ကို ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံတွေ အားပြိုင်မှုကြားမှာ မိမိတို့နိုင်ငံအနေနဲ့ ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အချက်အချာကျကျတည်ရှိမှုကြောင့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းပကားမြင့်မားရန်လိုအပ်မှု၊ ကျင့်သုံးနေတဲ့ပြည်သူ့စစ်မဟာဗျူဟာကို ဟန်ချက်ညီ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်နေမှု၊ ပြည်သူလူထုရဲ့ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုရှင်သန်မြင့်မားလာစေရေးနဲ့ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်စေရေးတို့အတွက် ရေရှည်မြှော်တွေးပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ စတင်အသက်သွင်းလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အသက်ဝင်လာတဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှု

ထမ်းဥပဒေဟာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတချို့ ကျင့်သုံးနေတဲ့ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအားလုံး ခြွင်းချက်မရှိ စစ်မှုထမ်းရမယ့် (Mandatory Conscription) မျိုး မဟုတ်သလို၊ အကြမ်းဖက်သမားတွေနဲ့ သောင်းကျန်းသူတွေ ပြုလုပ်နေသလို အတင်းအဓမ္မ လူသစ်စုဆောင်းခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ မိမိနိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ရေးနဲ့ လုံခြုံရေးအခြေအနေတွေပေါ်မှာသာ မူတည်ပြီး သင့်တင့်လျောက်ပတ်တဲ့ အင်အားကိုသာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမယ့် De Jure or Combination ပုံစံမျိုး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း ပြည်သူ့အများ သိရှိနိုင်အောင် ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါတယ်။ ။



ဂျပန်ကေရာဇ် နာဂါဟိတိုနှင့် ကြင်ယာတော် မာဆာကိုတို့ ငလျင်ဒဏ်သင့် နို့တိုကျွန်းဆွယ်ဒေသသို့ သွားရောက်

တိုကျို မတ် ၂၂
ဂျပန်ကေရာဇ် နာဂါဟိတိုနှင့် ကြင်ယာတော် မာဆာကိုတို့သည် နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် အင်အားပြင်း ငလျင်ကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသည့် ဂျပန်ပင်လယ် ကမ်းရိုးတန်း အီရှီကာဝါစီရင်စုရှိ နို့တိုကျွန်းဆွယ် ဒေသသို့ သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်ကေရာဇ်နှင့် ကြင်ယာတော်တို့သည် မတ် ၂၂ ရက်တွင် တိုကျိုမြို့ ဟာနီဒါလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာ ခဲ့ပြီး နို့တိုဆာတိုယာမလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ ရဟတ် ယာဉ်ဖြင့် ဝါဂျီမာမြို့သို့ သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကေရာဇ်မင်းမြတ် နန်းတက်ပြီးနောက် ဂျပန် ကေရာဇ်နှင့် ကြင်ယာတော်တို့သည် သဘာဝ ဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရသော ဒေသများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးခြင်းသည် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်သည်။

ဝါဂျီမာမြို့သည် ငလျင်ဒဏ်ခံစားရသောမက နောက်ဆက်တွဲ ကြီးမားသော မီးလောင်မှုကြောင့်

လည်း ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ခရီးသွားများအတွက် အဓိကနေရာဖြစ်သည့် Asaichi Street ဟုခေါ်သော မြို့လယ်တွင် မီးလောင် ကျွမ်းခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ၁၀၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ သည်။

ဂျပန်ကေရာဇ်နှင့် ကြင်ယာတော်တို့သည် ငလျင်ဘေးမှ အသက်ရှင်ကျန်ရစ်သူများ ခိုလှုံနေထိုင် ကြသည့် အဆောက်အအုံသို့ သွားရောက်ကာ အားပေးစကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ၎င်းတို့ ဇနီးမောင်နှံသည် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် တုံ့ပြန်ရေးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည့် ရဲအရာရှိများနှင့် ရပ်ရွာမီးသတ်သမားများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ၎င်းတို့၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုအတွက် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဒေသခံပြည်သူများသည် ဂျပန်ကေရာဇ်နှင့် ကြင်ယာတော်တို့ကို လက်တွေ့ယမ်းကာ ကြိုဆိုကြ ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

ရွေးကောက်ပွဲတွင် မိမိအနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းသည် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ကာလ အောင်မြင်မှုများအတွက် နိဒါန်းဟု ရုရှားသမ္မတ ပူတင်ပြောကြား

မော်စကို မတ် ၂၂
ရုရှားနိုင်ငံသမ္မတရွေးကောက်ပွဲ တွင် မိမိအနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းသည် ရုရှား ၏ အနာဂတ်ကာလအောင်မြင်မှု များဆိုင်ရာ နိဒါန်းဖြစ်ကြောင်း သမ္မတ ပူတင်က ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ယနေ့ အင်န်အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ် အရ သိရသည်။

၎င်း၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးသည့် ကာလအတွင်း ထောက်ခံအားပေး ခဲ့သည့် ကိုယ်စားလှယ်များအား ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပူတင်က ကရင်မလင်တွင် မိန့်ခွန်းပြောကြား ရာ၌ ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဒေသများ လုံခြုံ



ရေးသည် ပထမဦးစားပေးအရေး ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်လောင်း ပြောကြားသည်။

သမ္မတပူတင်၏ ပထမဆုံး ပြည်ပခရီးစဉ်သည် ကမ္ဘာ့အရှေ့ ဝိုင်းဒေသ နိုင်ငံများသို့သာ ဖြစ်မည်

ဟု မိမိမျှော်လင့်ကြောင်း ရုရှား ကွန်မြူနစ်ပါတီခေါင်းဆောင် Gennady Zyuganov က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို ထောက်ခံရန် အီးယူခေါင်းဆောင်များအား ကုလသမဂ္ဂအကြီးအကဲ တောင်းဆို

ကုလသမဂ္ဂ မတ် ၂၂
ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသ၌ အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေ အနေများ ဖော်ဆောင်ပေးရန် ဥရောပသမဂ္ဂခေါင်းဆောင်များအား ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယို ဂူတာရက်စ်က တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုလသမဂ္ဂ အကြီးအကဲသည် မတ် ၂၁ ရက်က ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ၌ ကျင်းပသည့် ဥရောပသမဂ္ဂ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၏ ပထမနေ့ တွင် အထက်ပါအတိုင်း မှတ်ချက်ပြု

ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂခေါင်းဆောင်များ သည် ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသ အခြေ အနေနှင့် အခြားကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးရန် နှစ်ရက်ကြာ အစည်း အဝေး ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂူတာရက်စ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် စတင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဟားမတ်စ်တို့၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကို ရှုတ်ချခဲ့သည့်အပြင် ဂါဇာတွင် အရပ်သားများ သေဆုံးဒဏ်ရာရမှု များကို မြင်တွေ့နေရသည့်အချက် ကိုလည်း ရှုတ်ချကြောင်းနှင့်

ဂါဇာဒေသတွင် အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂ ခေါင်းဆောင်များ သည် ဂါဇာတောင်ပိုင်းရှိ ရာဖာ ဒေသတွင် မြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်နွှဲ ရန် အစွဲအား တောင်းဆိုရန် ရှိ၊ မရှိနှင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုများ ဆောင်ရွက် ရန် နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအား တောင်းဆိုခြင်းရှိ မရှိတို့ကို ဆွေးနွေး ရန် မျှော်လင့်ရကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များက ဝက်၏ ကျောက်ကပ်ကို ကျောက်ကပ်လူနာတစ်ဦးထံသို့ အောင်မြင်စွာ အစားထိုးလဲလှယ် ကုသ

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၂
အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုရှိ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များက ၎င်းတို့ သည် မျိုးဗီဇပြုပြင်ထားသော ဝက်၏ ကျောက်ကပ်ကို ကျောက်ကပ်လူနာ တစ်ဦးသို့ အောင်မြင်စွာ အစားထိုးလဲလှယ် ကုသနိုင်ခဲ့ကာ ၎င်းဝက်၏ ကျောက်ကပ်ကို လက်ခံရရှိသူ သည် ကျန်းမာရေး ပြန်လည် ကောင်းလာကြောင်း မှတ်ချက်ပြု ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ယနေ့အင်န် အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

မက်ဆာချူးဆက် အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံမှ ခွဲစိတ်ပညာရှင် အဖွဲ့က ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပထမဆုံး အောင်မြင်သောဝက်ကျောက်ကပ် အစားထိုးကုသမှုကို သက်ရှိလူနာ တစ်ဦး၌ အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်းထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များသည် မတ် ၁၆ ရက်တွင် ကျောက်ကပ်ရောဂါ ရှိသော အသက် ၆၂ နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦးအား ဝက်



ကျောက်ကပ်ကို အစားထိုး၍ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ခွဲစိတ်ခန်းတွင်ရှိ ဆေးပညာ ရှင်များသည် ယင်းလူနာအစားထိုး လဲလှယ်ထားသော ကျောက်ကပ် စတင်အလုပ်လုပ်ဆောင်သည်ကို မြင်တွေ့ပြီးနောက် လက်ခုပ်သံ များဖြင့် ဂုဏ်ပြုခဲ့ကြသည်။

ယခုကုသမှုသည် လူသားများ အတွက် ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါများကို အစားထိုးကုသရေး ကြိုးပမ်းမှု တွင် အဓိကမှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ် ကြောင်း ယင်းဆေးပညာရှင်အဖွဲ့ က ပြောကြားသည်။

မျိုးဗီဇပြုပြင်ထားသော ဝက်၏ ကိုယ်အင်္ဂါ အစိတ်အပိုင်းများကို လူသားများထံသို့ အစားထိုးရန် အတွက် နည်းလမ်းများ ဖော်ထုတ် ရေး အမေရိကန်က ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အခြားကုသမှု နည်းလမ်းများဖြင့် ကုသမရနိုင် သည့် လူနာတစ်ဦးအား မျိုးဗီဇ ပြုပြင်ထားသော ဝက်နုလုံးကို အစားထိုးလဲလှယ် ကုသမှုခံယူ စေခဲ့ရာတွင် ကုသမှုခံယူပြီးနောက် နှစ်လအကြာတွင် ယင်းလူနာ သေဆုံးခဲ့သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ အင်တာနက် အသုံးပြုသူ ၁ ဒသမ ၀၉ ဘီလီယံကျော်ရှိ

ပေကျင်း မတ် ၂၂
၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ စာရင်းများအရ တရုတ်နိုင်ငံတွင် အင်တာနက်အသုံးပြုသူ ၁ ဒသမ ၀၉ ဘီလီယံကျော်ရှိကြောင်း တရုတ် နိုင်ငံ အင်တာနက်ကွန်ရက် သတင်းအချက်အလက်စင်တာ(CNNIC) ၏ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

မတ် ၂၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အင်တာနက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာအရ အဆိုပါအရေအတွက်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစတင်ကာ ၂၄ ဒသမ ၈ သန်းအထိ တိုးလာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာ ခန့်မှန်းခြေအားဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသား ၇၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် အင်တာနက်အသုံးပြုသူများဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း အဆိုပါ အစီရင်ခံစာက ဆိုသည်။

အွန်လိုင်းမှ ကားခေါ်ခြင်း ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများတွင် အင်တာနက်အသုံးပြုသူ ၉၀ ဒသမ ၅၇ သန်းနှင့် ၅၁ ဒသမ ၃၉ သန်း သို့မဟုတ် ၂၀ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၁၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးတိုးလာကြောင်း သိရ သည်။

တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ဒီဇင်ဘာလအထိ ခရီးသွားလာမှုများ အတွက် အွန်လိုင်းဘွတ်ကင်လုပ်သူ နိုင်ငံသား ၅၀၉ သန်းကျော်ရှိခြင်း ကြောင့် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၈၆ ဒသမ ၂၉ သန်းအထိ မြင့်တက်လာပြီး ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၂၀ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များ အား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ် များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲမှားစေ ရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များ ဖြင့် NUG၊ CRPH လက်အောက်ခံအကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက်ရှိ ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်း သည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေး ယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

တုံတေးမြို့နယ်၌ မြေးအဘွား နှစ်ဦးသာရှိသည့်အနက် မြေးဖြစ်သူစစ်မှုထမ်းရန် သိရှိရသဖြင့် အဘွားဖြစ်သူ နှလုံးရပ်သေဆုံးကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တုံတေးမြို့နယ် လက်ပံကုန်းကျေးရွာတွင် မြေးအဘွားနှစ်ဦး သာ ရှိသည့်အနက် မြေးဖြစ်သူသည် စစ်မှုထမ်း ဆောင်ရမည်ဟု သိရသည့်အတွက် အဘွား ဖြစ်သူမှာ မတ် ၁၅ ရက်တွင် နှလုံးရပ် သေဆုံး သွားကြောင်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှား စေရန်အတွက် တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာ များက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည် ကို တွေ့ရှိရသည်။
အဆိုပါ သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တုံတေး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူများ ထင်ယောင် ထင်မှား မဖြစ်စေရန်နှင့် သိရှိနားလည်စေရန် အသိပညာပေး ဟောပြောခြင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေး



ဟောပြောဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်း၊ ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေတွင်လည်း အခြားပြုစု စောင့်ရှောက်မည့်သူမရှိသော မိအိုဖအိုများကို ပြုစုလုပ်ကျွေးနေသူများ စစ်မှုထမ်းဆောင် ရမည့်တာဝန်မှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းနိုင်ကြောင်း ပါဝင်ခြင်းတို့ကြောင့် လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေထားသည့် လက်ပံကုန်း ကျေးရွာမှ မြေးအဘွား နှစ်ဦးသာရှိသည့်အနက် မြေးဖြစ်သူ စစ်မှုထမ်းဆောင်ခိုင်းကြောင်း

ရေးသားထားသည်မှာ လုပ်ကြံရေးသားထား ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ အဘွားဖြစ်သူမှာ အသက် ၈၀ ကျော်အရွယ်ဖြစ်ပြီး မြေးအဘွားနှစ်ဦးတည်း မဟုတ်ဘဲ ၎င်း၏ သားသုံးယောက်၊ သမီး တစ်ယောက်တို့နှင့်အတူ တုံတေးမြို့နယ် လက်ပံကုန်းကျေးရွာတွင် နေထိုင်လျက်ရှိ ကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် တရား မဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများ၏ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ၊ ကောလာဟလသတင်း များကို သတိပြုဆင်ခြင်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် မိမိတို့သိရှိလိုသော သတင်းအချက်အလက် များကို ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရေး ဗဟို အဖွဲ့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါ ကြောင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်များ ကိုလည်း နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သထုံ၌ လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

သထုံ မတ် ၂၂
မွန်ပြည်နယ် သထုံခရိုင် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ရှိ လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာနခန်းမတွင် သထုံခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး၍ ဖွင့်လှစ်သည့် လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ရှင်းလင်းပြောကြား
သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲနိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မြတ်အေးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
သင်တန်းတွင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၃ ဦးတို့အား ဆပ်ပြာ ရည်၊ ဆပ်ပြာခဲ၊ လက်သန့်ဆေးရည် အမျိုးမျိုးပြုလုပ်နည်းတို့ကို ငါးရက်ကြာ စာတွေ့၊ လက်တွေ့သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သင်တန်း



ပြီးဆုံးပါက လုပ်ငန်းထူထောင်လိုသူများကို သထုံခရိုင်အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်မြေသားလမ်း ဖွင့်လှစ်

ထန်းတပင် မတ် ၂၂
(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ကုန်ထုတ်မြေသားလမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် ကြို့ပင်ပိုင်းကျေးရွာတွင် ကျင်းပ သည်။
ဦးစွာမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်နိုင်ဦးက အဖွင့်

အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းဦးကြည်က ကျေးရွာကုန်ထုတ် မြေသားလမ်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်နိုင်ဦး၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၂)ဦးအေးဝင်း၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၃)ဦးခင်ဆွေနှင့်ညွှန်ပေါင်းကျေး ရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဖိုးကျော်တို့ကကုန်ထုတ်မြေသားလမ်း သစ်ကို ဖကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ကုန်ထုတ်မြေသားလမ်းသစ်အား တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများက လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြ သည်။
အဆိုပါကုန်ထုတ်မြေသားလမ်းသည် အရှည် (၁/၄)မိုင်၊ အကျယ် ၁၈ ပေ၊ ဒုနစ်ပေရှိပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၇၀ ဒသမ ၅၅၃ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ဇင်မင်းထိုက်(ထန်းတပင်)



မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၂၃-၃-၂၀၂၄ ဝနေနေ

MRTV HD

၀၆:၀၀	ပင်းကွန်းဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ပရိတ် တရားတော်(ဟောရွတ်သုတ်၊ ပုဂ္ဂိုလ်သုတ်)	၁၆:၄၅	ဗုဒ္ဓပုံလင်းအာသီယံအစီအစဉ်
၀၇:၀၀	နံနက်ခင်းသတင်း	၁၇:၀၅	ဂုဏ်ထူးကျမ်းပြုကြေးမုံ
၀၇:၃၅	Weekly Sports Info	၁၇:၂၀	(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုတေး
၀၈:၃၅	ပုဂံနှင့်ယွန်းထည်	၁၇:၃၅	ခါးဆွဲဆန်းစ တပေါင်းလ
၀၉:၃၀	(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုတေး	၁၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၀:၀၀	သတင်းထဲကသတင်း	၁၈:၃၅	(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုတေး
၁၀:၃၀	လူငယ်ရေးရာအစီအစဉ်	၁၉:၁၀	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ 'ဆူတောင်းပြည်ကြယ်တာရာဝေတာ' (အပိုင်း-၄၄)
၁၁:၃၅	တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာချက်ပြုတ် နည်းများ	၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
၁၂:၃၅	မြန်မာဇာတ်လမ်းတွဲ 'အမ်းနားဆူးသစ်ပင်' (အပိုင်း-၃)	၂၁:၀၀	ရယ်ဖွင့်ပျော်(ဟာသဇာတ်လမ်းရုပ်ပြဇာတ်) 'တစ်လိပ်နှစ်လိပ် တစ်ပတ်နှစ်ပတ်'
၁၃:၂၀	MRTV National News	၂၁:၃၀	ဖိုးတုန်းက...ကက်ဆက်ဇာတ်လမ်းများ 'ပုံစံပုံစံ'
၁၄:၃၅	(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြု ရုပ်ရှင်(ဆေးဆရာပုဂ္ဂိုလ်ရှင်) 'စာင်နီလေးတစ်ထည်' (ပထမပိုင်း) (မြိုင်ကမ္ဘာ့အစီအစဉ် 'မွန်ပြတ်တံစိတ်')		

mitv

၀7:01	Evergreen Classic: Shwin Lan Chan Myae Par Zay (Thae Nu Wah)
၀7:09	Weekly Review
၀7:26	Tour around Kyaukse
၀7:42	Myanmar Designer Studio: Tatee
၀8:01	News
၀8:27	Danu Food: Pounded Crab Apple Salad
၀8:33	Topical Science Topic: Beauty of Marine Life
၀8:56	World Meteorological Day
၀9:01	Quiz Time (Ep-61)
10:01	News
10:26	Children's Delight
10:44	Robe Business in Ta Ma Ta Kaw

MRTV MRC

ရခိုင် (၀၆:၀၀ မှ ၀၈:၀၀)	ဟင်္ဂါးငါးဘုရားဗုဒ္ဓကြီးပယ်	အနောက်ပိုးကုတ် (၁၇:၀၀ မှ ၁၈:၀၀)	အထိကျောင်းအတွက်ကျန်းမာစေသည့်လမ်းများ
ရှမ်း (၀၈:၀၀ မှ ၁၀:၀၀)	ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့ရိုးရာရိုးရာအိမ်ကလေး	အရှေ့ပိုးကုတ် (၁၈:၀၀ မှ ၁၉:၀၀)	တစ်ညပြန်ပိုးကုတ်အလှူ (အပိုင်း-၂)
မ (၁၀:၀၀ မှ ၁၂:၀၀)	ဝက်နီရိုးချစ်စစ်စစ်ရည်	ချင်း (ရိုးစိုး) (၁၉:၀၀ မှ ၂၀:၀၀)	ဘုံရွယ်သစ္စာရှင်အောက်ချင်းဟောင်းနံ
ကချင် (၁၂:၀၀ မှ ၁၄:၀၀)	ဒေသတစ်လွှားစိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာများ (အပိုင်း-၁၃)	ချင်း (ချိုး) (၂၀:၀၀ မှ ၂၁:၀၀)	ထောပတ်သီးကြက်ဥလိပ်နှင့်ထောပတ်သီးကြက်ဥပေါင်း
ကယား (၁၄:၀၀ မှ ၁၆:၀၀)	ကယားတိုင်းရင်းသားတို့ရိုးရာလေ့ထုံးစံများ (အပိုင်း-၁)	မွန် (၂၁:၀၀ မှ ၂၂:၀၀)	အရပ်ရပ်ပျော်ပျော်အလှူများ
စနေကုတ် (၁၆:၀၀ မှ ၁၇:၀၀)	ရာဇဝင်ထဲကဓမ္မာစာတစ်ပုဒ်		

MRTV NEWS

၀၆:၀၀	အဖွင့်၊ ဝေးသီချင်း	၀၉:၀၀	အဖွင့်၊ အလံ
၀၆:၄၀	အားစားစားသတင်း	၀၉:၃၅	ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအကျင့်သုံးနေသော နိုင်ငံများအကြောင်းသိတောင်းစရာများ (အစုအဖွဲ့ခိုင်)
၀၈:၄၅	လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ	၀၉:၄၀	ဥပဒေအကျင့်အကျင့်ပြုဇာတ်လမ်းတို 'သီလျက်နှစ်သစ်ချမှန်'
၀၉:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)	၁၀:၀၀	ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအကျင့်သုံးနေသော နိုင်ငံများအကြောင်းသိတောင်းစရာများ (ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ)
၀၉:၃၅	လူငယ်တို့အတွက်လမ်းပြကြယ်	၁၁:၀၀	နိုင်ငံတကာဓမ္မာစာတစ်ပုဒ်များအကြောင်း (အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ)
၁၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)	၁၁:၃၀	ရှေ့လိုချီမည်...ပန်းတိုင်သီ (အပိုင်း-၂၄)
၁၁:၃၅	Bird's Eye View		
၁၄:၀၀	MRTV National News		
၁၆:၀၀	သတင်းမှန်ကဏ္ဍ (LIVE)		
၁၉:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)		
၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)		
၂၀:၃၀	နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)		
၂၁:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)		

MRTV H FARMERS

၀၆:၀၀	အဖွင့်၊ နိုင်ငံတော်သီချင်း၊ နှစ်စဉ်အထိမ်းအမှတ်	၀၆:၀၀	အဖွင့်
၀၆:၃၅	လယ်ယာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်အဖြစ်ကြီးစားဖို့ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းကိုကျွေးချမ်းပို့	၀၆:၂၀	လူငယ်တို့အတွက်လမ်းပြကြယ်
၀၆:၅၀	သုတပဒေသာစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ စီးပွားဖြစ်ကောက်ခံရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ဖွဲ့	၀၆:၄၅	Sports Max
၀၇:၀၀	တောင်သူလယ်သမားရေးရာသတင်း	၁၆:၃၀	MNL 2022 Match (Replay)
၁၈:၀၀	Thirteen-Lives-2022 (နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်း)	၁၈:၀၀	အားစားစားသတင်း
၂၂:၀၀	Arthur Christmas (နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်း)	၁၉:၄၀	Soccer View

MRTV SPORTS H

MRTV Application

Education Channel

ဖုန်းနံပါတ် (၉၀၁)၇၃၇၇ တစ်ကြိမ်လျှင် (၅)၇၃၇ (၅)ကြိမ်နှုန်း လူထုအဖွဲ့ပြောချက်ရှိပါသည်။
<https://mrtv.gov.mm>



မတ် ၁၉ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် ကျောက်တစ်လုံးကြီးမြို့နေ ပအိုဝ်းအမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဦးအောင်ခမ်းထီးအား မဟာမင်္ဂလဓမ္မဇောတိကဓဇဘွဲ့ကို ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း(ဗဟို) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်း ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က သွားရောက်ချီးမြှင့်ပေးအပ်စဉ်။

မဲခေါင်-လန်ချန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (၈) နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့

8th Anniversary of Mekong-Lancang Cooperation

(၂၀၂၄ ခုနှစ် ၊ မတ်လ ၂၃ ရက်)

23rd March 2024

Mekong-Lancang Cooperation National Coordination Unit (Myanmar)
Ministry of Foreign Affairs

ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့က ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသည့် ပထမအကြိမ် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့က ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသည့် ပထမအကြိမ် ယဉ်ကျေးလိမ္မာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ကြီးပွားရေး ရပ်ကွက် မြယမုံကမ်းသာယာ အိမ်ရာအတွင်းရှိ မေဃဝတီဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏ၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဝေ၊ ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့



(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဗဟိုအမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်မြသွေး၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များနှင့် ဗဟိုအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းအထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့

(ယသန်းကျွန်းခရိုင်) ယာယီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စည်သူနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ဗိုလ်တထောင်ခရိုင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန့်ဇင်လှိုင်နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၏ မိဘများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၂ ဦး တက်ရောက်

ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဦးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မိုးအောင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား အခြေခံဗုဒ္ဓဘာသာ ယဉ်ကျေးမှုစာအုပ်များ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် သင်တန်းသား မိဘများကိုယ်စား ဦးသန့်ဇင်လှိုင်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်း



မြဝတီခရိုင်နှင့်ကော့ကရိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ပေးအပ်လှူဒါန်း

မြဝတီ မတ် ၂၂
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင်အတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သည့် ပြည်သူများနှင့် ကော့ကရိတ်ခရိုင် နဘူးကျေးရွာအတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီက မြဝတီမြို့အမှတ် (၂) ရပ်ကွက် တေဇစက္ကီကမ္မဋ္ဌာန်းရိပ်သာ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို မြဝတီခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကောင်းစံလင်း၊ ခရိုင်စီမံအဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးစီန်သောင်း၊ ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကျော်သန်း၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မိုးကျော်ဟိန်း၊ ခရိုင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးညောင်မြင့်တို့က မြဝတီနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးကုန်သည်များအသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သင်းသင်းမြတ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် မြဝတီခရိုင်အတွင်း ယာယီပြောင်းရွှေ့ပြည်သူ ၅၀၀ တို့အတွက် ငွေကျပ် ၂၂၀၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဆီအစရှိသော အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်း ခုနစ်မျိုးနှင့် ကော့ကရိတ်ခရိုင် နဘူးကျေးရွာ ယာယီပြောင်းရွှေ့ပြည်သူ ၅၀၀ တို့အတွက် ငွေကျပ် ၂၆၉၆၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းခုနစ်မျိုးတို့ကို လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ တာဝန်ခံများမှ တစ်ဆင့် ပြန်လည်ထောက်ပံ့ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇာဖြူဝင်း(ပြန်/ဆက်)

နတ်တလင်းမြို့၌ ပန်းခင်းစီမံချက် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

နတ်တလင်း မတ် ၂၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်သူနှင့် ဝန်ထမ်းများက “လူမှုဘဝပြည့်စုံဖို့ နိုင်ငံသားကတ်ကိုကြံ့ခိုင်” ပန်းခင်းစီမံချက်လက်ကမ်းစာစောင်များကို မတ် ၁၉ ရက်နံနက်ပိုင်းက ပြည်သူများလက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးသည်။

အဆိုပါ လက်ကမ်းစာစောင်တွင် ပန်းခင်းစီမံချက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်း(၄)ရပ်၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရာအိမ်မှူးများက ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ၊ ငါးဦးကော်မတီဖွဲ့စည်းထားမှုများ၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းလျှောက်ထားရာတွင် လိုအပ်သော အထောက်အထားများ၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းအတွက် လိုက်နာရမည့်အချက်များ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား လျှောက်ထားခြင်းပုံစံများ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားကိုင်ဆောင်သူများ လိုက်နာရမည့် အချက်များ၊ နည်းဥပဒေများကို ဖော်ပြထားရှိပြီး လက်ကမ်းစာစောင် ၂၀၀ ကို ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝေယံဖြိုး(ပြန်/ဆက်)



မိတ္ထီလာ၌ အသက် ၅၀ နှင့်အထက်ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ထပ်ဆောင်းထိုးနှံ

မိတ္ထီလာ မတ် ၂၂
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ အသက် ၅၀ နှင့်အထက်ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ထပ်ဆောင်းထိုးနှံပေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီက မြို့မရပ်ကွက် သာသနာ့ဗိမာန်ခန်းမ၌ မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထိုးနှံပေး
မိတ္ထီလာမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များဖြစ်သည့် အရှေ့ပြင်ဈေး၊ သီရိမင်္ဂလာ၊ မြို့မ၊ ရန်မျိုးအောင်၊ ကျီတော်ကုန်း၊ အောင်ဇေယျာ၊ နန်းတော်ကုန်း၊ အောင်ဆန်း၊ ပေါက်ချောင်း၊ ပြည်သာယာ(မ)၊ ပြည်သာယာ(တ)၊ ဝန်ဇင်းစသည်ရပ်ကွက်များမှ အသက် ၅၀ နှင့်အထက် နာတာရှည်ရောဂါခံစားနေရသူပြည်သူ ၂၁၀ အား မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့က ပူးပေါင်းထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့၌ ခရိုင်/မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ်တပ်ကြပ်ကြီး ဇော်လွင်မိုးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးဘေးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လေပြင်းဘေးအန္တရာယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို မတ် ၂၁ ရက်က အနောက်ရပ်တောင်ပိုင်းရပ်ကွက်နှင့် အနောက်ရပ်မြောက်ပိုင်းရပ်ကွက်တို့၌ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်စဉ်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုရန်ပြုသော အားဖြင့် အေးသာယာမြို့ နောင်အင်လမ်း ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

အေးသာယာ မတ် ၂၂ (၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုရန် ပြုသော အားဖြင့် တောင်ကြီးမြို့ အေးသာယာမြို့ နောင်အင်လမ်း(မီးပွိုင့်လမ်းဆုံမှ တိုင်းရင်းသား သက်မွေးစင်တာသင်တန်းကျောင်းအထိ) ကွန်ကရစ် လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက အဆိုပါ လမ်းနေရာ၌ ကျင်းပသည်။

ဖွင့်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုင်းထွန်းထွန်းက နောင်အင်လမ်း အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ စည်ပင်သာယာရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က နောင်အင်လမ်း ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို ဖွင့်ပေးပေးကာ ကွန်ကရစ်လမ်းကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ (၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ ကို ကြိုဆိုရန် ပြုသော အားဖြင့် Taunggyi View

Point ပန်းခြံသစ်ဖွင့်ပွဲကျင်းပရာ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူ ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ညွှန်ကြားရေး မှူး၊ မြို့မိမြို့ဖတစ်ဦးတို့က ပန်းခြံသစ်ကို ဖွင့်ပေးပေး၍ ပန်းခြံသစ်ကို ဆောင်ရွက်ပေး သော စည်ပင်သာယာရေးဌာန၊ စိန်နင်းဆီသတ္တုတူး ဖော်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာ အသင်း(ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းခွဲ)တို့အား ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ် သည်။

ထို့နောက် Taunggyi View Point ပန်းခြံသစ် မီးပုံးပျံရုပ်တုရှေ့ မြေကွက်လပ်တွင် နေ့လွတ်အရပ်မီး ပုံးပျံ (ဆင်၊ ရွှေငါး၊ ခို၊ ဂူအန်ငှက်၊ သိန်းငှက်) ရုပ်များ ဖြင့် လွှတ်ကြပြီး ကိန္နရီ၊ ကိန္နရာ၊ တိုးနယား အကများ ဖြင့် ဖျော်ဖြေမှုများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေး၍ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့် ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ Taunggyi View Point ပန်းခြံသစ်တွင်



အများပြည်သူကလေး၊ လူကြီးများလာရောက်အပန်း ဖြေအနားယူနိုင်ကြပြီး သန့်ရှင်းသောလေကို ရှူရှိုက်၍ သဘာဝရွှေခင်းအလှအပများနှင့် ဆောင်း ရာသီအချိန်တွင် တိမ်ပင်လယ်တို့ကို ကြည့်ရှုခံစား နိုင်ပြီး အမှတ်တရအလှစာတံပုံများရိုက်ကူးနိုင်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်းနှင့် အခမဲ့လာရောက် အပန်းဖြေနိုင်ကြောင်းသိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ခန္တီးမြို့နယ်၌ နွေရာသီအင်္ဂလိပ်စာ အခြေခံသင်တန်းဆင်း

ခန္တီး မတ် ၂၂ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီး မြို့ ခန္တီးခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ နွေရာသီအင်္ဂလိပ်စာ အခြေခံ (Grammar)သင်တန်းဆင်းပွဲကို

ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီက ကျင်းပခဲ့ သည်။ အခမ်းအနားတွင် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင် စိုးမိုးက အဖွင့် အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်နန်းအေးခိုင်က နွေရာသီကျောင်း ပိတ်ရက်ကာလ တွင် ကလေးများအား အချိန်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုတတ်စေရန်၊ နိုင်ငံတကာသုံးအင်္ဂလိပ်စကား ပြောဆိုတတ်လာစေရန်၊ အင်္ဂလိပ် စာစွမ်းရည်များတိုးတက်လာပြီး ကျောင်းစာများတွင် လည်း အထောက်အကူ ပြုစေရန် ရည်ရွယ်၍ သင်တန်းဖွင့် လှစ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆုများချီးမြှင့် ထိုနောက် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်စိုးမိုးက သင်တန်းနည်းပြဆရာမ ဒေါ်မိုးစိန် အား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ခန္တီး

ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည် သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမောင်မောင် အေး၊ ခရိုင်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မူမူ ထွန်း၊ ပညာရေး(ငြိမ်း)ဦးထွန်းသိန်း တို့က ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယ ဆုရရှိသော ကျောင်းသားကျောင်း သူများအား ဆုများချီးမြှင့်သည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် ခန္တီးမြို့ ပေါ်ရပ်ကွက်ရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၀ တက်ရောက် ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ မတ် ၄ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ၁၈ ရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အေးခိုင်(ပြန်/ဆက်)

* ဆီးရီးယားအသင်းမှ မြန်မာအသင်းသည် ယင်းပွဲတွင် တစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင်နိုင် သော်လည်း ဒုတိယပိုင်းတွင် ချေပဂိုးပြန်ပေးလိုက်ရသဖြင့် သရေကျခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် ပထမအကျော့ပွဲအတွက် ကစားသမား ၂၃ ဦးရွေးချယ်ခဲ့သော်လည်း ယင်းကစားသမားများအနက် ကျော်ကိုကို၊ သီဟထက်အောင်နှင့် ဝေလင်းအောင်တို့ ကျန်ရစ်ခဲ့ပြီး ယင်းနှစ်ဦးနေရာတွင် နောက်ခံလူ ဇွန်ခန့်မင်းနှင့် ဟိန်းဇေယျာလင်း နှစ်ဦးကိုသာ ပြန်လည်အစားထိုးပြီး ကစားသမား ၂၂ ဦးဖြင့် သွားရောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အဝေးကွင်းသွားရောက်ကစားမည့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ဂိုးသမား-ကျော်ဇင်ဖြိုး (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ပြည့်ဖြိုးအောင်၊ ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ နောက်တန်း- ဟိန်းဇေယျာလင်း၊ ဒေးဗစ်ထန် (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ကောင်းထက်ပိုင်၊ ငြိမ်းချမ်း (Dagon Port)၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း (ရတ်ချာဘူရီ-ထိုင်း)၊ စိုးမိုးကျော် (ဖန္ဒမ်းပင်ခရောင်း-ကမ္ဘောဒီးယား)၊ သက်ဟိန်းစိုး၊ ဇွန်ခန့်မင်း၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ အလယ်တန်း-ရန်နိုင်ဦး၊ ဇော်ဝင်းသိန်း (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ ကျော်မင်းဦး (PDRM-မလေးရှား)၊ နေမိုးနိုင် (ဟံသာဝတီ)၊ လွင်မိုးအောင် (Rayong-ထိုင်း)၊ ဟိန်းထက် အောင် (နီဂျီရီဆီဘီလန်-မလေးရှား)၊ ရှေ့တန်း-အောင်သူ (အူထိုင်းထာနီ-ထိုင်း)၊ မောင်မောင်လွင် (လမ်းဖွန်ဝါရီယာ-ထိုင်း)၊ အောင်ကောင်းမာန် (နာခွန်ရတ်ချာစီမာ-ထိုင်း)၊ ဥက္ကာနိုင် (ရန်ကုန်ယူ နိုက်တက်) တို့ ပါဝင်သည်။

သတင်း-ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ-သော်ကြီး

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၃-၃-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြန်ကြီးနား	စစ်တွေ	တားဆံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	တားမင်း	ကချင်တုံ
92 Ron	၂၇၉၅	၂၈၄၅	၂၈၄၀	၂၈၀၅	၂၈၄၅	၂၈၇၀	၂၈၅၀	၂၈၄၀	၂၉၃၀	၂၉၄၅	၂၈၃၅	၂၈၄၅	၂၈၆၀	၂၈၅၅	၂၈၅၅	၃၁၁၅	၃၁၅၀
95 Ron	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၂၉၇၅	၂၉၆၀	၂၉၃၅	၃၀၃၅	၃၀၅၀	၂၉၄၀	၂၉၆၀	၂၉၉၀	၂၉၉၀	၂၉၉၀	၃၂၂၀	၃၂၅၀
HSD (500 ppm)	၂၄၃၅	၂၄၈၅	၂၄၈၀	၂၄၄၅	၂၄၈၅	၂၅၀၀	၂၄၈၅	၂၄၇၀	၂၅၉၀	၂၅၈၅	၂၄၇၅	၂၄၈၅	၂၅၂၀	၂၅၂၅	၂၅၂၅	၂၇၅၅	၃၅၄၀
HSD (50 ppm)	၂၄၈၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၄၉၅	၂၅၃၀	၂၅၅၅	၂၅၄၀	၂၅၂၅	၂၆၃၅	၂၆၃၀	၂၅၂၀	၂၅၃၅	၂၅၇၀	၂၅၇၀	၂၅၇၀	၂၈၀၀	၃၅၉၅
HSD (10 ppm)	၂၄၈၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၄၉၅	၂၅၃၀	၂၅၅၅	၂၅၄၀	၂၅၂၅	၂၆၃၅	၂၆၃၀	၂၅၂၀	၂၅၃၅	၂၅၇၀	၂၅၇၀	၂၅၇၀	၂၈၀၀	၃၅၉၅

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၆၇၀	၂၇၅၇
95 Ron	၂၇၇၂	၂၈၆၀
HSD (500 ppm)	၂၃၂၁	၂၃၉၆
HSD (50 ppm)	၂၃၆၅	၂၄၄၂
HSD (10 ppm)	၂၃၆၅	၂၄၄၂

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၂၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် N.P.K Motors Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် MG, MG4 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ၊ MG, MGZS အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် Innogen Myanmar Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် GAC Toyota BZ4X အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များသည် ရန်ကုန် ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စားစို့

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ပဲခူး မတ် ၂၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးတော်ဝင်ဟံသာအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း ဦးဆောင်၍ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄) ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်များအား ဖတ်ကြားရှင်းလင်းခဲ့ကာ အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် တိုင်းဒေသကြီးအသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီ

အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား MSMEs ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီ ဥက္ကဋ္ဌများက မြို့နယ်အလိုက် MSMEs လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဝင်ကတ်ရရှိရေး၊ ချေးငွေထုတ်ချေးပေးထားမှု၊ FDA ထောက်ခံချက်ရရှိရေးနှင့် MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးဝန်ကြီးက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား MSMEs စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် သီးခြားလိုအပ်ချက်များကို အကြံပြုရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



ရေကြည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ချင်းကုန်း-ချောင်းဖျား-ငဝ်ဆိပ်လမ်း ကွန်ကရစ်လမ်းသစ် ဖွင့်လှစ်

ရေကြည် မတ် ၂၂
ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ်၌ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီး(ငွေလုံးငွေရင်း) ရန်ပုံငွေဖြင့် အောင်ကမ္ဘာကုမ္ပဏီ က တင်ဒါအောင်မြင် ဆောင်ရွက်သည့် ချင်းကုန်း-ချောင်းဖျား-ငဝ်ဆိပ်လမ်း လမ်းအရှည် သုည မိုင် လေးဖာလုံ၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ဒု ခုနစ်လက်မရှိ ကွန်ကရစ်ခင်း

ခြင်းလုပ်ငန်းအား ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၁၂ ဒသမ ၂၂၀ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းချစ်အေးတို့က တက်ရောက် ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကွန်ကရစ်

လမ်းသစ်အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းပေးခြင်းဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း ၃၈ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၁၈၆၃ အိမ်၊ လူဦးရေ ၇၀၁၄ ဦးတို့အား သွားလာရေးအဆင်ပြေချောမွေ့စေပြီး ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးအတွက် များစွာ အကျိုးရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပန်းတနော်မြို့နယ်၌ ပန်းခင်း(၃)စီမံချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ပန်းတနော် မတ် ၂၂

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ်၌ ပန်းခင်း(၃) စီမံချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများပြုလုပ်ပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်အတွင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပန်းတနော်မြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများက ဆင်လမ်းကြီးကျေးရွာအုပ်စုတွင် အသက် ၁၆ နှစ်နှင့်အထက် ကိုင်ဆောင်လက်မှတ်မရှိသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းမရှိသည့် စဉ်ဆက်မပြတ် အမြဲနေထိုင်သူများအား ငါးဦးကော်မတီဖြင့် စိစစ်၍ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ရွှေပြောင်နေထိုင်သူများအား သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များနှင့် ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းပယ်ဖျက်၍ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြားများဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အင်းစိန်ဂျီတီအိုင်၌ EV နည်းပညာပြန့်ပွားရေး ဟောပြောပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
EV ဆိုင်ရာ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးနှင့် နည်းပညာပြန့်ပွားရေး ဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်း၌ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ(အင်းစိန်)၌ ကျင်းပရာ လှုပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သုတေသနဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် နည်းပညာပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာ အောင်ဇေယျ တက်ရောက်ပြီး အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ EV ဆိုင်ရာ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဟောပြောပို့ချကြရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အပါအဝင် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဟောပြောပို့ချသူများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး EV အလုပ်ရုံတွင် EV ဆိုင်ရာသင်ထောက်ကူစက်ပစ္စည်းများနှင့် ဆိုလာကားပါကင်ရှိ EV အားသွင်းစနစ်ကို ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စိတ်ဝင်စားစွာ



လေ့လာနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ နိုင်ငံတကာ၌ တွင်ကျယ်စွာ အသုံးပြုလျက်ရှိသော EV အားသွင်းစနစ်များအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်စပ်ဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်းကာ အဖွဲ့လိုက် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးဖလှယ်ကြသည်များကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ယနေ့ သိရှိသမျှကို အခြေခံကာ လေ့လာ

မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်၊ အခြားသူများ အသိပညာ တိုးပွားစေရေး ဆင့်ပွားမျှဝေပေးရန် မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အင်ဂျင်နီယာဌာနများရှိ အလုပ်ရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ အဆောင်များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ကာ အနာဂတ်၌ နိုင်ငံတော်ဝန်များကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း ထမ်းဆောင်ရမည့် လူငယ်များဖြစ်၍ ကျောင်းသား

ဘဝ တန်ဖိုးရှိသောအချိန်များကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရန်၊ ပြည်သူများက အမှန်တကယ်အားထားရသည့် ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသော မျိုးဆက်သစ် နည်းပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံသားကောင်းရတနာများ ဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားပြီး ကျောင်းဘောလုံးကွင်း ဥပမာရပ်ကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကွမ်လှာကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်

ချောင်းဆုံ မတ် ၂၂
မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကွမ်လှာ ကျေးရွာရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လွယ်ကူ ချောမွေ့စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံ ပညာ အလယ်တန်းကျောင်းမှ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း(ခွဲ)ကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ကွမ်လှာ ကျေးရွာ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) နဝရတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားရာ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေး တိုင်း ကျောင်းနေခွင့်ရပြီး အခြေခံပညာမူလတန်း၊

အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းမှ အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များ သင်ယူခွင့်ရရှိအောင် မိဘ၊ ကျောင်းကော်မတီနှင့် ရွာသူရွာသားများက ပိုင်းဝန်းကူညီပေးရန် ပြောကြား ခဲ့ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အလှူရှင် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် အမှတ်တရပစ္စည်း များ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

အဆင့်တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့
အဆိုပါ ကွမ်လှာကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း(ခွဲ) အဆင့်တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ငွေဖြင့် ပေ ၁၃၀ x ပေ ၃၀ နှစ်ထပ်ဆောင် တစ်လုံးနှင့် ဒေသခံများ စုပေါင်း လှူဒါန်းငွေဖြင့် ခန်းမဆောင်တစ်ဆောင် ဆောက်လုပ် နိုင်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ချောမွေ့စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း(ခွဲ) အဆင့်တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်
ဦးစွာ မြဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဝိမလဗုဒ္ဓိ၊ အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတပါဠိပါရဂူ၊ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင် ကြည်သိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ပွဲဖွင့်ပွဲအား ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း(ခွဲ) ဆိုင်းဘုတ်အား စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်



တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ဆေးကုသရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

တပ်ကုန်း မတ် ၂၂
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ညောင်ကုန်းကျေးရွာတွင် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တိရစ္ဆာန် ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ဆေးကုသရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကို မတ် ၂၀ ရက်က အဆိုပါကျေးရွာဘုန်းတော် ကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှင်းလင်းဟောပြော
အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာထွေးကိုကိုက ကဲ့၊ နွားကောင်ရေစာရင်းတိကျမှန်ကန် မှုရှိစေရန် ၊ ကဲ့၊ နွားများ၏ ကျန်းမာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ၊ ကဲ့၊ နွားပိုင်ဆိုင်မှု ခိုင်မာစေရန်ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်မွေးမြူရေး နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းထွန်းက ဘဲမွေးမြူဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ မွေးမြူရေးဒီပလိုမာနှင့် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးကျောင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။

ဆက်လက်၍မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဌာနခွဲ(ရုံးချုပ်)ဒေါက်တာလှိုင်ဝင်း၊ ဒေါက်တာသန့်ဇော်နှင့် မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာကောင်းစိုးစံတို့က ရှင်းလင်း ဟောပြောခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာသည့်ဒေသခံများ သိသင့်သိထိုက်သော မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် လက်ကမ်းစာစောင် များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာအတွင်းမှ နွားပိုင်ရှင် ၁၁ ဦး၊ နွားအကောင် ၂၃ ကောင်အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်စိုးလွင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၌ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများကို ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိက ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများအား ကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး
ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးကုသရေး ဦးစီးဌာန မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဗိုလ်တထောင်ခရိုင်သာကေတမြို့ နယ်(၄/တောင်)ရပ်ကွက်မြင်တော် သာလမ်း အမှတ်(၅၂၄)တွင် “လင်း” အထူးကုဆေးရုံဖွင့်လှစ်နိုင် ရေးအတွက် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

ကော်မတီ၏ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက် ခြင်း ရှိ/မရှိနှင့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်များ ကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားရန် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ပြောကြားခဲ့ သည်။
ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီအဖွဲ့သည် “လင်း” အထူးကုဆေးရုံ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး အတွက် အဆောက်အအုံအား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။
အောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)

ရေတာရှည်မြို့နယ်၌ အခြေခံပန်းချီနှင့် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်



ရေတာရှည် မတ် ၂၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကာ အခြေခံပန်းချီသင်တန်းနှင့် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်း အခမဲ့ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ပေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
သင်တန်းတွင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ခင်သက်ဦးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ရေတာရှည်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနက ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံပန်းချီသင်တန်းနှင့် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်း ကို မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ရှစ်ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး မည်ဖြစ်ပြီး နံနက်ပိုင်းတွင် ပန်းချီသင်တန်း တက်ရောက် သူ ၄၅ ဦး၊ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်း တက်ရောက်သူ ၃၅ ဦး စုစုပေါင်း ၈၀ ရှိပြီး ပန်းချီပညာရှင်နည်းပြ တစ်ဦး၊ အင်္ဂလိပ်စာ ဘာသာရပ်နည်းပြ သုံးဦး၊ ကြီးကြပ်ဆရာမ နှစ်ဦးတို့က ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ရေတာရှည် (ပြန်/ဆက်)



တံတားဦးမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

တံတားဦး မတ် ၂၂
တံတားဦးခရိုင် တံတားဦးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့် သင်တန်းဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီက တံတားဦးမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း ရတနာထွန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် တံတားဦးမြို့နယ် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖိုးဇော်ကိုကိုနှင့်

တံတားဦးခရိုင် ပညာရေးမှူး ဒေါ်သန်းသန်းဦး တို့က အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။
ထို့နောက် တံတားဦးခရိုင် ပညာရေးမှူးရုံး မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဆရာကြီး ဦးလှချစ်က သင်တန်းတွင် သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမများအတွက် သင်တန်းစည်းကမ်းများကို ပြောကြားပြီး တံတားဦးခရိုင် ကိုယ်စားပြု ဗဟို အဆင့်တွင် တက်ရောက်ခဲ့သော ဆရာကြီး တစ်ဦးက သင်တန်းတွင် ပို့ချမည့် ဘာသာရပ် များနှင့် သင်တန်းရေးရာကိစ္စများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ တံတားဦး မြို့နယ်မှ နည်းပြ ၁၈ ဦး၊ သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ ၁၃၈ ဦး၊ ငါးဖွန်မြို့နယ်မှ နည်းပြ ၁၃ ဦး၊ သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ ၉၂ ဦး၊ သင်တန်းသား ဆရာ ဆရာမ စုစုပေါင်း ၂၃၀ တို့အား နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီ အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချ ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ရဲတင်(ပြန်/ဆက်)

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကြေညာချက်

၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်းရှိ စားသောက်ဆိုင်များအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ခေါ်ယူလိုပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုပါက အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းပုံစံ ကြေးများကို တစ်စုံလျှင် (၂၀၀၀၀-ကျပ်)ဖြင့် ငွေလက်ခံဌာနတွင် ပေးသွင်းပြီး ငွေသွင်းပြေစာမိတ္တူဖြင့် စာရင်းပြဌာန ရုံးခန်းတွင် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ လျှောက်လွှာပုံစံများရယူ၍ ဌာနမှူး(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ရုံးခန်းတွင် တင်ဒါတင်သွင်းကြပါရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

- ၁။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံ - (၂၅-၃-၂၀၂၄)ရက် စတင်ရောင်းချမည့်နေ့ (တနင်္လာနေ့)
- ၂။ တင်ဒါခန့်မှန်းတင်သွင်း - (၁၄-၂၀၂၄)ရက် ရမည့်အချိန် မွန်းလွဲ(၂:၀၀)နာရီတိတိ (တင်သွင်းသူကိုယ်တိုင် လာရောက်တင်သွင်းရမည်)
- ၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့် အချိန် - (၃-၂၀၂၄) ရက် နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဆိုင်ခန်းနေရာချထားရေးနှင့် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ (ဌာနမှူး၊ စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဖုန်းနံပါတ် (၀၉-၄၂၁၁၂၅၉၀) တွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဆိုင်ခန်းနေရာချထားရေးနှင့် ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၇၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၀၆)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၀၆)၊ သဇင်လမ်း(၇၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ဦးဝင်းမောင်(PPN-၁၀၄၇၄၈) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား ပါမစ်အမည်ပေါက် ဦးဝင်းမောင်(PPN-၁၀၄၇၄၈)ထံမှ အရပ်ကတီ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အဆက်ဆက်ဖြင့် ဝယ်ယူသူ ဦးကျော်နေလင်း [၅/၈၈၈(နိုင်)၁၄၇၂၂၁]၊ ဒေါ်မေဇင်လတ် [၁၂/မရက(နိုင်)၀၃၁၇၉၇]တို့မှ ပါမစ်တွင် မင်မြင့်ခြင်းထား၍ ဖျက်သိမ်းပြီး Cancelled တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ထားပြီး မူလလူနေမြေကွက်အဖြစ် ပြန်လည်သတ်မှတ်ကြောင်း တံဆိပ်တုံးထု ထားသည့် ပါမစ်မူရင်း(မူရင်းတုံးမပါ)နှင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ (၁၂-၁၂-၂၀၂၀)ရက်စွဲပါစာဖြင့် မူလလူနေမြေကွက်အဖြစ် ပြန်လည် သတ်မှတ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာတိုက်တင်ပြု၍ နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ် (ဂရန်)လျှောက်ထားလာခြင်းအား မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ ၂၀၁၈ (RC) တိုက်(၁)လုံးရှိ၍ ကိုယ်တိုင်နေထိုင်ပြီး လျှောက်ထားသူမှ ကွင်းဆင်း သိရှိကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးထားပါသဖြင့် ဦးကျော်နေလင်း၊ ဒေါ်မေဇင်လတ်တို့မှ ပါမစ်မူရင်းတင်ပြု၍ နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်(ဂရန်) လျှောက် ထားလာခြင်းအား တရားဝင် ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၈၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၅)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၂၅)၊ (၈၆)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ဦးစိုးနိုင် (ISN-၁၁၂၄၄) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား ပါမစ်အမည်ပေါက် ဦးစိုးနိုင် (ISN-၁၁၂၄၄)ထံမှ အရပ်ကတီအရောင်း အဝယ်စာချုပ်အဆက်အစပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးကျော်မင်းထွန်း [၉/တသန(နိုင်)၁၀၈၃၅၇]မှ ခြံကိုက်ပျက်စီးနေသည့် ပါမစ်မူရင်း (မူရင်းတုံးပါ)တင်ပြု၍ နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်(ဂရန်)လျှောက်ထားလာ ခြင်းအား မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ ကျောက်တိုင်/ဆူးကြိုး ခြံစည်းရိုးကာရံထားပြီး လျှောက်ထားသူမှ ကွင်းဆင်းသိရှိကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးတင်ပြထားပါသဖြင့် ဦးကျော်မင်းထွန်းမှ ခြံကိုက် ပျက်စီးနေသည့် ပါမစ်မူရင်းတင်ပြု၍ နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်(ဂရန်) လျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

၁။ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၁)ရပ်ကွက်၊ သုခိတ္တာ(၁၇/၁၈)ကြားလမ်း၊ မြေတိုင်းအမှတ်(၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၆၇)၊ အမှတ်(၆၆၇)တွင် (၆)ထပ် တိုက် အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုမိန့် အား ဌာန၏ ၁၈-၂-၂၀၁၅ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၅၄၉၄/ ၅၄၉၅/ စည်းပင်-ယာ(အုံ) မြေအမည်ပေါက် မြေရှင် ဒေါ်ခင်တီ၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှာစာရိုက်ခွင့်မေးအောင်၊ လိုင်စင်ရ ကန့်ထရိုက်တာဦးမင်းအောင်(LC-၈၉၀)နှင့် လိုင်စင်ရအင်ဂျင်နီယာ ဒေါ်နန်းမွန်မွန်(LS-၁၆၃၁)တို့ဖြင့် ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။

အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ) ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အသိပေးကြေညာချက်

၁။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အောက်ရှိ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင်သီရိရာဇာဓိပတိ ရှိဈေးဆိုင်ခန်းရှင်များမှ လစဉ်ဆိုင်ခန်းငှားရမ်းခများ ပေးဆောင် ရန် ပျက်ကွက်နေ သဖြင့် (၁-၇-၂၀၁၉) (၂-၇-၂၀၁၉)ရက်နေ့၊ (၃-၁၁-၂၀၂၄)ရက်နေ့နှင့် (၂၃-၁-၂၀၂၄)ရက်နေ့များတွင် သတင်းစာများ၌ ထည့်သွင်း အသိပေးကြေညာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အောက်ဖော်ပြပါ(၄၄၄)ခန်း၏ ဈေးဆိုင်ခန်းရှင်များအနေဖြင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးသို့ (၁-၄-၂၀၂၄) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ကြွေးကျန်များပေးဆောင်သွားရန်နှင့်လာရောက်ပေးဆောင်ခြင်းမရှိသည့် ဆိုင်ခန်းများအား အဖွဲ့ပိုင် ဈေးများ စစ်ဆေးတားမြစ် ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းမှ ကျန်းမာသန့်ရှင်းမှု၊ လုံခြုံမှုနှင့်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာစည်းကမ်း အပိုဒ်-၂အရ ဆိုင်ခန်း အလွတ် အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီးဈေးဆိုင်ခန်းသိမ်းဆည်းသည်အထိအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နောက်ဆုံး (နောက်ဆုံး) အကြိမ် အသိပေး ကြေညာ အပ်ပါသည်-

- (A) ရှိ ဆိုင်ခန်းအမှတ် ၂၊ ၅၊ ၈၊ ၉၊ ၁၁၊ ၂၀၊ ၂၁၊ ၂၂၊ ၂၃၊ ၂၄၊ ၂၅၊ ၂၆၊ ၂၇၊ ၂၈၊ ၂၉၊ ၃၀၊ ၃၁၊ ၃၂၊ ၃၃၊ ၃၄၊ ၃၅၊ ၃၆၊ ၃၇၊ ၃၈၊ ၃၉၊ ၄၀၊ ၄၁၊ ၄၂၊ ၄၃၊ ၄၄၊ ၄၅၊ ၄၆၊ ၄၇၊ ၄၈၊ ၄၉၊ ၅၀၊ ၅၁၊ ၅၂၊ ၅၃၊ ၅၄၊ ၅၅၊ ၅၆၊ ၅၇၊ ၅၈၊ ၅၉၊ ၆၀၊ ၆၁၊ ၆၂၊ ၆၃၊ ၆၄၊ ၆၅၊ ၆၆၊ ၆၇၊ ၆၈၊ ၆၉၊ ၇၀၊ ၇၁၊ ၇၂၊ ၇၃၊ ၇၄၊ ၇၅၊ ၇၆၊ ၇၇၊ ၇၈၊ ၇၉၊ ၈၀၊ ၈၁၊ ၈၂၊ ၈၃၊ ၈၄၊ ၈၅၊ ၈၆၊ ၈၇၊ ၈၈၊ ၈၉၊ ၉၀၊ ၉၁၊ ၉၂၊ ၉၃၊ ၉၄၊ ၉၅၊ ၉၆၊ ၉၇၊ ၉၈၊ ၉၉၊ ၁၀၀၊ ၁၀၁၊ ၁၀၂၊ ၁၀၃၊ ၁၀၄၊ ၁၀၅၊ ၁၀၆၊ ၁၀၇၊ ၁၀၈၊ ၁၀၉၊ ၁၁၀၊ ၁၁၁၊ ၁၁၂၊ ၁၁၃၊ ၁၁၄၊ ၁၁၅၊ ၁၁၆၊ ၁၁၇၊ ၁၁၈၊ ၁၁၉၊ ၁၂၀၊ ၁၂၁၊ ၁၂၂၊ ၁၂၃၊ ၁၂၄၊ ၁၂၅၊ ၁၂၆၊ ၁၂၇၊ ၁၂၈၊ ၁၂၉၊ ၁၃၀၊ ၁၃၁၊ ၁၃၂၊ ၁၃၃၊ ၁၃၄၊ ၁၃၅၊ ၁၃၆၊ ၁၃၇၊ ၁၃၈၊ ၁၃၉၊ ၁၄၀၊ ၁၄၁၊ ၁၄၂၊ ၁၄၃၊ ၁၄၄၊ ၁၄၅၊ ၁၄၆၊ ၁၄၇၊ ၁၄၈၊ ၁၄၉၊ ၁၅၀၊ ၁၅၁၊ ၁၅၂၊ ၁၅၃၊ ၁၅၄၊ ၁၅၅၊ ၁၅၆၊ ၁၅၇၊ ၁၅၈၊ ၁၅၉၊ ၁၆၀၊ ၁၆၁၊ ၁၆၂၊ ၁၆၃၊ ၁၆၄၊ ၁၆၅၊ ၁၆၆၊ ၁၆၇၊ ၁၆၈၊ ၁၆၉၊ ၁၇၀၊ ၁၇၁၊ ၁၇၂၊ ၁၇၃၊ ၁၇၄၊ ၁၇၅၊ ၁၇၆၊ ၁၇၇၊ ၁၇၈၊ ၁၇၉၊ ၁၈၀၊ ၁၈၁၊ ၁၈၂၊ ၁၈၃၊ ၁၈၄၊ ၁၈၅၊ ၁၈၆၊ ၁၈၇၊ ၁၈၈၊ ၁၈၉၊ ၁၉၀၊ ၁၉၁၊ ၁၉၂၊ ၁၉၃၊ ၁၉၄၊ ၁၉၅၊ ၁၉၆၊ ၁၉၇၊ ၁၉၈၊ ၁၉၉၊ ၂၀၀၊ ၂၀၁၊ ၂၀၂၊ ၂၀၃၊ ၂၀၄၊ ၂၀၅၊ ၂၀၆၊ ၂၀၇၊ ၂၀၈၊ ၂၀၉၊ ၂၁၀၊ ၂၁၁၊ ၂၁၂၊ ၂၁၃၊ ၂၁၄၊ ၂၁၅၊ ၂၁၆၊ ၂၁၇၊ ၂၁၈၊ ၂၁၉၊ ၂၂၀၊ ၂၂၁၊ ၂၂၂၊ ၂၂၃၊ ၂၂၄၊ ၂၂၅၊ ၂၂၆၊ ၂၂၇၊ ၂၂၈၊ ၂၂၉၊ ၂၃၀၊ ၂၃၁၊ ၂၃၂၊ ၂၃၃၊ ၂၃၄၊ ၂၃၅၊ ၂၃၆၊ ၂၃၇၊ ၂၃၈၊ ၂၃၉၊ ၂၄၀၊ ၂၄၁၊ ၂၄၂၊ ၂၄၃၊ ၂၄၄၊ ၂၄၅၊ ၂၄၆၊ ၂၄၇၊ ၂၄၈၊ ၂၄၉၊ ၂၅၀၊ ၂၅၁၊ ၂၅၂၊ ၂၅၃၊ ၂၅၄၊ ၂၅၅၊ ၂၅၆၊ ၂၅၇၊ ၂၅၈၊ ၂၅၉၊ ၂၆၀၊ ၂၆၁၊ ၂၆၂၊ ၂၆၃၊ ၂၆၄၊ ၂၆၅၊ ၂၆၆၊ ၂၆၇၊ ၂၆၈၊ ၂၆၉၊ ၂၇၀၊ ၂၇၁၊ ၂၇၂၊ ၂၇၃၊ ၂၇၄၊ ၂၇၅၊ ၂၇၆၊ ၂၇၇၊ ၂၇၈၊ ၂၇၉၊ ၂၈၀၊ ၂၈၁၊ ၂၈၂၊ ၂၈၃၊ ၂၈၄၊ ၂၈၅၊ ၂၈၆၊ ၂၈၇၊ ၂၈၈၊ ၂၈၉၊ ၂၉၀၊ ၂၉၁၊ ၂၉၂၊ ၂၉၃၊ ၂၉၄၊ ၂၉၅၊ ၂၉၆၊ ၂၉၇၊ ၂၉၈၊ ၂၉၉၊ ၃၀၀၊ ၃၀၁၊ ၃၀၂၊ ၃၀၃၊ ၃၀၄၊ ၃၀၅၊ ၃၀၆၊ ၃၀၇၊ ၃၀၈၊ ၃၀၉၊ ၃၁၀၊ ၃၁၁၊ ၃၁၂၊ ၃၁၃၊ ၃၁၄၊ ၃၁၅၊ ၃၁၆၊ ၃၁၇၊ ၃၁၈၊ ၃၁၉၊ ၃၂၀၊ ၃၂၁၊ ၃၂၂၊ ၃၂၃၊ ၃၂၄၊ ၃၂၅၊ ၃၂၆၊ ၃၂၇၊ ၃၂၈၊ ၃၂၉၊ ၃၃၀၊ ၃၃၁၊ ၃၃၂၊ ၃၃၃၊ ၃၃၄၊ ၃၃၅၊ ၃၃၆၊ ၃၃၇၊ ၃၃၈၊ ၃၃၉၊ ၃၄၀၊ ၃၄၁၊ ၃၄၂၊ ၃၄၃၊ ၃၄၄၊ ၃၄၅၊ ၃၄၆၊ ၃၄၇၊ ၃၄၈၊ ၃၄၉၊ ၃၅၀၊ ၃၅၁၊ ၃၅၂၊ ၃၅၃၊ ၃၅၄၊ ၃၅၅၊ ၃၅၆၊ ၃၅၇၊ ၃၅၈၊ ၃၅၉၊ ၃၆၀၊ ၃၆၁၊ ၃၆၂၊ ၃၆၃၊ ၃၆၄၊ ၃၆၅၊ ၃၆၆၊ ၃၆၇၊ ၃၆၈၊ ၃၆၉၊ ၃၇၀၊ ၃၇၁၊ ၃၇၂၊ ၃၇၃၊ ၃၇၄၊ ၃၇၅၊ ၃၇၆၊ ၃၇၇၊ ၃၇၈၊ ၃၇၉၊ ၃၈၀၊ ၃၈၁၊ ၃၈၂၊ ၃၈၃၊ ၃၈၄၊ ၃၈၅၊ ၃၈၆၊ ၃၈၇၊ ၃၈၈၊ ၃၈၉၊ ၃၉၀၊ ၃၉၁၊ ၃၉၂၊ ၃၉၃၊ ၃၉၄၊ ၃၉၅၊ ၃၉၆၊ ၃၉၇၊ ၃၉၈၊ ၃၉၉၊ ၄၀၀၊ ၄၀၁၊ ၄၀၂၊ ၄၀၃၊ ၄၀၄၊ ၄၀၅၊ ၄၀၆၊ ၄၀၇၊ ၄၀၈၊ ၄၀၉၊ ၄၁၀၊ ၄၁၁၊ ၄၁၂၊ ၄၁၃၊ ၄၁၄၊ ၄၁၅၊ ၄၁၆၊ ၄၁၇၊ ၄၁၈၊ ၄၁၉၊ ၄၂၀၊ ၄၂၁၊ ၄၂၂၊ ၄၂၃၊ ၄၂၄၊ ၄၂၅၊ ၄၂၆၊ ၄၂၇၊ ၄၂၈၊ ၄၂၉၊ ၄၃၀၊ ၄၃၁၊ ၄၃၂၊ ၄၃၃၊ ၄၃၄၊ ၄၃၅၊ ၄၃၆၊ ၄၃၇၊ ၄၃၈၊ ၄၃၉၊ ၄၄၀၊ ၄၄၁၊ ၄၄၂၊ ၄၄၃၊ ၄၄၄၊ ၄၄၅၊ ၄၄၆၊ ၄၄၇၊ ၄၄၈၊ ၄၄၉၊ ၄၅၀၊ ၄၅၁၊ ၄၅၂၊ ၄၅၃၊ ၄၅၄၊ ၄၅၅၊ ၄၅၆၊ ၄၅၇၊ ၄၅၈၊ ၄၅၉၊ ၄၆၀၊ ၄၆၁၊ ၄၆၂၊ ၄၆၃၊ ၄၆၄၊ ၄၆၅၊ ၄၆၆၊ ၄၆၇၊ ၄၆၈၊ ၄၆၉၊ ၄၇၀၊ ၄၇၁၊ ၄၇၂၊ ၄၇၃၊ ၄၇၄၊ ၄၇၅၊ ၄၇၆၊ ၄၇၇၊ ၄၇၈၊ ၄၇၉၊ ၄၈၀၊ ၄၈၁၊ ၄၈၂၊ ၄၈၃၊ ၄၈၄၊ ၄၈၅၊ ၄၈၆၊ ၄၈၇၊ ၄၈၈၊ ၄၈၉၊ ၄၉၀၊ ၄၉၁၊ ၄၉၂၊ ၄၉၃၊ ၄၉၄၊ ၄၉၅၊ ၄၉၆၊ ၄၉၇၊ ၄၉၈၊ ၄၉၉၊ ၅၀၀၊ ၅၀၁၊ ၅၀၂၊ ၅၀၃၊ ၅၀၄၊ ၅၀၅၊ ၅၀၆၊ ၅၀၇၊ ၅၀၈၊ ၅၀၉၊ ၅၁၀၊ ၅၁၁၊ ၅၁၂၊ ၅၁၃၊ ၅၁၄၊ ၅၁၅၊ ၅၁၆၊ ၅၁၇၊ ၅၁၈၊ ၅၁၉၊ ၅၂၀၊ ၅၂၁၊ ၅၂၂၊ ၅၂၃၊ ၅၂၄၊ ၅၂၅၊ ၅၂၆၊ ၅၂၇၊ ၅၂၈၊ ၅၂၉၊ ၅၃၀၊ ၅၃၁၊ ၅၃၂၊ ၅၃၃၊ ၅၃၄၊ ၅၃၅၊ ၅၃၆၊ ၅၃၇၊ ၅၃၈၊ ၅၃၉၊ ၅၄၀၊ ၅၄၁၊ ၅၄၂၊ ၅၄၃၊ ၅၄၄၊ ၅၄၅၊ ၅၄၆၊ ၅၄၇၊ ၅၄၈၊ ၅၄၉၊ ၅၅၀၊ ၅၅၁၊ ၅၅၂၊ ၅၅၃၊ ၅၅၄၊ ၅၅၅၊ ၅၅၆၊ ၅၅၇၊ ၅၅၈၊ ၅၅၉၊ ၅၆၀၊ ၅၆၁၊ ၅၆၂၊ ၅၆၃၊ ၅၆၄၊ ၅၆၅၊ ၅၆၆၊ ၅၆၇၊ ၅၆၈၊ ၅၆၉၊ ၅၇၀၊ ၅၇၁၊ ၅၇၂၊ ၅၇၃၊ ၅၇၄၊ ၅၇၅၊ ၅၇၆၊ ၅၇၇၊ ၅၇၈၊ ၅၇၉၊ ၅၈၀၊ ၅၈၁၊ ၅၈၂၊ ၅၈၃၊ ၅၈၄၊ ၅၈၅၊ ၅၈၆၊ ၅၈၇၊ ၅၈၈၊ ၅၈၉၊ ၅၉၀၊ ၅၉၁၊ ၅၉၂၊ ၅၉၃၊ ၅၉၄၊ ၅၉၅၊ ၅၉၆၊ ၅၉၇၊ ၅၉၈၊ ၅၉၉၊ ၆၀၀၊ ၆၀၁၊ ၆၀၂၊ ၆၀၃၊ ၆၀၄၊ ၆၀၅၊ ၆၀၆၊ ၆၀၇၊ ၆၀၈၊ ၆၀၉၊ ၆၁၀၊ ၆၁၁၊ ၆၁၂၊ ၆၁၃၊ ၆၁၄၊ ၆၁၅၊ ၆၁၆၊ ၆၁၇၊ ၆၁၈၊ ၆၁၉၊ ၆၂၀၊ ၆၂၁၊ ၆၂၂၊ ၆၂၃၊ ၆၂၄၊ ၆၂၅၊ ၆၂၆၊ ၆၂၇၊ ၆၂၈၊ ၆၂၉၊ ၆၃၀၊ ၆၃၁၊ ၆၃၂၊ ၆၃၃၊ ၆၃၄၊ ၆၃၅၊ ၆၃၆၊ ၆၃၇၊ ၆၃၈၊ ၆၃၉၊ ၆၄၀၊ ၆၄၁၊ ၆၄၂၊ ၆၄၃၊ ၆၄၄၊ ၆၄၅၊ ၆၄၆၊ ၆၄၇၊ ၆၄၈၊ ၆၄၉၊ ၆၅၀၊ ၆၅၁၊ ၆၅၂၊ ၆၅၃၊ ၆၅၄၊ ၆၅၅၊ ၆၅၆၊ ၆၅၇၊ ၆၅၈၊ ၆၅၉၊ ၆၆၀၊ ၆၆၁၊ ၆၆၂၊ ၆၆၃၊ ၆၆၄၊ ၆၆၅၊ ၆၆၆၊ ၆၆၇၊ ၆၆၈၊ ၆၆၉၊ ၆၇၀၊ ၆၇၁၊ ၆၇၂၊ ၆၇၃၊ ၆၇၄၊ ၆၇၅၊ ၆၇၆၊ ၆၇၇၊ ၆၇၈၊ ၆၇၉၊ ၆၈၀၊ ၆၈၁၊ ၆၈၂၊ ၆၈၃၊ ၆၈၄၊ ၆၈၅၊ ၆၈၆၊ ၆၈၇၊ ၆၈၈၊ ၆၈၉၊ ၆၉၀၊ ၆၉၁၊ ၆၉၂၊ ၆၉၃၊ ၆၉၄၊ ၆၉၅၊ ၆၉၆၊ ၆၉၇၊ ၆၉၈၊ ၆၉၉၊ ၇၀၀၊ ၇၀၁၊ ၇၀၂၊ ၇၀၃၊ ၇၀၄၊ ၇၀၅၊ ၇၀၆၊ ၇၀၇၊ ၇၀၈၊ ၇၀၉၊ ၇၁၀၊ ၇၁၁၊ ၇၁၂၊ ၇၁၃၊ ၇၁၄၊ ၇၁၅၊ ၇၁၆၊ ၇၁၇၊ ၇၁၈၊ ၇၁၉၊ ၇၂၀၊ ၇၂၁၊ ၇၂၂၊ ၇၂၃၊ ၇၂၄၊ ၇၂၅၊ ၇၂၆၊ ၇၂၇၊ ၇၂၈၊ ၇၂၉၊ ၇၃၀၊ ၇၃၁၊ ၇၃၂၊ ၇၃၃၊ ၇၃၄၊ ၇၃၅၊ ၇၃၆၊ ၇၃၇၊ ၇၃၈၊ ၇၃၉၊ ၇၄၀၊ ၇၄၁၊ ၇၄၂၊ ၇၄၃၊ ၇၄၄၊ ၇၄၅၊ ၇၄၆၊ ၇၄၇၊ ၇၄၈၊ ၇၄၉၊ ၇၅၀၊ ၇၅၁၊ ၇၅၂၊ ၇၅၃၊ ၇၅၄၊ ၇၅၅၊ ၇၅၆၊ ၇၅၇၊ ၇၅၈၊ ၇၅၉၊ ၇၆၀၊ ၇၆၁၊ ၇၆၂၊ ၇၆၃၊ ၇၆၄၊ ၇၆၅၊ ၇၆၆၊ ၇၆၇၊ ၇၆၈၊ ၇၆၉၊ ၇၇၀၊ ၇၇၁၊ ၇၇၂၊ ၇၇၃၊ ၇၇၄၊ ၇၇၅၊ ၇၇၆၊ ၇၇၇၊ ၇၇၈၊ ၇၇၉၊ ၇၈၀၊ ၇၈၁၊ ၇၈၂၊ ၇၈၃၊ ၇၈၄၊ ၇၈၅၊ ၇၈၆၊ ၇၈၇၊ ၇၈၈၊ ၇၈၉၊ ၇၉၀၊ ၇၉၁၊ ၇၉၂၊ ၇၉၃၊ ၇၉၄၊ ၇၉၅၊ ၇၉၆၊ ၇၉၇၊ ၇၉၈၊ ၇၉၉၊ ၈၀၀၊ ၈၀၁၊ ၈၀၂၊ ၈၀၃၊ ၈၀၄၊ ၈၀၅၊ ၈၀၆၊ ၈၀၇၊ ၈၀၈၊ ၈၀၉၊ ၈၁၀၊ ၈၁၁၊ ၈၁၂၊ ၈၁၃၊ ၈၁၄၊ ၈၁၅၊ ၈၁၆၊ ၈၁၇၊ ၈၁၈၊ ၈၁၉၊ ၈၂၀၊ ၈၂၁၊ ၈၂၂၊ ၈၂၃၊ ၈၂၄၊ ၈၂၅၊ ၈၂၆၊ ၈၂၇၊ ၈၂၈၊ ၈၂၉၊ ၈၃၀၊ ၈၃၁၊ ၈၃၂၊ ၈၃၃၊ ၈၃၄၊ ၈၃၅၊ ၈၃၆၊ ၈၃၇၊ ၈၃၈၊ ၈၃၉၊ ၈၄၀၊ ၈၄၁၊ ၈၄၂၊ ၈၄၃၊ ၈၄၄၊ ၈၄၅၊ ၈၄၆၊ ၈၄၇၊ ၈၄၈၊ ၈၄၉၊ ၈၅၀၊ ၈၅၁၊ ၈၅၂၊ ၈၅၃၊ ၈၅၄၊ ၈၅၅၊ ၈၅၆၊ ၈၅၇၊ ၈၅၈၊ ၈၅၉၊ ၈၆၀၊ ၈၆၁၊ ၈၆၂၊ ၈၆၃၊ ၈၆၄၊ ၈၆၅၊ ၈၆၆၊ ၈၆၇၊ ၈၆၈၊ ၈၆၉၊ ၈၇၀၊ ၈၇၁၊ ၈၇၂၊ ၈၇၃၊ ၈၇၄၊ ၈၇၅၊ ၈၇၆၊ ၈၇၇၊ ၈၇၈၊ ၈၇၉၊ ၈၈၀၊ ၈၈၁၊ ၈၈၂၊ ၈၈၃၊ ၈၈၄၊ ၈၈၅၊ ၈၈၆၊ ၈၈၇၊ ၈၈၈၊ ၈၈၉၊ ၈၉၀၊ ၈၉၁၊ ၈၉၂၊ ၈၉၃၊ ၈၉၄၊ ၈၉၅၊ ၈၉၆၊ ၈၉၇၊ ၈၉၈၊ ၈၉၉၊ ၉၀၀၊ ၉၀၁၊ ၉၀၂၊ ၉၀၃၊ ၉၀၄၊ ၉၀၅၊ ၉၀၆၊ ၉၀၇၊ ၉၀၈၊ ၉၀၉၊ ၉၁၀၊ ၉၁၁၊ ၉၁၂၊ ၉၁၃၊ ၉၁၄၊ ၉၁၅၊ ၉၁၆၊ ၉၁၇၊ ၉၁၈၊ ၉၁၉၊ ၉၂၀၊ ၉၂၁၊ ၉၂၂၊ ၉၂၃၊ ၉၂၄၊ ၉၂၅၊ ၉၂၆၊ ၉၂၇၊ ၉၂၈၊ ၉၂၉၊ ၉၃၀၊ ၉၃၁၊ ၉၃၂၊ ၉၃၃၊ ၉၃၄၊ ၉၃၅၊ ၉၃၆၊ ၉၃၇၊ ၉၃၈၊ ၉၃၉၊ ၉၄၀၊ ၉၄၁၊ ၉၄၂၊ ၉၄၃၊ ၉၄၄၊ ၉၄၅၊ ၉၄၆၊ ၉၄၇၊ ၉၄၈၊ ၉၄၉၊ ၉၅၀၊ ၉၅၁၊ ၉၅၂၊ ၉၅၃၊ ၉၅၄၊ ၉၅၅၊ ၉၅၆၊ ၉၅၇၊ ၉၅၈၊ ၉၅၉၊ ၉၆၀၊ ၉၆၁၊ ၉၆၂၊ ၉၆၃၊ ၉၆၄၊ ၉၆၅၊ ၉၆၆၊ ၉၆၇၊ ၉၆၈၊ ၉၆၉၊ ၉၇၀၊ ၉၇၁၊ ၉၇၂၊ ၉၇၃၊ ၉၇၄၊ ၉၇၅၊ ၉၇၆၊ ၉၇၇၊ ၉၇၈၊ ၉၇၉၊ ၉၈၀၊ ၉၈၁၊ ၉၈၂၊ ၉၈၃၊ ၉၈၄၊ ၉၈၅၊ ၉၈၆၊ ၉၈၇၊ ၉၈၈၊ ၉၈၉၊ ၉၉၀၊ ၉၉၁၊ ၉၉၂၊ ၉၉၃၊ ၉၉၄၊ ၉၉၅၊ ၉၉၆၊ ၉၉၇၊ ၉၉၈၊ ၉၉၉၊ ၁၀၀၀၊ ၁၀၀၁၊ ၁၀၀၂၊ ၁၀၀၃၊ ၁၀၀၄၊ ၁၀၀၅၊ ၁၀၀၆၊ ၁၀၀၇၊ ၁၀၀၈၊ ၁၀၀၉၊ ၁၀၁၀၊ ၁၀၁၁၊ ၁၀၁၂၊ ၁၀၁၃၊ ၁၀၁၄၊ ၁၀၁၅၊ ၁၀၁၆၊ ၁၀၁၇၊ ၁၀၁၈၊ ၁၀၁၉၊ ၁၀၂၀၊ ၁၀၂၁၊ ၁၀၂၂၊ ၁၀၂၃၊ ၁၀၂၄၊ ၁၀၂၅၊ ၁၀၂၆၊ ၁၀၂၇၊ ၁၀၂၈၊ ၁၀၂၉၊ ၁၀၃၀၊ ၁၀၃၁၊ ၁၀၃၂၊ ၁၀၃၃၊ ၁၀၃၄၊ ၁၀၃၅၊ ၁၀၃၆၊ ၁၀၃၇၊ ၁၀၃၈၊ ၁၀၃၉၊ ၁၀၄၀၊ ၁၀၄၁၊ ၁၀၄၂၊ ၁၀၄၃၊ ၁၀၄၄၊ ၁၀၄၅၊ ၁၀၄၆၊ ၁၀၄၇၊ ၁၀၄၈၊ ၁၀၄၉၊ ၁၀၅၀၊ ၁၀၅၁၊ ၁၀၅၂၊ ၁၀၅၃၊ ၁၀၅၄၊ ၁၀၅၅၊ ၁၀၅၆၊ ၁၀၅၇၊ ၁၀၅၈၊ ၁၀၅၉၊ ၁၀၆၀၊ ၁၀၆၁၊ ၁၀၆၂၊ ၁၀၆၃၊ ၁၀၆၄၊ ၁၀၆၅၊ ၁၀၆၆၊ ၁၀၆၇၊ ၁၀၆၈၊ ၁၀၆၉၊ ၁၀၇၀၊ ၁၀၇၁၊ ၁၀၇၂၊ ၁၀၇၃၊ ၁၀၇၄၊ ၁၀၇၅၊ ၁၀၇၆၊ ၁၀၇၇၊ ၁၀၇၈၊ ၁၀၇၉၊ ၁၀၈၀၊ ၁၀၈

အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးကြောင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးတင်ဦး(၁၁)ဦးကြည့်မြင့်[၈/မမန (နိုင်)၂၂၄၄၉]နှင့် ဒေါ်ခင်အောင်(၁၁)ဦးကြည့်မြင့်[၇/အဖန(နိုင်) ၀၉၅၆၄၃]တို့သည် အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဒေါ်အိမ်ဖြူနိုင်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၈၇၇)
LL.B, DBL, DML
ဖုန်း-၀၉-၇၆၄၅၀၅၄၂၊ ၀၉-၅၅၀၅၄၅၂

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေါ်ပိုင်ဖြူနယ်၊ ဗမာအေးရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ်-၂၅ မြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ခန်းတွဲ(၆)ထပ်တိုက်၏ ၅-လွှာ(A) (ခေါင်းရင်း)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၂.၅၀ x ၅.၀၀) အကျယ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ရေမော်တာ၊ ကိုယ်ပိုင်စီးမိတာ၊ အပါအဝင် ယင်းတိုက်ခန်း၌ တွယ်ကာ တပ်ဆင်ထားသော(Air-con)လုံး၊ Pressure Pump(လုံး)ဖွဲ့စည်းများ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝရှိသူဟု ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးစောနှစ်အောင်(ခ)ဦးမြင့်(နိုင်) ၀၂/၂၅၄၂ မှ ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် သဘောတူညီ၍ ရောင်းပေးခဲ့ရာ တစ်စိတ်တစ်ဒေသငွေကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးအပ် ထားပြန်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ကိုစွဲအား ကန့်ကွက်လို ပါက နိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှု စာရွက်စာတမ်း စာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား (မူရင်း)များ ယူဆောင်၍ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ် ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုသတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်း အဝယ်ကိစ္စ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်အိမ်ဖြူဖြူ (LL.B)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၃၃၇၃)
အမှတ်(၂၄၈)၊ မင်္ဂလာဒုံမား၊ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပရိယ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၁၀၉၈၊ ၀၉-၄၄၁၀၇၇၃၃

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၂၊ မြေကွက်အမှတ်-၂၈၁၊ ဧရိယာ(၀.၀၅၅)ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၁၈၁၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း လမ်း၊ ၃ ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ဦးအိမ်နီး(၁၂/ကမာ(နိုင်)၀၅၆၄၃) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးအိမ်နီး(၁၂/ကမာ(နိုင်) ၀၅၆၄၃) (ခင်ပွန်း)သည် (၁၆-၄-၂၀၂၃)ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ဒေါ်နော်အောင်ခင်အောင်(၁၂/မဂဒ(နိုင်)၀၇၉၅၄၃) မှ တစ်ဦးတည်းသော စနီးဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားသော စနီးမယားတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိကြောင်း၊ ၎င်းသားလှိုင် တရားဝင် အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ ၎င်းမှလွှဲ၍ အခြားသော အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိကြောင်း ကျိန်ဆိုထားသည့် ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ထပ်ဆင့် ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ဂရန်မူရင်း၊ သေစာရင်း၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲပေးစာရင်း၊ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်တို့တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)
မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်ဆင့်စာ
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံးတော်
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၄၀

၁။ ဒေါ်စန်းစန်းဌေး နှင့် ဦးမြအောင်
၂။ ဒေါ်သူသူဇော်

(တရားလိုများ) **(တရားပြိုင်)**
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၂၈) ရပ်ကွက်၊ အောင်သာရီ(၅)လမ်း၊ အမှတ်-၅၇၃ နေ ဦးမြအောင်(ယခုနေလုပ် လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုများက “ပဋိညာဉ်အတိုင်း မြေနှင့်အိမ်အရောင်း အဝယ်စာချုပ်အား နှုတ်ခွင့်တင်စာချုပ် ချုပ်ဆိုပေးစေရန်” လျှောက်ထားခဲ့သည့် သည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေ နှင့်ဖြစ်စေ၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်(၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆုတ် ၅ ရက်)နေ့ မွန်းမတည့်မီ(၁၀:၀၀)နာရီအချိန်တွင် အထက်အမည်ပါသူ တရားလိုများ၏ အဆိုလျှောက် ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့လာရောက် ရမည်။ ၎င်းအပြင် အထက်ပါနေ့ရက်တွင် သင်မလာရောက် ပျက်ကွက် ခဲ့လျှင် သင့်မျက်ကွယ်တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုများက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေ တင်ပြအမိပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့မဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်က ထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီ လေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(မိုးမိုးအောင်)
မြို့နယ်တရားသူကြီး
ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံး

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၅၇)ရပ်ကွက်၊ အောင်ဇေယျလမ်းနေ ဦးရွှေဝင်း[၁၂/ဥကမ(နိုင်)၁၁၉၉၃၄]+ဒေါ်သီတာ အေး[၁၂/လမတ(နိုင်)၀၅၅၅၅]တို့၏သမီး မခင်စန္ဒီဆင့်[၁၂/ဒဂတ (နိုင်)၀၅၅၅၅၅]သည် မိဘများ၏ ဆုံးမမှုကို မနာခံပါသဖြင့် သမီး အဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

(စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ)

မိဘ-ဦးရွှေဝင်း+ဒေါ်သီတာအေး

အများသိစေရန်အသိပေးကြော်ငြာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၃၁/ကဘုံ(မိကျောင်းကန်အပိုင်း) (၂) မြေကွက်အမှတ်(၃/၇-၁)၊ ဧရိယာ(၀.၀၅၉) ဧကရှိ လ/န ၃၁ ရပြီး မြေပိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေ ကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ်-၂၄၊ မေတ္တာလမ်း၊ မိကျောင်းကန်အပိုင်း(၂) သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ဟုခေါ်တွင်သည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို လက်ဝယ်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိသော ဦးချစ်ကိုကို [၁၂/သဟက(နိုင်)၀၈၁၄၁] နှင့် မောင်ကြည်စင် [၁၂/သဟက(နိုင်) ၂၁၂၇၆၇]တို့ (၂)ဦးထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်တန်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် စရန်တန်ဖိုးငွေကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်များပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခံစားခွင့်ရှိသည်ဆိုပါက စာချုပ်စာတမ်း မှုရင်းများနှင့်အတူ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ် ထံသို့လာရောက် ကန့်ကွက်ပါရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဒေါ်သီတာအုန်း
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၆၃၀၇)
အမှတ်(၁၉၄/၁၉၆)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ပုဗ္ဗန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၆၀၆၀၇

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးမြင့်အောင် [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၈၀၇၉၅]၊ အမှတ်(၅၅၅)၊ ဘုမ္မာ(၁)လမ်း၊ (ဈ)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေထိုင်သူ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်သည်မှာ ဦးမြင့်အောင် (ဒေါ်မြမြလှိုင်)တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်ရာဇာလွင်မိုး(၁၁) ဦးမြင့်အောင် [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၂၀၄၅၀၆] သည် မိဘများ၏ ဆုံးမမှုကိုနာခံခြင်းမရှိဘဲ မိဘများ ခွင့်မလွှတ်နိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များအား ဆောင်ရွက်နေသည့်အတွက် သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ် စွန့်လွှတ်ကြောင်းနှင့် နောက်ဆိုင်ရာ မောင်ရာဇာလွင်မိုးနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝအား ဦးမြင့်အောင်မှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူ
ဦးမြင့်အောင် [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၂၀၄၅၀၆]

လွှဲအပ်ချက်အရ
ဒေါ်နန်းပွင့်လှိုင် LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၀၇၄၄)
အမှတ်(၃၃၀)၊ ဥက္ကလာပ(မြ)လမ်း၊ (စ)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၉၃၂၈၇

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်တီမြို့နယ်၊ ဘွတ်ကြီးအုပ်စု၊ ရဲရဲမြောက်ပိုင်း၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ်(၉၅၅)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၆ ခေ x ၆၀ ပေ)မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော ပျဉ်ထောင်အိမ်အပါအဝင် အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို တရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံ ကတိပြုသူ ဦးနိုင်လှိုင် [၈/စလန(နိုင်)၀၈၁၂၇၆] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်အေးမြတ်စု [၁၀/ခဆန(နိုင်)၁၂၈၉၇၇] က ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းပေးခဲ့ရာ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်း အဝယ် ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထား (မူရင်း) တို့နှင့်အတူ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ် ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်တင်မိုးမြတ်(LL.B)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၅၈၁/၁၄၆-၀၈)
ရုံး-ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ တရားရုံးအရှေ့၊ ရုံးပတ်လမ်း၊ (၃၇)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph:09-757641170

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ မြို့ဟောင်း (၁၂) လမ်း၊ အမှတ်(၂၉၆) (၃)ထပ်တိုက်၏ ဒါတာ(A) အကျယ်အဝန်း (၁၂ ခေ x ၅၀ ပေ) အခန်းအား ဒေါ်မေမြင့်ရှိ [၁၂/မာန(နိုင်)၀၅၅၅၄၃] မှ လက်ရှိလက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ၎င်းတိုက်ခန်းအား ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည့်ဟု ဝန်ခံကတိပြု ပြောဆိုလာရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ အချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက် လိုပါက နိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးဆုံးသည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဦးသန်းစင်လှိုင်
(LL.B), B.A (Business Law), CBL
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၅၀၈၃၈/၂၆-၃-၂၀၁၉)
တိုက်(၄၁)၊ အခန်း(၁၃)၊ ဗဟိုရုံးစည်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉ - ၄၂၀၂၆၇၇၃

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ နဝဒေအိမ်ရာ၊ ဖေဖော်ဝါရီလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃/၄)၊ မြေကွက်အမှတ်- ၄၄၁၊ အိမ်အမှတ် (B-47/14)တွင် (၃)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုပါရန် မြေပိုင်ဆိုင်မှု အခွင့်အရေးဖြင့် မြို့ရွာနှင့်အိမ်စုံ ပြီးရေးအိုးအခွင့်အရေး (၃)နှစ်သက်တမ်းရှိ အိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိခဲ့သည့်အား ပြီးပြီးဖြစ်၍ အမည်ပေါက် ဦးကျော်ကျော်အောင် (၁၂/မရက(နိုင်)၀၀၇၅၂၃) နှင့် ဒေါ်သန်းသန်းလှိုင်(၁၂/လမန(နိုင်)၀၂၂၂၄၄)တို့မှ တင်ပြလျှောက်ထားလာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပူးတွဲတင်ပြထားသော မြေပိုင်ဆိုင်မှု (၃)နှစ်သက်တမ်းပါမစ်မြေအမျိုးအစား အထောက်အထားပါ ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိခဲ့ လက်မှတ်မှာ သက်တမ်းကျော်လွန်နေပါသဖြင့် အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခွင့် တင်ပြလျှောက်ထားလာခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက နိုင်လုံသော အထောက် အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၁၅)ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

အင်ဂျင်နီယာဌာန (အဆောက်အအုံ)
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် (သ-က-မ-၁၀)၊ ပေါ်ဆန်းမွေး(၅)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၆၄/က)၊ မြေအကျယ်အဝန်း (၂၀ ပေ x ၆၀ ပေ)၊ ဦးသန်းအောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်ခြံမြေနှင့် ကိုယ်ပိုင်လျှပ်စစ်မိတာ အပါအဝင်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် (သ-က-မ-၁၀)၊ ပေါ်ဆန်းမွေး(၅)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၆၄/က)၊ မြေအကျယ်အဝန်း (၂၀ ပေ x ၆၀ ပေ)၊ ဦးသန်းအောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်ခြံမြေ နှင့် ကိုယ်ပိုင်လျှပ်စစ်မိတာ အပါအဝင်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မြမြအောင် [၁၂/မတက(နိုင်)၀၉၄၄၀၇] က ဒေါ်တင်တင်ဝင်း [၁၂/လသာ(နိုင်) ၀၄၄၄၅၇] ထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်သောကြောင့် အဆိုပါ အိမ်ခြံမြေနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း နိုင်လုံသည့်အထောက်အထားများဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် အကျယ်၍ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်မိုးမိုးအေး LL.B, D.B.L, D.M.L, D.I.L, D.C.W.E တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၅၅၈)	လွှဲအပ်ချက်အရ ဒေါ်မိုးမိုးထွန်း LL.B, DBL, DIPL တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၀၆၄)	ဒေါ်နန်းရည်မွန်ဦး LL.B, D.B.L, D.I.L တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၆၅၇၅)
ဒေါ်မြတ်ကေခိုင် LL.B, D.B.L, D.I.L တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၇၆၄၆)	ဒေါ်ဝင်းရတနာလှိုင် LL.B တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၉၀၈၆)	

**အမှတ်(၈၃)၊ ပထမထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း - ၀၉-၄၂၅၃၅၈၅၇၀**

အပြီးအပိုင်ကွာရှင်းပြတ်စဲမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ (၁၇)လမ်း၊ အမှတ်(စီ ၇/၃၁)လမ်းမတော် ကွန်ပဏီတိုက်ခန်းနေ မောင်သက်လှိုင်ထွေး [၁၂/လသာ(နိုင်)၀၅၈၇၃၂] နှင့် အများသိစေရန် - ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ မမြနန်းနိုင် [၁၂/လသာ(နိုင်) ၀၇၅၅၄၂]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အကြောင်းကြား ကြေညာအပ်ပါသည် -

မြေနန်းနိုင် (၁၁) ဦးကျော်စိုးသည် မောင်သက်လှိုင်ထွေး (၁၁) ဦးဖုန်းနှင့် (၁၅-၁၁-၂၀၂၃)ရက်က အင်စီမံမြို့နယ်တရားရုံးတွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ လက်ထပ်ခဲ့ကြပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် မောင်သက်လှိုင်ထွေးမှာ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေအား ရက်စက်မှုများစွာကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါသောကြောင့် ကျွန်ုပ်အမှု သည်မှာ လွန်စွာစိတ်ဆင်းရဲခြင်း ကိုယ်ဆင်းရဲခြင်းဖြင့် ခံစားနေရပါသည်။ နားမှာလည်း လုံးဝမကြားရတော့ပါ။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဆက်လက်ပေါင်းသင်း လိုကြောင်း ဆန္ဒမရှိတော့ပါ၍ ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့လာ၍ ကွာရှင်းပြတ်စဲပေးပါရန် မောင်သက်လှိုင်ထွေးနှင့် အများသိစေရန် အကြောင်း ကြားကြေညာအပ်ပါသည်။ (၇)ရက်ကျော်ပါက တရားဝင်ကွာရှင်းခြင်းအား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

(စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါရန်)

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးခင်မောင်လတ်
B.A (Law) LL.B (Advocate)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၄၂၈၃) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၇၄၉၇)
ဖုန်း-၀၉-၂၅၁၀၇၇၃၃

ဒေါ်နန်းဝတ်ရည်
(LL.B)
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၆၅၇၀၈

ပတ်စပို့ပျောက်

(၁)ဦးသိန်းထွေး၏ သား မောင်လင်းကိုကို [၁၂/ဖာန(နိုင်) ၁၀၂၅၅၁]၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်(MH 733780) ခရီးသွား ရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။

ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၆၇၇၇၀

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

(၁)ဦးဝင်းမြင့်၏ သား မောင်သန်းထိုက်အောင် မှတ်ပုံ တင်အမှတ် [၁၂/ကမတ(နိုင်) ၀၈၃၆၇၃]၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (မမှတ်မီ) ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိ ပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-09-661876066

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၈၂၅၊မြေကွက် အမှတ်-၂၈၀၊မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၂၈၀၊သခင်အုန်းမေ(ဦးလမ်း)၊ ၄၈၂၅ရပ်ကွက်၊ဒဂုံမြောက်ပိုင်း(၁၂/ကတက(နိုင်)၀၂၁၆၂၃)အမည် ပေါက်ပါမစ်မြေအခြေချပါမစ်အမည်ပေါက် -ဦးစင်ကတ်ထံမှ(၃၀-၇-၂၀၂၀)ရက်စွဲပါ အရပ်ကတိအရောင်းအဝယ်စာချုပ်ဖြင့်ဝယ်ယူထားသူဒေါ်ခင် မြင့်(၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၁၃၂၆၁)မှပါမစ်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်၊နိုင်ကတိ တို့တွင်ပြ၍ဂရန်သစ်လျှောက်ထားလာရာပြီးအိမ်မှလွှဲပြောင်းသောမြေစာရင်း တွင်အမည်ပေါက်-ဦးစင်ကတ်ဖြင့်မှတ်သားထားပြီးတင်ပြပါမစ်အမည် ပေါက်နှင့်တူညီပါသည်။ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးနှင့်မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတို့တွင်ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြော်ငြာရာကြော်ငြာရက် ပြည့်ပြီးကန့်ကွက်မှုပေါ်ပေါက်ပါ။မြေပြင်ကွင်းဆင်းရာမြေကွက်လပ်ဖြစ် ပြီးဧရိယာ(၆၀'x၈၀')ကိုညီပါသည်။လျှောက်ထားသူမှကွင်းဆင်းသို့ရှိ ကြောင်းကွင်းဆင်းမောင်တွင်လက်မှတ်ရေးထိုးပေးပါသည်။ပါမစ်မူရင်းခွဲ ရှေးဦးစားလည်းရှေးဦးစားမူရင်းမူရင်းပါသဖြင့်ဒေါ်ခင်မြမြမှဂရန်သစ်လျှောက် ထားလာခြင်းအားတရားဝင်ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့်ဤကြော် ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်ကန့်ကွက်မှု မရှိပါကလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)
မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၂၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၇၃)၊ ဧရိယာ (၀.၀၅၆ ဧက)၊ အကျယ်အဝန်း(၂၄၆၀ စတုဂံပေ)ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ်(၃၄)၊ အောင်သူလမ်း၊ (၂၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် ဟုခေါ်တွင်သည့် မြေကွက်နှင့်အိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင် ကြောင်း ဖွင့်ဟပြောဆိုခဲ့သည့် ဦးတင်မျိုးနိုင် [၁/မညန(နိုင်)၀၈၄၄၃၃] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မေဖြိုးထွန်း [၈/ရနခ(နိုင်)၀၉၆၄၄၇] က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း နိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဒေါ်အိမ်ဖြူဖြူ
LL.B, M.A (Business Law)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၉၇၇၃၃)
အမှတ်(၃၇)၊ အနော်ရထာလမ်း၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ ဖုန်း - ၀၉ ၄၃၁၆၄၄၀၅

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်-၂ မြေကွက်အမှတ်- ၅၅၈(က)၊ ဧရိယာ(၀.၀၅၇)ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၅၅၈/က)၊ ဇာမဏီလမ်း၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည် သာမြို့နယ်၊ ဒေါ်ရင်မြ (CA-၀၄၆၉၃) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ အမည်ပေါက် ဒေါ်ရင်မြ(CA-၀၄၆၉၃) ထံမှ အရောင်းစာချုပ် အဆက်ဆက် ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ခင်လှလှ မော် [၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၆၀၃၀]မှ ပါမစ်မူရင်းတွင် မိသားစုစာတိပုံ (ပျက်စီး)၊ ရွှေပြောင်းမည်သူများ၏ ရာဇဝင်အကျဉ်းချုပ် အိမ်ရာဆောက် လုပ်နေထိုင်ခွင့်၊ မြေနေရာချထားပေး ခံရသူများ၏ မှီခိုသူများစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်တို့ တင်ပြ၍ ပါမစ်မူရင်း(စုံ)ဖြင့် နှစ်(၆၀)မြေငှား စာချုပ်ဂရန် လျှောက် ထားလာရာ တရားဝင် နိုင်လုံသော အထောက် အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် နေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိ ပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး
(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)
မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်
စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း(၁)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်း လမ်းပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် Golden City Condo...

ဝယ်ယူသူ၏အဆုံးအဖြတ်ချက်အရ - ဒေါ်မင်းသန့်ဖြိုး(စဉ်-၁၂၀၄၆) ဒေါ်စုမမုန့်(စဉ်-၁၃၄၉၆)...

ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၆၆၆၇၇၇၊ ၀၉-၇၉၉၆၆၆၇၇၆၊ ၀၉-၇၀၄၉၀၇၄ အမှတ်-၃၀၂(၂၁၁)၊ ပါရမီကုန်ပို့၊ ဦးသင်းဖေလမ်း၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ လျှင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၉)ရပ်ကွက်၊ ပဒုဒ္ဒ(၄)လမ်း၊ အမှတ်(၅၅၅/၁)၊ မြေအကျယ်ပေ(အလျား)၂၀၆၂အနက်(၁၀၆၀)...

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ- ဒေါ်သင်းသင်းဝါ(LL.B) အထက်တန်းကျမ်း(စဉ်-၅၂၄၅၂) အမှတ်(၆၅၆)၊ ပီတောက်ရွှေလမ်း၊ (၄၇)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၂၅၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၀၀၈၆၁၀

(၁၆-၃-၂၀၂၄)ရက်စွဲပါ ကြေးမုံသတင်းစာ၌

ဒဂုံမြို့နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ဆိပ်ကမ်း(၆)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၅၅-၂၀၂၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၆၉) ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ ကြေညာထားခြင်းအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မြမာလာမြင့်(၂၂/မရာက(နိုင်)၀၇၇၃၄၂) ကိုင်ဆောင်သူ၏ လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ အထက်ပါမြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ- ဒေါ်စန်းစန်းစန်း(စဉ်-၅၂၀၄၆) ဒေါ်စုမမုန့်(စဉ်-၁၃၄၉၆) အမှတ်-၅၈၅၊ ယုဇနလမ်း၊ ပေါက်တောရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၉၅၉၅၉၃၇

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ မြဝတီရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၃/သီဟသူ၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၄၄)၊ ရေယာ(၀.၁၀၄)ဧကရှိ ဦးမောင်မောင်တာ(ဘ) ဦးသိုက်ထွန်း နှင့်သားစိစစ်ရေးအမှတ်(၁၃/မယတ(နိုင်)၀၀၅၈၉၉)အမည်ပေါက်...

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၃၂/ရောင်ဆီလမ်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၅၅)၊ ၁၆၀၊ ၁၉၀၊ ရေယာ(၀.၂၀)ဧကရှိ ဦးမောင်မောင်တာ(ဘ)ဦးသိုက်ထွန်း နှင့်သားစိစစ်ရေးအမှတ်(၁၃/မယတ(နိုင်)၀၀၅၈၉၉)အမည်ပေါက်...

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၈/ဘုရင့်နေ့စား၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၃၈)၊ ရေယာ(၀.၁၀၅)ဧကရှိ ဦးမောင်မောင်တာ(ဘ)ဦးသိုက်ထွန်း(၁၃/မယတ(နိုင်)၀၀၅၈၉၉)အမည်ပေါက်...

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ပုသိမ်မြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်၊ ၁၁/ပုသိမ်မြောက်ရပ်၊ သုခဒီပရပ်ကွက်မှ မြေဧရိယာ(၀.၁၀၀)ဧကရှိ ဒေါ်မင်းမာအေး(၁၂/သယကာ(နိုင်)၀၁၃၇၇၉) အမည်ပေါက် ဦးအေးသိုက်အမည်ပေါက်...

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ရွှေခမ်း (၁၂/မညန(နိုင်)၁၁၄၈၀၀)၏ လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်- ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ အောင်ချမ်းသာ (၁)လမ်းနှင့် ရတနာမြိုင်လမ်းကြား၊ အမှတ် (၁၁၈)၊ Nwrat Condo အခန်းအမှတ်(Mezznine-1)၊ ရေယာ(၁၃၀၂) စတုရန်းပေရှိ တိုက်ခန်းအား (၈-၃-၂၀၂၄)ရက်နေ့တွင် တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ် စရန်ဖြင့် ပေးအပ်ပေးသူကြားချက်အရ (၈-၃-၂၀၂၄)ရက်စွဲပါ “နစ်ဦးသတော့ တိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ဖျက်သိမ်းခြင်းကတိစာချုပ်”ဖြင့် အရောင်းအဝယ်မှာ ဖျက်ပြယ်သွားပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဒေါ်စန္ဒာစိုး တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၇၄၇/၂၀၁၂) အမှတ်(၅၅၅/၁၇)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းမြစ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၉၇၃၂၀

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၉၁/၁)၊ ရေယာ(၀.၀၅)ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၁၉၁/၁)၊ သီရိပန်မြို့(၂)လမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဦးအောင်ကျော်စံ(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေငှားစာချုပ်ဂရန်မြေအား ဂရန်မြေအမည်ပေါက် ဦးအောင်ကျော်စံ(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)မခင်ဖြစ်သူသည် (၁၀-၇-၂၀၂၃)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်အေးကြိုင် (၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)သည် (၁၈-၈-၂၀၂၃)ရက်နေ့တွင် အသီးသီးကွယ်လွန်၍ သား/သမီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်နန်းယုဝေ(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)၊ ဦးရဲဝင်းနိုင်(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)၊ ဦးမျိုးအောင်(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)၊ ဦးမောင်မောင်အောင်(၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)ဖြစ်ပြီး ဒေါ်နန်းယုဝေ၊ ဦးမျိုးအောင်၊ ဦးမောင်မောင်အောင်တို့ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ် စာချုပ်အမှတ်-၁၁၆၀၅(၂၇-၁၂-၂၀၂၃)ရရှိသူ ဒေါ်နန်းမြဒိုးဆာ(၁၃/တယန(နိုင်)၀၄၄၈၅၄)နှင့် ဦးရဲဝင်းနိုင်ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်စာချုပ်အမှတ်-၁၁၆၀၄(၂၇-၁၂-၂၀၂၃)ရရှိသူ ဒေါ်ခင်စုနိုင် (၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)တို့မှ ဂရန်မြေအား ဖခင် ဦးအောင်ကျော်စံအမည်ပေါက်သည်ရှိသော် မြေကွက်နှင့်မြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင်အိမ်ခြေပစ္စည်းတို့ကို ထုတ်ပေးရန်အတွက် တရားဝင်အမှုဆောင်ခံပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဦးထွန်းထွန်းမြို့နယ်တရားရုံး၏ ကျမ်းကျိန်လွှာအမှတ်-(၁၅၇၉/၂)၊ (၂၈-၂-၂၀၂၃)၊ ပါ။ ပါပေးသူကန်ထရိုက်ကျိန်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာပြန်လည်ရပ်သိမ်းခြင်းမရှိကြောင်း ဗိုလ်ထောင်မြို့နယ်တရားရုံး၏ ကျမ်းကျိန်လွှာအမှတ်-၈၈၀/၂၊ ၈၈၀/၂၊ (၁၆-၂-၂၀၂၃)၊ အသိသက်သေ(၂)ဦး၏ ထပ်ဆင့်ကျမ်းကျိန်လွှာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မတီတင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်/စွန့်လွှတ် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး (ဒုတိယဌာနကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြမြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ဖုန်း-၀၉-၅၄၄၃၂၅၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၀၀၈၆၁၀ ရန်ကင်းမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၄၄၃၂၅၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၀၀၈၆၁၀

ပဲခူးမြို့၊ ဆုတောင်းပြည့် ရွှေမော်ဂေါဇေတီတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်သပွဲတော်



၁။ ပဲခူးမြို့၊ ဆုတောင်းပြည့်ရွှေမော်ဂေါဇေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၂၆၀၆)နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်သပွဲတော်အား ၁၄၀၆-ခုနှစ် တနင်္ဂနွေနေ့ (၁၀)ရက်နေ့မှ တနင်္ဂနွေနေ့ (၁၁)ရက်နေ့ (၄)ရက်၊ ၂၀၂၄-ခုနှစ် ဧပြီလ (၁၈)ရက်နေ့ မှ ဧပြီလ (၂၇)ရက်နေ့ အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ ဈေးရောင်းချလိုသူများနှင့် ကလေးများကစားနည်းမျိုးစုံ ထည့်သွင်းလိုသူများအနေဖြင့် ဂေါဇေတီအဖွဲ့ ရုံးသို့ လာရောက်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ (ရုံးအဖွဲ့မှူး-၀၉ ၂၅၄၃၂၅၂၅၂)

ရွှေမော်ဂေါဇေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါဇေတီဘဏ္ဍာ

ရန်ကင်းမြို့၊ ဗုဒ္ဓတောင်မြို့နယ်(၇)ရပ်ကွက်၊ လိပ်ကန်လမ်း၊ အမှတ်(၁၃)တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် ၂ ခန်းတွဲ(၆)ထပ်တိုက်မှ တတိယထပ်ငွေတာ(၆)၊ မြေရင်းခန်း၊ အကျယ်အဝန်း(၁၅ x ၅၄၆)ပေရှိ တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာချက်

အထက်အမည်ပါ တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ (၁)ဦးမင်းအောင်(၁၃/မတန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)၊ ဦးရဲမြင့်ထွန်း(၁၂/မတန(နိုင်)၀၄၄၈၅၄)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေအဖြစ် အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးရန်အတွက် တစ်ဖန်နှစ်စဉ်စိတ်စိတ်တစ်သေတစ်သေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဦးသန်းထွန်း(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၅၂၅၇၇) အမှတ်(၃၆၅)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း-၀၉-၅၄၄၃၂၅၂၅၂

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဒေသကြီး၊ သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ လေးဒေါင်ကန်ရပ်ကွက်၊ ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၇)၊ ရှိ(၅)ခန်းတွဲ RC (၆)ထပ်တိုက်မှ စတုတ္ထထပ်(၇-လွှာ)၊ မျက်နှာမူလွှာ(ယာ-ဘက်)ခန်း၊ ရေယာ(၅၅၂) စတုရန်းပေရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တကွ ချေးအိမ် အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အလုံးကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး တရားဝင် လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည့် ကုန်ရောင်းပြုသူဖြစ်သူ ဦးကျော်မျိုးစော် (၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေအဖြစ်သူ ဒေါ်ဇော်အေး (၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)၊ ဦးအောင်ဇော် (၁၂/မဟန(နိုင်)၀၅၅၃၀၄)နှင့် (စန်း) ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး (၇/တမန(နိုင်)၁၃၇၈၁၀) တို့က အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးရန် အတွက် အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးရန်အတွက် တစ်ဖန်နှစ်စဉ်စိတ်စိတ်တစ်သေတစ်သေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဒေါ်ဇော်အေး(LL.B)၊ ဦးအောင်ဇော်(စန်း)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး(စန်း)၊ လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဒေါ်မေမေလှိုင်(LL.B, LL.M) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၃၄၃၂) ဖုန်း-၀၉-၄၅၅၅၄၃၃၁ အမှတ်(၁၆၅)၊ ပထမထပ်၊ (၃၈)လမ်း၊ အလယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

(ဘ) ဦးအောင်(ပြီး)၏ သား ဦးတင်မျိုးဆိုင် မှတ်ပုံတင်အမှတ် [၁၂/လကက(နိုင်) ၀၀၅၄၈၀]၏ နိုင်ငံကျွေးလက်မှတ် (မမှတ်မိ) ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၂၅၂၅၂

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့နယ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - ၁၅၂၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၄၇၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် - ၃၃၅၊ ၁၅၂ ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံတောင်၊ ဦးစန်းမောင် [၁၂/ဒဂန(နိုင်)၀၄၄၈၆၆] အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား ပါမစ်အမည်ပေါက် ဦးစန်းမောင်(၁၂/ဒဂန(နိုင်)၀၄၄၈၆၆)မှ ပါမစ်ရောင်းချပေးရန် အတွက် တရားဝင်အမှုဆောင်ခံပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အကြောင်းကြားပြီး အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးရန်အတွက် တစ်ဖန်နှစ်စဉ်စိတ်စိတ်တစ်သေတစ်သေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဒေါ်သန္တာအေး(LL.B) ဒေါ်နော်ဆန်းစာ(LL.B) (စဉ်-၁၃၁၈၁/၁၇) (စဉ်-၁၀၄၀၇/၁၅) (စဉ်-၁၂၆၃၇/၁၇) ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း (LL.M) ဒေါ်မေမေလှိုင် (LL.B) (စဉ်-၁၃၃၀၇/၁၇) (စဉ်-၁၄၄၃၁/၁၈) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ အမှတ်(၉)၊ သိပ္ပံလမ်း၊ နတ်ရိပ်ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၂၈၁၁၀၁၊ ၀၉-၄၄၀၈၈၉၈၈

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ထန်းပင်ကန်ရပ်ကွက်၊ ထန်းပင်ကန် (၂)လမ်း၊ အမှတ်(၅/၇)၊ ဘုရားဘေသာ အကျယ်အဝန်း(၁၄)၊ ထန်းပင်ကန်မြောက်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂/၈)၊ ရေယာ(၀.၀၀၄)ဧက အကျယ်ရှိ မြေပွား ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ မေဇွာဖြင့် မြေအပိုင်ပေးစာချုပ်အမှတ် (၄)အရ ဦးပိုင်ရိန်နှင့် ဒေါ်ခင်မြ အမည်ပေါက်ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေအဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မြ၏ အမည်ပေါက်ဖြစ်ပြီး (၁၀)ရက်အတွင်း အစည်းအဝေးပြင်းပွဲများ ကျင်းပပြီး ကျွန်ုပ်တို့အား သန်လျင်မြို့နယ် စာချုပ်စာတမ်းမူပိုင်ခွင့်အပေါ် အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးရန်အတွက် တစ်ဖန်နှစ်စဉ်စိတ်စိတ်တစ်သေတစ်သေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးသူကြားချက်အရ - ဒေါ်ခင်မြအေး(LL.B) ဒေါ်အေးသန္တာ (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၅၄၇၇/၂၀၁၄) ဖုန်း-၀၉-၅၄၄၃၂၅၂၅၂၊ ၀၉-၇၇၀၀၈၆၁၀ (ရုံးခန်း) သန်လျင်ခရိုင် တရားရုံး၊ အောင်သိန်းလမ်း၊ အောင်ဇော်လမ်း(၇)ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့။

“ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း”
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် - ၅ ကံဘုံ၊ မြေကွက်အမှတ် - ၈၇/၃၃-၁၊ အကျယ်အဝန်း (၃၀ လေ x ၁၀၀ လေ) ရှိ နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ် ၆ - A1 သီရိရတနာလမ်း၊ (၁၆) ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ဟုခေါ်တွင်သည့် နေအိမ်အိမ်အိမ်အင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့သည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် ခေါ်ဆိုခံရသူအဖြစ် (၁၂/၂၀၂၄) (၂၀၂၄) ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့ (၁၂/၀၂/၂၄) အမည်ပေါက် လျှောက်ခဲ့သော နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အား အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင်ထံမှ အထူးအကျိုးစီးပွားလွှဲပြောင်းအမှုအတွက် (၂၄/၆၆/၂၀၂၃) ရရှိထားသူ ရောင်းသူ ဒေါ်စုဆန်း (ဖ) [၁၂/၂၀၂၃] (၁၃၀၀၁၁) မှ အရှုပ်အရှင်းကင်းရှင်းစွာဖြင့် လက်ဝယ်ရှိ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည့် မြေကွက်အား ဝယ်ယူ ရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့် တန်ဖိုးငွေ အနက် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်သည့် အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား မှုရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးတိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ် - ၈၈၆၆) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ် - ၈၈၆၆) အမှတ် (၁၉၄/၁၉၆)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း - ၀၉-၄၅၀၀၃၂၂၅

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၁၄ စီမံကိန်း(၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၇၆)၊ ဂန္ဓမာလမ်းဟုခေါ်တွင်သည့် အလျား(၂၀)လေ x အနံ(၆၀)လေ အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်နှင့် နေအိမ်အား အရောင်းအဝယ် အဆက်စပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် လက်ရှိထား တရားဝင်ပိုင်ဆိုင် အကျိုးခံစားခွင့်နှင့် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်နန်းရာ(၁/ မကန(နိုင်)၀၈၅၀၆၂)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးစောအောင်(၄/တကန(နိုင်)၀၃၉၀၅၅)+ ဒေါ်မာလာနွယ် [၅/ကလက(နိုင်)၁၃၉၄၄၄]က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါ မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း)များနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့် သူမရှိပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ်-၄၀၉၃၆) အမှတ်(၂၉၉)၊ ဂန္ဓမာလမ်း၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၂၅၀၀၀၄၂၁၄

ဆဋ္ဌသင်္ဂါယနာသာသနာ့သမိုင်းဝင် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော်မြတ်ကြီး ကြာမောက်၊ ကြာလန်တွင် ရွှေစင်ရွှေပြား သင်္ကန်းတော်များကပ်လှူ ပူဇော်ရန် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် အလှူရှင်များ စာရင်းကို ဂေါပကအဖွဲ့မှဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် သာဓုအနုမောနောပြုကာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။
ဂုဏ်ပြုလွှာ(၁/၂၀၂၄)

- ၀၉ အလှူရှင်အမည် အလှူရှင်
- ၁။ ကွယ်လွန်သူမိဘများဖြစ်သော ဦးမောင်စိန်ဖြူ + ဒေါ်မင်္ဂလာဖြူတို့အားရည်စူး၍ ၂၀၀၀၀၀၀ - သားသမီးများကောင်းမှု ပြုသည့်ဆေးရုံ၊ လပုဏ္ဏားမြို့နယ် ဗဟိုရိလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ ရန်ကုန်
- ၂။ ဒေါ်သန်းသန်းမိသားစု၊ ၆၀၃၊ တိုက် (၁)၊ ဂုရုမင်းမရမ်းကုန်းမြို့နယ် ၁၀၀၀၀၀၀ - မိသားစုကောင်းမှု
- ၃။ ကွယ်လွန်သူနှစ်ဦးမိဘများအားရည်စူး၍ (ဦးမောင်စိန်) + ဒေါ်မင်္ဂလာ ၅၀၀၀၀၀ - မြေး - သားမောင်တင်အောင်ရိုးလွင် မိသားစုဆည်းထားရပ်ကွင်းကောင်းရာ
- ၄။ နှစ်ဖက်မိဘများအားအဖူးထား (ဦးမြအောင်) (၃)နှစ်ပြည့်အလှူဦးထွန်းလှိုင် ၄၀၀၀၀၀ - မိသားစုနှင့်ညီအစ်ကိုမောင်နှမများကောင်းမှု
- ၅။ ဒေါ်မြင့်မြင့် (၈၇)နှစ်ပြည့်အလှူ၊ ရတနာသိပ္ပံလမ်း၊ မိကျောင်းကန်အပိုင်း(၃) ၄၀၀၀၀၀ - နိုင်ငံတော်ဩဂိုဒေါင်ရိယာ (သာသနာ့ဝန်ထမ်းသီရိမင်္ဂလာစရိယာ) အဂ္ဂမဟာပုဂ္ဂို ခေါက်တာ ဘန္တန်အာဇီဝဝံသ
- ၆။ ဒေါ်မြင့်မြင့် (၈၇)နှစ်ပြည့်အလှူ၊ ရတနာသိပ္ပံလမ်း၊ မိကျောင်းကန်အပိုင်း(၃) ၄၀၀၀၀၀ - နိုင်ငံတော်ဩဂိုဒေါင်ရိယာ (သာသနာ့ဝန်ထမ်းသီရိမင်္ဂလာစရိယာ) အဂ္ဂမဟာပုဂ္ဂို ခေါက်တာ ဘန္တန်အာဇီဝဝံသ
- ၇။ ဒေါက်တာမိုးဦးဖြူ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ လပုဏ္ဏားမြို့နယ် ၃၀၀၀၀၀ - ဦးအောင်မြိုင် + ဒေါ်သိန်းမြိုင် မိသားစု၊ အမှတ် ၅၅၅၊ အောင်သာလင် ၃လမ်း၊ ၂၄၀၀၀၀ - ၁၂ရပ်ကွက်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်
- ၈။ ဦးခင်မောင်မောင်၊ ဒေါ်အုန်းအုန်း၊ ဒေါ်လှဖြူ၊ မြေး - အဖိုးမိသားစုကောင်းမှု ၁၀၀၀၀၀ - မိခင်ကြီး ဒေါ်ရင်အေးရည်စူး၍ သား - ဦးစင်ကျော်၊ သမီး - ဒေါ်နီနီ၊ နှင်း၊ ဒေါ်ခင်မောင်မောင်၊ မိသားစုကောင်းမှု
- ၉။ ကွယ်လွန်သူ မိဘများဖြစ်သော (ဦးလှဝေ + ဒေါ်သန်းတင်) အဖေဒေါ်ခင်တင် တို့အားရည်စူး၍ (ဦးလှဝေ) + ဒေါ်မြတ်မြတ်မင်း မိသားစု၊ လှည်းတန်း ၁၀၀၀၀၀ - ကွယ်လွန်သူဦးမြတ်သုအောင်အားရည်စူး၍ ဒေါ်စုကြည်ကောင်းမှု၊ ကမ္ဘာအေး ၁၀၀၀၀၀ - ကွယ်လွန်သူဒေါ်အေးအေးသိန်းအားရည်စူး၍ ဦးတင်မြင့်နှင့်သမီးဒေါ်သီရိမြင့်မိသားစု ၁၀၀၀၀၀ - (ဦးသန်းထွန်း + မောင်နှမစောထွန်း)တို့အားရည်စူး၍ ဒေါ်မြဝေမိသားစုကောင်းမှု တိုက် ၁၂၃ / ၂၃ - ၄၈ လမ်း၊ ဝိုင်ကတောင်
- ၁၀။ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းမိသားစုကောင်းမှု ၁၀၀၀၀၀ - တောင်တန်းသာသနာ့ပြုကျောင်းဆရာတော်မွေမွေအလှူ ၁၀၀၀၀၀ -
- ၁၁။ ဦးစိုးရွှေမြင့် မိသားစု၊ MEC ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း ၁၀၀၀၀၀ -
- ၁၂။ ဦးသိန်းစံ + ဒေါ်အေးအေးအေး မိသားစု ၁၀၀၀၀၀ -
- ၁၃။ ဦးအောင်မြင့် + ဒေါ်ခင်ရွှေစင်နွယ်သား - မောင်မျိုးထွန်းစိုး မိသားစု ၁၀၀၀၀၀ - ၁/၁၀၊ ကားကြီးဝန်ပတ်လမ်း၊ ဘုရင့်နောင်
- ၁၄။ နယူးတိုင် အပ်ချပ်ဆိုင် မိသားစု ၁၀၀၀၀၀ -

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၊ မြေကွက်အမှတ်-၂၄၀(က)ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း(အလျားလေ ၂၀x အနံလေ ၆၀) [၁၂/၀၁] စတုဂံပုံရှိ နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ် (၈) ရပ်ကွက်၊ နဝရတ် (၆) လမ်း၊ အမှတ်-၂၄၀(က) ဟုခေါ်တွင်သည့် နေအိမ်အိမ်အိမ်အင် ယင်းနှင့်ဆက်နွယ်လျက်ရှိသော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သော ဒေါ်လှလှအေး [၁၂/၁ကက(နိုင်)၀၈၈၈၅၂] မှ အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး တရားဝင်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုပြုပြင် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ စ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း)အထောက်အထား များနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ် ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းများမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စများ ကို ပြီးမြောက်ဆောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ်-၂၄၀၆၆) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၄၀၆၆) အမှတ် (၁၉၄/၁၉၆)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၄၅၀၀၃၂၂၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန့်လှိုင်ခရိုင်၊ သန့်လှိုင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာ တိုးချဲ့ကွက်သစ်၊ အေးသာယာရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်(၁၃/၁)နယ်မြေ၊ သ(၆) (၃၂) လမ်းတွင်တည်ရှိသော (မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်အမျိုးသမီး ရေးရာလုပ်ငန်းကော်မတီသို့ ချထားပေးသောမြေကွက်)များဖြစ်သည့် မြေကွက် အမှတ်(၂/၂၀၆)၏ ခေါင်းရင်းခြင်း(အလျား၆၀လေ x အနံ၂၀လေ)ရှိ မြေကွက်နှင့် မြေ ကွက်အမှတ်(၂/၂၀၆)၏ခြေရင်းခြင်း(အလျား၆၀လေ x အနံ၂၀လေ)စီ အသီးသီး ရှိသော မြေကွက်နှစ်ကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကိုလက်ရှိ ပိုင်ဆိုင်၍ အကျိုးခံစားလျက်ရှိသူ ဦးသောင်းစိန်(၁၂/၁လကန(နိုင်)၀၅၆၉၅၇)ထံသို့ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးခင်မောင်ထွန်း(၁၂/၁ကကန(နိုင်)၀၆၆၄၅၅၇)က အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ကန့်ကွက်လိုပါက မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူမည်သူမဆို ပိုင်ဆိုင်မှု စာရွက်စာတမ်း အထောက် အထား(မူရင်း)များဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုသတ်မှတ်နေ့ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်း အဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိရန်စေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်သူဇာ (စဉ်-၉၇၈၁) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၉၇၈၁) အမှတ် (၁၉၄/၁၉၆)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၄၅၀၀၃၂၂၅

မှတ်ချက်: ကြာမောက်ကြာလန်အစိတ်အပိုင်းအားလုံး ရွှေစင်ရွှေပြား သင်္ကန်းတော်များကပ်လှူ ပူဇော်ရန် ရွှေစင်ရွှေပြား ၁၃ ဝိသုဒ္ဓါရုံ အပ်သော်လည်း လက်ရှိအချိန်တွင် ကြာမောက်ကြာလန်၏ အထက်ပိုင်း လေးပုံတစ်ပုံခန့်သာ ကပ်လှူပူဇော်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ လုံးတော်ပြည့် ဖျက်ပါး ရွှေသင်္ကန်းကို လေးနပ်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ကပ်လှူရန်ရှိပြီး ကျန်ရှိသည့် ကြာမောက်ကြာလန် အစိတ်အပိုင်းအားလုံးကိုလည်း ရွှေစင်ရွှေပြား သင်္ကန်းတော်များကပ်လှူပူဇော်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ သင်္ကန်းတော်များအနက် ဖျက်ပါးရွှေသင်္ကန်းနှင့် ရွှေစင် ရွှေသား သင်္ကန်းအလှူတော်များကို ဆက်လက်လှူဒါန်းနိုင်ကြပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုး မျှော်၍လေးစားစွာဖြင့်နိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၉၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၉၆)၊ ပုဗ္ဗသီရိလမ်း၊ အကျယ်အဝန်း(၄၀၀၀ x ၆၀၀၀) (၂၄၀၀)စတုဂံပုံရှိ ဦးအောင်စိုး (KTG-၀၆၄၈၄၀) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အိမ်အိမ်အင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးအား အရပ်ကတိစာချုပ်အဆက်အစပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်မြင့်မြင့် (၉/မခန(နိုင်)၀၆၆၉၆) မှ ပိုင်ဆိုင်မှုအကျိုးအမြတ်ကင်းရှင်းစွာဖြင့် ဤလှူငွေ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုပြောပြထားသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မောင်စိုး [၈/ရကက(နိုင်)၁၉၆၂၅၈] မှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် အတွက် စရန်ငွေအဖြစ် (ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို) ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း) အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်း အဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်မောင်စိုး၏ လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ်-၁၃၇၄၉) အမှတ် (၁၉၄/၁၉၆)၊ ပထမထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၄၅၀၀၃၂၂၅

“ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း”
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၁၀၅)၊ သရက်တောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၁၅/၁)ဟုခေါ်တွင်သော ဒေါ်မြစ်နီ အမည်ပေါက်သည့် ပါမစ်မြေအချိုးအစား၊ မြေအကျယ်(၂၀ x ၆၀)ပေရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အိမ်အိမ်အင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို ဒေါ်ဝါပါအောင်(၁၂/ရကန(နိုင်)၀၈၉၈၂၅) မှ အဆက်စပ်စာချုပ် အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အရှုပ်အရှင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိကင်းရှင်းပါကြောင်း တာဝန်ယူရောင်းချသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ များဖြစ်သူ ဦးအောင်လှိုင်ဦး [၉/မကန(နိုင်)၂၂၀၄၄၅၄၂]နှင့် ဒေါ်ခင်မောင်စိုး [၉/မကန(နိုင်)၂၂၀၄၄၅၄၅] တို့က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို တို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာစာပါသည့် နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံသော အထောက်အထားစာရွက် စာတမ်း(မူရင်း)များဖြင့် ဆက်သွယ်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ (၁၄)ရက် ကျော်လွန်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်မည့်သူများမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြီးသည့်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ်-၁၆၄၆၀) အမှတ်(၈၁၈)၊ အောင်သပြေလမ်း၊ (၁၉)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုန်း-၀၉-၂၅၆၂၂၀၉၁

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
နေပြည်တော်၊ ဇေယျသီရိမြို့၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၂၄၈)၊ ဓနုယာ(၀.၀၈၅)ဧကရှိ ဦးစောလှိုင်(၁၂/မကန(နိုင်)၀၉၃၅၅၂) အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေကွက်အား အမည်ပေါက်သူ၏ အထူးအကျိုးစီးပွားလွှဲပြောင်းရန်အတွက် ဒေါ်မြင့်မြင့် (၁၂/၂၀၂၄) ဦးအောင်မြိုး (၉/မထလ(နိုင်)၂၁၄၈၂၅) မြေကွက်အချုပ် အထူးအကျိုးစီးပွားလွှဲပြောင်းအမှုအတွက် (၁၃/၁၇/၂၀၂၄) နိုင်ငံသားစီစစ်ရေးကော်မတီ၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲပြောင်းရေးစာရင်းမူရင်းများတင်ပြပြီး ဒေါ်ခင်မောင်စိုးကျောင်း(၁) Grace Won (ဘဦးအောင်ကျောင်း) [၁၂/လကန(နိုင်)၀၂၃၅၁၃] နှင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ/မြေရာစင်ရေးရာနှင့် လျှောက်ထားလဲပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံး၊ တရားရုံး၊ ဒီကရီများ၊ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာစင် ရေးရာနှင့် လျှောက်ထားလားမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဒီကရီကိုအတည်ပြုရန် အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန် အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့် ၂၁၊ နည်းဥပဒေ ၂၂) မရမ်းကုန်းခရိုင်တရားရုံးတော် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၅ ဆက်နွယ်သည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တရားမစာရီမှုအမှတ်-၂၁
ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး } နှင့် } ဦးရွှေမြင့် }
တရားရုံး } } တရားရုံး }
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈/၁၆)၊ စိတ္တသူလမ်း၊ ကျောက်ရေတွင်း(၅)ရပ်ကွက် နေသူ တရားရုံး၊ ဦးရွှေမြင့် (ယခုနေရပ် လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၅ တွင်ကျရှိသည့်ဒီကရီကို အတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင် ဒီကရီအနိုင်ရသူက လျှောက်ထားသည့် ဖြစ်ပွားမှုအကျဉ်းချုပ်အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်စေရန် အမိန့်ကိုမထုတ် သင့်ကြောင်း အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ချေဆိုရန် သတ်မှတ်ပိုင်ခွင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေသို့မဟုတ် အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်(၁၃၅၇ ခုနှစ်) တပေါင်းလဆုတ် ၁၀ ရက်နေ့ မနက် ၈:၀၀ (၁၀:၃၀) နာရီတွင် ဤရုံးတော်ရှေ့လာရောက်ရမည်။
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ဤရုံးတော်ဆိပ်ရိုက်ခွင့်ရှိ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(အောင်သန့်) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၄) မရမ်းကုန်းခရိုင်တရားရုံး

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဝေဘာဂီလမ်း၊ (က)ရပ်ကွက်၊ အိမ်အမှတ် (၂၅)နေ ဦးမျိုးအောင် [၁၂/၃ကက(နိုင်)၁၆၃၅၅၅] နှင့် ဒေါ်မေလှိုင်မြိုး [၁၂/၃ကက(နိုင်)၁၆၅၇၇၁] သည် မိဘများ၏ ဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိဘများအား ကိုယ်စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ကုန်တွင် နေအိမ်မှ ဆင်းသွားရာ ယနေ့အချိန်ထိ အဆက်အသွယ်ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းလည်းမရှိသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားဖြစ်သူ မောင်သက်မြိုးအောင်အား သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပါကြောင်း ၎င်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စ အဝင်ကိုလည်း တာဝန်ယူဖြေရှင်းမည် မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

(စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ) ဦးမျိုးအောင်+ဒေါ်မေလှိုင်မြိုး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
“ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၇၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၀၆၈၊ ၁၀၆၉၊ ၁၀၇၀၊ ၁၀၇၁ ဓနုယာ-၁၈.၆၈၄ ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်ဖြစ်သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံတောင်မြို့နယ်၊ (၁၇)ရပ်ကွက်၊ မောင်မကန်ကမ်းသာလမ်း၊ အမှတ်-၁၀၆၈၊ ၁၀၆၉၊ ၁၀၇၀၊ ၁၀၇၁ ဟုခေါ်တွင်သော မြေကွက်များနှင့် ယင်းမြေကွက်များပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို” တရားဝင် လက်ရှိထား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အဆိုပြုဝန်ခံသူ “ဒေါ်ခင်မောင်စိုး” [၁၀/မလမ(နိုင်)၁၅၈၅၇၅] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ဝယ်ယူရန်အတွက် စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက် အတွင်း မှုရင်းစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား အပြည့်အစုံနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန် ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါက်တာအောင်ကျော်ဟိန်း (LL.B, LL.M, Res, Ph.D, Law) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၀၃၇/၂၀၁၇) အမှတ်-၁၀၆၊ (၅)လွှာ၊ ၅-၈၊ နတ်မောက်ရိပ်သာလမ်းသွယ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၅၀၈၅၇၀၄၊ ၀၉-၉၆၅၀၁၅၇၄

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဟင်္ကတန်တောင်အမှတ် ၈ ရပ်ကွက်၊ ပညာပင်လမ်း၊ အမှတ် (၄၂)၊ ဒေါ်ခင်မော်ဖြင့် (၁၂/ကကက(နိုင်) ၀၂၉၈၄၄) ၏လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်မော်ဖြင့်၏သားဖြစ်သူ မောင်ဟိန်းစင်းဇွေး (၁၂/ကကက (နိုင်) ၀၈၀၄၀၂) သည် မိခင်အိမ်ထောင်စုအား ကျေးဇူးတင်စွာ ဖွဲ့စည်းရာတွင် မိခင်အား အကြိမ်ကြိမ် စိတ်ဆင်းရဲအောင် ပြုလုပ်သည့်အတွက် နောက်ဆုံးပင် မောင်ဟိန်းစင်းဇွေး၊ ခင်မောင်ဖြင့်၊ ဟင်္ကတန်တောင်အမှတ် ၈ ရပ်ကွက်၊ ဟင်္ကတန်တောင်အမှတ် ၈ ရပ်ကွက်၊ ပညာပင်လမ်း၊ အမှတ် (၄၂)၊ ဒေါ်ခင်မော်ဖြင့် (၁၂/ကကက(နိုင်) ၀၂၉၈၄၄) ၏လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအကျိုးအစွမ်းထက်သူ ဒေါ်ခင်အေး (စဉ်-၁၆၄၆၀) အမှတ်(၈၁၈)၊ အောင်သပြေလမ်း၊ (၁၉)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း-၀၉-၂၅၆၂၂၀၉၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA)ပါ အတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သောစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မထူပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှု မှသည်ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိက စွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန် နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ အားကစားရာသီမှသာလျှင် အားကစားဆောင်ရွက် သည်မဟုတ်ဘဲ နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်း ဥတုသုံးပါးလုံး တွင် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုများ၊ အားကစား ပြိုင်ပွဲများ ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုပြီး ကျန်းမာရေး နှင့်ညီညွတ်သည့် နေထိုင်စားသောက်မှုများ ရှိရ မည်ဖြစ်...
- ❖ ထိုသို့ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှသာလျှင် အလုပ်လုပ်နိုင် မည်၊ ပညာသင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၃) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများ ဝတ်စုံပြည့် စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများ ဝတ်စုံပြည့်စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား တွင် ပါဝင်ချီတက်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်း၌ ဝတ်စုံပြည့်စစ်ရေးပြ လေ့ကျင့်မှုများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်

စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်မှုတွင် အနော်ရထာ စစ်ကြောင်း၊ ကျန်စစ်သားစစ်ကြောင်း၊ ဘုရင့်နောင်စစ်ကြောင်း၊ အောင်ဇေယျစစ် ကြောင်း၊ ဆင်ဖြူရှင်စစ်ကြောင်း၊ ဗန္ဓုလ စစ်ကြောင်းနှင့် အောင်ဆန်းစစ်ကြောင်း များပါဝင်ပြီး စုရပ်ဖြစ်သည့် သစ်တပ်ကွင်း မှစစ်ရေးပြကွင်းသို့ တပ်မတော်စစ်တီးပိုင်း အဖွဲ့များ၏ တီးမှုတ်မှုနှင့်အတူ စစ်ချီ သီချင်းများသီဆို၍ ညီညာစွာချီတက်ကြ ပြီး စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ✪

ယနေ့ ဖတ်စရာ

စာဆိုစစ်သည်များ ရေးဖွဲ့ခဲ့သော တပ်မတော်သမိုင်းကြောင်း တစေ့တစောင်း ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

အကြမ်းဖက်သမားများ မီးရှို့ပျက်ဆီးခဲ့သည့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချား ကျေးရွာအတွင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အိမ်ဆောက် ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ် စာမျက်နှာ » ၁၀

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ဘာကြောင့်လိုအပ်သလဲ ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၁

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များက ဝက်၏ ကျောက်ကပ်ကို ကျောက်ကပ်လူနာတစ်ဦးထံသို့ အောင်မြင်စွာ အစားထိုးလဲလှယ် ကုသ စာမျက်နှာ » ၁၃

ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ် ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် မတ် ၂၂ ရက်က ဆော်ဒီ အာရေဗျနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။

ဆီးရီးယားအသင်းသည် အိမ်ကွင်းပွဲ များကို ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ လက်ခံ ကစားလျက်ရှိသောကြောင့် မြန်မာ အသင်းနှင့် ပွဲကိုလည်း မြန်မာစံတော်ချိန် မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲ (ဒေသစံတော် ချိန် မတ် ၂၆ ရက် ည ၁၀ နာရီ) တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းနှင့် ဆီးရီးယားအသင်းတို့၏ ပထမအကျော့ပွဲ ကို မတ် ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ ပြီး တစ်ရိုးစီသရေကျခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ သို့ ✪



မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ကစားသမားများကို တွေ့ရစဉ်။